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کمتر از ۳۰۰نیروی شهرداری قرارداد کارمندی دارند

 نبود زیرساخت پایش تصویری حلقه مفقوده زنجیره نظارت پلیس کرمان است
سکینه خدیش- رئیس پلیس راهور کرمان گفت:حلقه مفقوده ای 
که در این استان وجود دارد و تاکنون برای آن اقدام زیرساختی 
صورت نگرفته، نبود زیرساخت مناسب و کافی برای پایش تصویری 
است. سرهنگ اسماعیل خوشوقت در حاشیه بازدید از شرکت های 

خودروسازی منطقه ویژه اقتصادی ارگ جدید بم افزود:استان 
کرمان علی رغم تمام صنعت و سرمایه ای که دارد در حوزه پایش 
تصویری نسبت به سایر استان ها عقب ماندگی های زیادی دارد. او 
اظهارکرد:انتظار می رود مرکز پایش تصویری اولویت نخست تمام 

شهرداران استان کرمان باشد زیرا زمانی 
سیستم هوشمند در تقاطع ها وجود 

داشته باشد دیگر نیازی به حضور پلیس راهور نیست و تخلف از 
طریق پیامک برای افراد ارسال می شود.

گفتگوی اختصاصی »کاغذ وطن« با سخنگوی شورای شهر کرمان

عالم زاده با فروش زمین پروژه های عمرانی را به اتمام رساند

 مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر کرمان:

دفترچه بیمه روستایی، هیچ گونه 
 سابقه بیمه ای محسوب نمی شود

قراردادهای کارخانه 
روغن نباتی گلناز 
 ثبات شغلی ندارند

 رئیس کل دادگستری استان کرمان:

جلوگیری از تصرف اراضی دولتی 
 در استان یک ضرورت است

 مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر کرمان 
گفت:داشتن دفترچه بیمه روســتائیان، صرفا برای درمان بوده و 

هیچ گونه سابقه بیمه ای محسوب نمی شــود. محمد میرجعفری،به مناسبت هفدهمین 
سالروز تاسیس صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان،روستاییان و عشایر گفت: ۸۱ هزار خانوار 
روستایی،عشایر و کشاورز بیمه شده در اســتان کرمان وجود دارد. او می گوید:در استان 
کرمان، ۷ هزار و ۵۰۰ خانوار مشــمول گرفتن مستمری هستند و استان کرمان، ۵ هزار و 

۱۰۰ روستای بالای ۲۰ خانوار دارد.
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 استاندار کرمان:
مستندسازی ظرفیت های 

میراث فرهنگی به جذب 
 گردشگر کمک می کند

میــراث فرهنگــی و جاذبه هــای تاریخی و گردشــگری 
برای افــکار عمومــی در کنــار راه انــدازی ســایت های 

 گردشــگری، در زمینه معرفــی و جذب گردشــگران به این اســتان بســیار موثر اســت.
به گزارش ایرنا، محمد مهدی فداکار در همایش پاسداشت نیم قرن دستاوردهای میراث فرهنگی 
و تبیین چشم انداز آینده با محوریت مشارکت، با بیان اینکه استان کرمان هفت اثر ثبت جهانی 
دارد افزود: مجموعه هایی مانند روستای تاریخی میمند و کویر به تنهایی یک پدیده ارزشمند و 
بزرگ هستند و این در حالی است که برخی کشورها مشغول ساختن جاذبه و میراث فرهنگی 

برای خود هستند، در حالی که ما از داشته های خودمان استفاده نمی کنیم.

ادامه مطلب را در 
صفحه 2 بخوانید 

صفحه 8  را 
بخوانید

صفحه 8  را 
بخوانید
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بدنه فعال سینمای کرمان  بدنه فعال سینمای کرمان  
را  از جشنواره حذف کردندرا  از جشنواره حذف کردند
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 سقوط سهم های فولادی در بازار سهام امروز
تخصیص ۱۱۴ میلیارد تومان اعتبار عمرانی

  به ورزش استان کرمان

 کرمی در آیین گشایش نخستین خانه خلاق و نوآوری فرامهارت:

 ۷۰ خانه خلاق و نوآوری در سراسر کشور ایجاد شد

روزگذشته نمادهای فولادی بیشترین تأثیر کاهنده را بر 
شاخص کل داشتند و سه نماد »فولاد«، »فخاس« و »فخوز« 
بیشترین تأثیر را در افت شاخص کل بورس داشتند افت 
اندک شاخص بورس /سآبیک پرتقاضاترین سهام شد به 
گزارش اقتصادنیوز، در معاملات روز سه شنبه سوم خرداد، 
شاخص کل بورس پایتخت با ریزش هزار و ۵۲۷ واحدی 
نسبت به روز دوشنبه به رقم یک میلیون و ۵۵۵ هزار و 
۶۸۲ واحد رسید. شاخص هم وزن بورس نیز با کاهش هزار 
و ۵۴۴ واحدی در سطح ۴۳۱ هزار و ۲۲۸ واحدی ایستاد. 
همچنین شاخص کل فرابورس )آیفکس( ۷ واحد بالا آمد 
و در سطح ۲۱ هزار و ۳۲۱ واحد قرار گرفت. نمادهای مؤثر 

بر شاخص  ها امروز نمادهای فولادی بیشترین تأثیر کاهنده 
را بر شاخص کل داشتند. »فولاد«، »فخاس« و »فخوز« 
بیشترین تأثیر را در افت شاخص کل بورس داشتند و در 
مقابل نمادهای »رمپنا«، »حکشتی« و »فارس« بیشترین 
تأثیر افزایشی را بر شاخص کل داشتند. در فرابورس نیز 
نمادهای »غصینو«، »سمگا« و »هرمز« بیشترین تأثیر 
کاهنده را بر شاخص کل فرابورس داشتند و »وسپهر«، 
»ددانا« و »وهور« بیشترین تأثیر مثبت را بر شاخص داشتند. 
در جدول پرتراکنش ترین نمادهای بورس شستا صدرنشین 
 است و خودرو و حکشتی در رتبه های بعدی هستند. 
در معاملات روز سه شنبه سوم خرداد، شاخص کل 

بورس پایتخت با ریزش هزار و ۵۲۷ واحدی نسبت به روز 
 دوشنبه به رقم یک میلیون و ۵۵۵ هزار و ۶۸۲ واحد رسید. 
شاخص هم وزن بورس نیز با کاهش هزار و ۵۴۴ 
واحدی در سطح ۴۳۱ هزار و ۲۲۸ واحدی ایستاد. 
همچنین شاخص کل فرابورس )آیفکس( ۷ واحد 
 بالا آمد و در سطح ۲۱ هزار و ۳۲۱ واحد قرار گرفت. 
دیروز نمادهای فولادی بیشترین تأثیر کاهنده را بر شاخص 
کل داشتند. »فولاد«، »فخاس« و »فخوز« بیشترین تأثیر 
را در افت شاخص کل بورس داشتند و در مقابل نمادهای 
»رمپنا«، »حکشتی« و »فارس« بیشترین تأثیر افزایشی را 

بر شاخص کل داشتند.

مدیرکل ورزش و جوانان استان کرمان 
گفت: امسال عدد اعتبارات عمرانی 
استان کرمان ۱۱۴ میلیارد تومان 
 بوده و تخصیص داده شده است.

تخصیص ۱۱۴ میلیارد تومان اعتبار 
کرمان استان  ورزش  به   عمرانی 

از  فارس  خبرگزاری  گزارش  به 
سیرجان، گردهمایی روسای ادارت 
شهرستان های  جوانان  و  ورزش 
استان کرمان به میزبانی اداره ورزش 
و جوانان شهرستان سیرجان  درسالن 
 باشگاه ورزشی گل گهر برگزار شد.

در این گردهمایی یک روزه میثم 
پاریزی مدیرکل ورزش و جوانان 
استان کرمان هدف از این گردهمایی 
را ارتباط بین روسای ادارات ورزش و 
جوانان استان با باشگاه های صنعتی 
ورزش های  به  توجه  و  معدنی  و 
قهرمانی در استان دانست و اظهار 
کرد: استان کرمان بیش از ۵۰ تیم 
برتر  لیگ  رقابت های  در  ورزشی 
کشور دارد و به همت همکاران و 
کرمان  استان  ورزشی  قهرمانان 
 قطب بلامنازع ورزش کشوراست.

و  ظرفیت  کرد:  عنوان  پاریزی   
استعدادهای بومی و توانمندی های 
ورزشی در استان فراوان است که باید 
بیشتر به نمایش گذاشته و دیده شود 
و کرمان پایلوت و الگوی برنامه های 
ورزشی کشور قرار گیرد، که این 
محقق خواهد شد و قطعا باشگاه های 
معدنی و صنعتی هم این موفقیت را 
 مضاعف کرده و تسریع می بخشند.
ادارات ورزش  وی گفت: روسای 
در  را  زیادی  زحمات  جوانان  و 
شهرستان ها پیرامون توسعه ورزش 
با  امیدواریم  و  می شوند  متحمل 
برنامه ریزی و مدیریت مطلوب از همه 
پتانسیل ها در راستای توسعه ورزش و 
 تکمیل اماکن ورزشی استفاده شود.

پاریزی در مورد اعتبارات عمرانی 
ورزشی استان نیز عنوان کرد: امسال 
عدد اعتبارات عمرانی ما ۱۱۴ میلیارد 
تومان بوده و تخصیص داده شده 
است، اما فرصت کمی تا جذب این 
اعتبارات داریم که از روسای ادارات 
مناطق درخواست داریم که هرچه 
سریع تر برای جذب این اعتبارات 

تلاش کنند، زیرا کمتر از ۲ ماه فرصت 
داریم و در تلاش هستیم با توجه به 
استان  ظرفیت های  و  پراکنندگی 
اعتبارات بیشتری را جذب کنیم و از 
طریق اعتبارات معادن نیز ۲۵میلیارد 
تومان برای چمن مصنوعی  زمین های 
داده ایم. درخواست   مینی فوتبال 
 محمد اسفندیارپور مدیرعامل باشگاه 
گل گهر با اشاره به ظرفیت های این 
باشگاه اظهار داشت: باشگاه گل گهر 
سعی کرده که نگاه حرفه ای خود 
را توسعه دهد و توجه زیادی در 
پیدایش استعدادها و پرورش این 
استعدادها دارد و به همین منظور 
با ایجاد آکادمی های مختلف سعی 
دارد جوانان دارای استعداد ورزشی  
 را شناسایی و سرمایه گذاری کند.
وی با بیان اینکه یکی از برنامه های 
کسب  باشگاه  این  آکادامی های 
سهمیه المپیک است، تصریح کرد:ما 
در آکادمی دوومیدانی این باشگاه از 
۵ نفر از بهترین مربیان کشور که مدال 
آور مسابقات جهانی نیز بودند، استفاده 

می کنیم.

حضور ۱۵ رشته ورزشی از 
سیرجانی در لیگ برتر

ناصر گل محمدی معاون مدیرکل و 
رئیس اداره ورزش شهرستان سیرجان 
ضمن تشکر از باشگاه گل گهر ابراز 
کرد: موفقیت های امروزه در ورزش 
شهرستان سیرجان نشانه تلاش های 
مدیران ورزشی و همکاران آنها در 
ادوار مختلف است و اگر زحمات این 
مدیران با همه کمبودهایی که وجود 
داشت، نبود، امروز این موفقیت ها 
به ثمر نمی نشست و باید با تلاش و 
 پشتکار زمینه پیشرفت را مهیا کرد.
وی افزود امروز سیرجان در ۱۵ رشته 
ورزشی در لیگ برتر حضور دارد و این 
مهم با حمایت های شرکت های صنعتی و 
معدنی رقم خورده است که امیدوارم این 
 حمایت ها همچنان ادامه داشته باشد.

در ادامه این همایش روسای ادارات ورزش 
و جوانان شهرستان ها به ارائه برنامه های 
ورزشی خود و ارائه مشکلات و مسائل 
مناطق خود پرداختند و در پایان از 
امکانات و زیرساخت های ورزشی باشگاه 
 فرهنگی ورزشی گل گهر بازدید کردند.

با حضور رییس مرکز و دبیر ستاد فناوری های 
نرم و توسعه صنایع خلاق معاونت علمی و 
فناوری و معاون اقتصادی استانداری کرمان، 
»نخستین خانه خلاق و نوآوری فرامهارت« 
حوزه رباتیک با هدف شکل دهی به شرکت 
های خلاق در جنوب شرق کشور آغاز به کار 
کرد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت 
به نقل از معاونت علمی و فناوری رئیس 
جمهور، این خانه خلاق با هدف تجاری 
سازی ایده های خلاق و اشتغال زایی برای 
دانشجویان و مهارت آموختگان حوزه رباتیک 
در استان کرمان راه اندازی شد تا زمینه 
حمایت و ترویج مهارت های حوزه رباتیک و 
 الکترونیک برای فعالان این حوزه فراهم شود.
پرویز کرمی رییس مرکز و دبیر ستاد فناوری 
های نرم و توسعه صنایع خلاق معاونت علمی 
و فناوری در آیین افتتاح خانه خلاق و نوآوری 
فرامهارت با اشاره به اینکه ظرفیت و توانمندی 
جوانان کشورمان در حوزه رباتیک بالا است، 

گفت: حمایت از این جوانان می تواند توسعه 
علمی و فناوری این حوزه در کشور را در پی 
داشته باشد. این افراد استعدادها و نیروی 
انسانی ارزشمندی هستند که می توانند به 
عنوان بازیگران زیست بوم فناوری و نوآوری 
 نقشی موثر در تحقق شعار سال داشته باشند.
کرمی افزود: در این خانه خلاق و نوآوری 
حمایت هایی چون پذیرش و ارائه فضای 
فیزیکی، دریافت هدایت و مشاوره های 
فنی و تخصصی، توسعه محصول و بازار و 
تجاری سازی محصولات فناورانه، تجهیزات 
و تسهیلات مالی به تیم های منتخب 
ارائه می شود این کار به نخبه پروری با 
استفاده از ظرفیت افراد المپیادی و مقام 
آور سال های اخیر مسابقات ملی مهارت 
کمک خواهد کرد.مشاور معاون علمی و 
فناوری رییس جمهوری همچنین بیان 
کرد: هدف و ماموریت اصلی معاونت علمی 
و فناوری طی چند سال اخیر، استفاده بهینه 

از توان تخصصی و دانشی متخصصان و 
مختلف  بخش های  در  علمی  نخبگان 
صنعتی و فناوری و ایجاد ارتباطی مستمر 
و موثر میان صنعت، دانشگاه و دولت است. 
ایجاد خانه های خلاق و نوآوری در کنار 
کارخانه های نوآوری هم در همین راستا و 
با هدف اتصال جامعه دانشگاهی و نیروهای 
مستعد و نخبه علمی به صنایع مختلف 
کشور و تامین نیازهای آنها با استفاده از 
 توان بومی و داخلی کشور انجام می شود.
ملی  سند  اجرایی سازی  ستاد  رئیس 
توسعه فناوری های فرهنگی و نرم در 
ادامه گفت: در حال حاضر ۷۰ خانه خلاق 
و نوآوری در سراسر کشور ایجاد شده 
است که خانه خلاق و نوآوری فرامهارت 
نیز به این لیست افزوده شد تا گامی 
مثبت و بزرگ برای توسعه زیست بوم 
 فناوری و نوآوری کشور برداشته شود.
کرمی همچنین اظهار کرد: تیم هایی که در 

دل خانه های خلاق و نوآوری شکل می گیرند 
در نهایت می توانند شرکت های دانش بنیان 
و خلاق ایجاد کنند و نقشی اثرگذار در 
جهش اقتصادی و خودکفایی کشور در 
 رسیدن به اقتصاد خلاق داشته باشند.
همچنین قهرمانی گلادیاتور ۳۰ کیلوگرم 
این دوره به تیم دراگون از کرمان رسید و 
قهرمان گلادیاتور ۶۰ کیلوگرم نیز تیم ایداس 
از تهران بود. جوائز این مسابقات از سوی 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری 
تامین شده است.هدف اصلی از برگزاری 
این مسابقات که با حمایت معاونت علمی و 
فناوری ریاست جمهوری و اداره کل آموزش 
فنی حرفه ای کرمان از ۳۰ اردیبهشت ماه 
آغاز شد؛ این است که جوانان و نوجوانان 
با علوم مهارتی و فناوری حوزه رباتیک 
آشنا شوند تا بتوانند از این علوم برای تولید 
محصولات فناورانه و صنایع خلاق در نوآوری 

استفاده کنند.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ مــاه   خــرداد   ۰۴ چهارشــنبه          ۱۲۳۶ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

انتقاد سینماگران از جشنواره فیلم کرمان:انتقاد سینماگران از جشنواره فیلم کرمان:

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای  روش اول

ل  
ت او

نوب

بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان کرمان در نظر دارد تهیه مصالح و اجرای پروژه های طرح هادی روستایی به شرح مندرج در جدول ذیل را از طریق برگزاری مناقصه عمومی 
یک مرحله ای )روش اول( براساس مشخصات فنی منضم به اسناد مناقصه و در بستر سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( به اشخاص حقوقی دارای گواهینامه صلاحیت 

پیمانکاری در رشته راه و ترابری پایه 5 به بالا واگذار نماید.

 تهیه مصالح واجرای  پروژه های  طرح هادی روستایی
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان کرمان خرداد ماه ۱40۱

فراخوان مناقصه:
1- نوع فراخوان: عمومی یک مرحله ای )روش اول(. 

2- نام و نشانی دستگاه مناقصه گزار: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان کرمان واقع در کرمان ، انتهای خیابان خواجونبش ابوذر. 
3- موضوع تجدید مناقصه: پروژه های اجرای طرح هادی روستایی به شرح جدول فوق براساس نقشه ها و مشخصات فنی منضم به اسناد مناقصه .

4- مهلت دریافت اسناد از ساعت 13 ظهر روز چهار شنبه 1401/03/04 تا ساعت 13 روز سه شنبه 1401/3/10  
www.setadiran.ir 5- محل دریافت اسناد : سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس

6- آخرین مهلت زمانی ارائه پیشنهادات توسط مناقصه گران: تا ساعت 13 روز  شنبه 1401/03/21  
7- تاریخ و محل بازگشایی پاکات: ساعت 10 صبح روز  یک شنبه  1401/03/22 در محل دفتر امور قراردادهای بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان کرمان به آدرس فوق .)حضور یک نفر 

نماینده مناقصه گران با ارائه معرفی نامه کتبی در جلسه بازگشایی پاکات بلامانع است.(
8- شرایط مناقصه گران کلیه شرکتهای )اشخاص حقوقی( دارای گواهینامه صلاحیت پیمانکاری پایه 5 و بالاتر در رشته راه و ترابری از سازمان مدیریت و برنامه ریزی که در سامانه ستاد 

ثبت نام نموده و امضای الکترونیکی دریافت کرده اند.
9- خرید اسناد مناقصه با پرداخت مبلغ 2/000/000 )دو میلیون ریال (از طریق درگاه تعیین شده در سامانه ستاد به حساب 0105841897001 بنام بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان کرمان 

برای مناقصه گران امکان پذیر می باشد.
9- ضمنا جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانید با شماره تلفن 32527562-034 دفتر امور نظارت  وارزیابی امور عمرانی تماس حاصل نمایید.

10- رعایت بخشنامه های صادره از سوی سازمان برنامه و بودجه کشور درخصوص ظرفیت نهایی پیمانکاران جهت شرکت در مناقصه از سوی پیمانکاران الزامی است.)پیمانکار در هنگام 
شرکت در مناقصه باید دارای ظرفیت خالی تعدادی و ریالی باشد(    

محل اجرای پروژهمشخصات پروژه  شهرستاناستانردیف

برآورد اولیه براساس فهرست بهای 
تجمیع شده راه، باند فرودگاه و 

زیرسازی راه آهن سال 1401 )ریال(

مبلغ تضمین 
شرکت در 

مناقصه)ریال(

مدت 
اجرای 
پروژه

شماره 
مناقصه

جیرفتکرمان1
اجرای طرح هادی روستای باغ انار بخش 
جبالبارز و روستای کهن بخش اسماعیلیه 

جیرفت،  
 روستای باغ انار و روستای 

کهن 
11401/23 ماه16/852/106/177843/000/000

رودبارکرمان2
اجرای طرح هادی روستای نازدشت 

بخش جازموریان 
رودبار، 

روستای نازدشت
11401/24 ماه8/125/007/814407/000/000         

ریگانکرمان3
اجرای طرح هادی روستای فتحیه 

بخش گنبکی
ریگان،

روستای فتحیه 
11401/25 ماه10/407/248/884521/000/000

تاریخ انتشار نوبت اول: 03/04/ 1401 روابط عمومی بنیادمسکن انقلاب اسلامی استان کرمان
تاریخ انتشارنوبت دوم: 03/08/ 1401

 : کرد ر  ظها ا کرمان  مرکز  نقلاب  ا و  عمومی  دستان  دا
در ماست و  یم میراث فرهنگی ما یم و شنیده ا نده ا ا خو
ناموس ملی کشور است حال سوال اینجاست آیا می توانیم 
و اجازه داریم به بهانه ایجاد اشتغال و کسب و کار؛ مادر 

خود را فروخته و یا آن را گرو بگذاریم آیا نمایندگان طراح، 
طرح "استفاده بهینه از اشیاء باستانی و گنج ها" به عواقب 
این طرح توجه کرده اند و می دانند چه بازی خطرناکی را 

شروع کرده اند؟
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چهارشنبه 04  خرداد ماه 1401

استاندار کرمان:
مستندسازی ظرفیت های میراث 

فرهنگی به جذب گردشگر کمک می کند
استاندار کرمان گفت: مستندســازی و اطلاع رسانی ظرفیت های 
میراث فرهنگی و جاذبه های تاریخی و گردشگری برای افکار عمومی 
در کنار راه اندازی سایت های گردشگری، در زمینه معرفی و جذب 

گردشگران به این استان بسیار موثر است.
به گزارش ایرنا، محمد مهدی فداکار در همایش پاسداشت نیم قرن 
دستاوردهای میراث فرهنگی و تبیین چشم انداز آینده با محوریت 
مشارکت، با بیان اینکه اســتان کرمان هفت اثر ثبت جهانی دارد 
افزود: مجموعه هایی مانند روستای تاریخی میمند و کویر به تنهایی 
یک پدیده ارزشمند و بزرگ هستند و این در حالی است که برخی 
کشورها مشغول ساختن جاذبه و میراث فرهنگی برای خود هستند، 

در حالی که ما از داشته های خودمان استفاده نمی کنیم.
اســتاندار کرمان تاکید کرد: زیســت بوم اطــراف مجموعه های 
گردشگری باید ســاماندهی و فعال و آموزش های لازم به مردم و 

جوامع محلی ارائه شود.
او ادامه داد: در بخش صنایع دستی نیز پتانسیل های زیادی مانند 
دست دوزها و فرش و گلیم وجود دارد که مسئولان استان کرمان 
باید به آن توجه کنند و برای میهمانان ســوغات کرمان را حتما در 

برنامه خود داشته باشند.
او تصریح کرد: قنات در استان های محدودی از کشور وجود دارد و 
کرمان ظرفیت های بی نظیری در این بخش دارد، اما قنات های این 

استان به خوبی معرفی نشده اند.
استاندار کرمان با اشــاره به اقدامات و تجارب استان های دیگر در 
حوزه میراث فرهنگی و گردشگری و صنایع دستی افزود: بکارگیری 
این تجارب در رونق اقتصادی مجموعه میراث فرهنگی این استان 
بســیار موثر اســت و حتما باید مجموعه هایی مانند کنارصندل 

جیرفت که یک ظرفیت گردشگری بزرگ است، معرفی شوند.

سرپرست بانک کشاورزی خبر داد:
صدور دامدار کارت جدید با سقف 

اعتباری 200میلیون تومان
سرپرست بانک کشــاورزی از صدور دامدار کارت جدید با سقف 

اعتباری ۲ میلیارد ریال و نرخ سود ۱۰ درصد خبر داد .
به گزارش کرمان نــو و به نقل از روابط عمومی بانک کشــاورزی، 
مهدی رضایی با تاکید بــر این که اولویت اول بانک کشــاورزی 
در ســال ۱۴۰۱ حمایت از تامین نهاده های کشاورزی در قالب 
دامدار کارت و سامانه بازارگاه است ، اظهار داشت: افزایش سقف 
اعتباری دامدار کارت از ۵۰ میلیون تومان به ۲۰۰ میلیون تومان 

رسیده است.
بیان کرد: همچنین کاهش نرخ ســود این تسهیلات از ۱۱ درصد 
به ۱۰ درصد ، تسهیل شرایط اعتبارسنجی و اخذ تضامین و بسیج 
تمام شعب بانک کشاورزی در سراسر کشــور برای صدور دامدار 
کارت و پرداخت تسهیلات خرید نهاده های دامی، از جمله اقداماتی 
است که بانک کشاورزی همســو با سیاست های دولت و با هدف 
رونق واحد های تولیدی دام و طیور و تامین امنیت غذایی کشور در 

دستور کار قرار داده است.
او سرپرســت بانک کشــاورزی تصریح کرد:در راســتای طرح 
مردمی ســازی و توزیع عادلانــه ی یارانه ها و بــرای حمایت از 
تولیدکنندگان و رونــق واحدهای تولیــدی دام و طیور ، دولت 
طرحی را با هماهنگی بانک مرکزی به تصویب رساند که طی آن 
بانک کشاورزی براساس معرفی وزارت جهاد کشاورزی،تسهیلات 
یارانه دار خرید نهاده های دامی را بــه واحدهای کوچک در قالب 
دامدار کارت با نرخ سود ۱۰ درصد و به واحدهای متوسط و بزرگتر 

از طریق سامانه بازارگاه با نرخ سود ۱۲ و ۱۵ درصد پرداخت کند.
رضایی با بیان این که اعتبار در نظر گرفته شــده از ســوی بانک 
مرکزی در این طــرح، بالغ بــر ۱۰۵ هزار میلیارد ریال اســت، 
خاطرنشــان کرد: بانک کشــاورزی در اجرای سیاســت تامین 
نقدینگی واحدهای پرورش دام و طیــور،در قالب دامدار کارت با 
نرخ سود ۱۱ درصد تا ۳۱ اردیبهشت ماه بالغ بر ۱۱ هزار میلیارد 
ریال تسهیلات  به ۳۵ هزار و ۳۰۰  نفر از واجدان شرایط پرداخت 

کرده است.

دومین جشـنواره فیلم کرمان دو روز است که شروع 
به کار کـرده، این جشـنواره که بـرای اولیـن بار ملی 
شـده مورد انتقاد سینماگران شناخته شـده  کرمان 
اسـت. به گـزارش کرمان نـو برخـی از سـینماگران 
کرمانـی شـرکت در این جشـنواره را تحریـم کردند 
و معتقدنـد این جشـنواره حـذف بخش فعـال بدنه 
سـینمایی کرمـان و نادیـده گرفتـن ظرفیت هـای 
موجود در سـینمای کرمان اسـت. عده ای هم به نوع 
ترکیـب داوران و هیات انتخـاب و حتی انتخاب دبیر 
جشـنواره فیلم کرمان نقد دارند. برای پاسـخ به این 
انتقـادات به سـراغ وحید محمدی معاونـت هنری و 
امور سـینمایی مدیرکل ارشـاد رفتیـم اما محمدی 
گفـت: ترجیح می دهـد هنـگام برگزاری جشـنواره 
در ایـن خصـوص حرفـی نزنـد تـا بـرای جشـنواره 
ایجاد حاشـیه نکند. محمدی خواسـت پس از اتمام 
جشـنواره به انتقادات پاسـخ دهد.  امـا مجید فدایی 
دبیـر برگزاری جشـنواره فیلـم کرمان برخـی از این 
انتقادات را پاسـخ داد و گفت از سـینماگران کرمانی 
دعوت شـده اسـت اما برخـی نخواسـتند همکاری 
کننـد. در ادامـه انتقادات سـینماگران و پاسـخ دبیر 

جشـنواره را می خوانیـد.
امین شجاعی فیلمساز :جشنواره فیلم 

کرمان بر علیه خودش است 
امین شـجاعی  فیلمسـاز کرمانی بـا انتقـاد از نحوه 
برگزاری جشـنواره فیلم کرمان گفـت:» برپایی این 
جشـنواره ها به جز اینکه فیلمسـازان مطرح شهر را 
طرد کنـد و شخصیت شـان را فرو بریـزد چه تاثیری 
دارند؟ در صورتی که هدف جشـنواره ها می بایسـت 
بالندگی این افراد باشـد. این جشـنواره می توانسـت 
در هویـت سـازی بـرای فیلمسـازان کرمانـی نقش 

موثری داشـته باشد.«
شـجاعی با اشـاره به اسـتفاده نکردن از فیلمسـازان 
کرمانی در جشـنواره گفـت:» چرا در بخـش پادویی 
و کارهـای اجرایـی از کرمانی هـا اسـتفاده می شـود 
امـا در بخش های مهـم مثـل انتخـاب و داوری هیچ 
کرمانـی حضـور نـدارد. دوسـتان ایـن سیسـتم را 
انتخـاب کردنـد امـا چـرا اداره ارشـاد سـکوت کرده 

اسـت؟«
این فیلمسـاز کرمانی با اشـاره به حواشـی جشنواره 
فیلم گفت:»این جشنواره حواشی بیشتری هم دارد. 
مثل اینکه اسـتادی در جشـنواره شـرکت می کند و 
برایش ورکشـاپ هـم می گذارنـد. در این جشـنواره 
اعضای سـتاد برگـزاری جشـنواره در جشـنواره اثر 
دارند یا مثلا همسـر دبیر جشـنواره در این جشنواره 
اثر نوشـتاری دارد و این موضوعات شائبه های زیادی 

دارد. حتـی اگر ایـن دوسـتان به حق جایـزه بگیرند 
باز هـم این جایـزه ارزش معنوی نـدارد.«

شـجاعی افزود:» جشـنواره عملا علیه خودش است 
و شبیه یک ویترین تو خالی اسـت که معلوم نیست 

به دنبال چی اسـت.
در مورد ملـی شـدن هـم انتقـاد وجـود دارد، وقتی 
ما امکانـات مثل سـالن سـینما نداریم چـه اصراری 

هسـت که جشـنواره را ملـی برگـزار کنیم؟«
حمید میرحسینی، مستندساز 

کرمانی:هیچکدام از سینماگران فعال 
کرمانی برای افتتاحیه جشنواره دعوت 

نشدند
سید حمید میرحسینی مستندساز کرمانی در مورد 
نحوه برگزاری جشـنواره فیلم کرمان گفـت:» من و 
بسیاری از سینماگران کرمانی سال ها تلاش کردیم 
که کرمان جشـنواره فیلمی داشته باشـد که بتوانیم 
تولیدات سـینمای کرمـان را در آن نمایـش دهیم و 
ببینیـم بجای اینکـه تولیدات سـینمای کرمـان در 
جشـنواره های ملی و بین المللی دیگـر ببینیم پس 
با نفس وجود جشـنواره در کرمان مشـکلی نداریم، 

انتقاد ما بـه نحوه برگزاری جشـنواره اسـت.«
میرحسـینی با انتقـاد از کیفیت فیلم های شـرکت 
داده شـده در بخش مسابقه ای جشـنواره گفت:» به 
لحاظ کیفی فیلم های بسـیار آماتوری و دسـت دوم 
در سـینمای جوان در بخش مسـابقه ای جشـنواره 
فیلـم کرمـان شـرکت داده شـدند در صورتـی کـه 
در بیـن سـینماگران کرمانـی جوانانـی را داریم که 
آثارشان در جشـنواره های معتبر جایزه گرفته است 

اما آثـاری از آن هـا وجود نـدارد.«
این فیلمسـاز کرمانی افزود:» در بین ورکشـاپ های 
تخصصی از متخصصان سـینما در کرمان اسـتفاده 
نشـده اسـت. در سـینمای اسـتان بیش از ۱۰- ۱۵ 
نفـر فیلمسـاز فعـال نداریـم امـا هیچکـدام از ایـن 
سـینماگران حتـی بـرای مراسـم افتتاحیـه دعوت 

نشـدند.«
میرحسـینی از حضـور افـرادی خـاص در فضاهای 
تصمیـم گیری بـرای سـینمای اسـتان انتقـاد کرد 
و گفـت:» سال هاسـت در رویدادهـای سـینمایی 
کرمان یـک دایره کوچک از افراد اسـت که همیشـه 
و همه جا حضور دارند، یـا داورند یا ورکشـاپ برگزار 
می کننـد یا در هیـات بازبینـی برای مجوز هسـتند 
و معمـولا بـه مدیـران ارشـاد هـم همین دوسـتان 

مشـاوره می دهنـد.« 
مسعود اشجعی، فیلمساز و منتقد 

سینما:عمدا بخش فعال سینمای کرمان را از 
جشنواره حذف کردند 

اشـجعی فیلمسـاز کرمانی با انتقاد از کنار گذاشـته 
شـدن خانـه سـینما از جشـنواره فیلـم کرمـان 
می گوید:» مـا در کرمان یک انجمن صنفی سـینما 
داریم به نام خانه سـینما که اعضایـش را رای فعالین 
حـوزه سـینما انتخـاب می کننـد و جشـنواره فیلم 
کرمـان کامـلا ایـن خانـه سـینما را نادیـده گرفتـه 
است. جشـنواره اول فیلم را خانه سینما برگزار کرده 
اسـت اما در برگزاری جشـنواره دوم هیچ نقشـی به 
خانه سـینما داده نشـد و حتی بـا برگـزار کنندگان 
دوره اول یعنـی خانـه سـینما مشـورت هم نشـد تا 
بتواننـد معایـب جشـنواره اول را در جشـنواره دوم 

برطـرف کنند.«
اشـجعی ادامه داد:» در بخش نوشتار سینمایی یکی 
از اهـداف جشـنواره معرفی افراد سـینمایی نویس و 
کشف استعدادهای جدید است اما تقریبا ۸۰ درصد 
آثاری کـه در بخش رقابتی جشـنواره حضـور دارند 
مربـوط بـه افـراد غیربومـی هسـتند و کار بچه های 
کرمانـی حـذف شـد. اینطـور به نظـر می رسـد که 
عمـدا می خواهنـد بخش فعال سـینمای کرمـان را 

ندیـده بگیرند.«
این فیلمسـاز کرمانی با اشـاره به برگزاری دو رویداد 
سـینمایی نزدیک به هـم در کرمان گفـت:» ضمن 
اینکه بسـیاری از فیلم های جشـنواره فیلـم کرمان 
دو هفته قبـل در هفته فیلم و عکـس کرمان نمایش 
داده شـده بودنـد، پس دیگـر چه نیـازی بـه هزینه 

اضافه بـود.«
مجید فدایی، دبیر دومین جشنواره فیلم 

کرمان:برخی از فیلمسازان کرمانی مایل به 
همکاری با جشنواره نبودند 

مجید فدایی دبیر برگزاری جشنواره فیلم کرمان در 
خصوص اینکه چـرا هیچ کدام از فیلمسـازان مطرح 
کرمانی به افتتاحیه دعوت نشـدند گفـت:» تا جایی 
که می دانـم همه به مراسـم افتتاحیه دعوت شـدند 
و کارت دعـوت الکترونیکی برای همه ارسـال شـده 
اسـت. شـاید عده ای انتظار داشـتند تک تک تماس 
تلفنی گرفته شـود یا کارت دعوت فیزیکی برایشان 
برده شـود که البته کار راحتی نبود بهرحال امکانات 

جشنواره در نیروی انسـانی وسیع نبود.«
فدایی افزود:» البته تغییر محل افتتاحیـه از باغ موزه 
وزیـری بـه مـوزه صنعتـی باعـث تاخیری شـد که 
مجبور شـدیم کارت های دعوت را عـوض کنیم و یه 
مقدار ناهماهنگی ایجاد شـد اما تا جایـی که میدانم 
همه دعوت شـدند و کارت دعوت مجازی در تمامی 

گروه های سـینمایی قرار داده شـد.«
دبیر جشـنواره فیلـم کرمـان در خصـوص برگزاری 
کارگاه های تخصصی و ورکشـاپ ها توسط نیروهای 
غیربومی نیز گفت:»  از دی ماه کـه برنامه ریزی های 
جشـنواره انجـام می شـد بـا خیلـی از دوسـتان 
گفت وگو شـد امـا خودشـان قبـول نکردنـد و مایل 

بـه همـکاری نبودند. «
فدایـی ادامـه داد:» من شـنیدم خیلی از دوسـتان 
معتقـد بودنـد جشـنواره نباید برگـزار شـود چون 
تولیـدات کرمـان کـم بـوده اسـت یـا جشـنواره 
دوسـالانه شـود یا اینکـه پولی کـه برای جشـنواره 
هزینه می شـود در اختیار فیلمسـازان قـرار بگیرد 
تا فیلـم بسـازند. کـه البتـه ایده بـدی هم نیسـت 
اما تمایـل اداره ارشـاد این بـود که جشـنواره تداوم 

داشـته باشـد.«
او گفت:» هیـچ اجباری بـرای برگزاری جشـنواره از 
سـمت ما وجـود نداشـت امـا یـک جشـنواره وقتی 
می توانـد جریانی بسـازد کـه تداوم داشـته باشـد.«

رحمان جلالی معاون امنیتی، اجتماعی سیاسی 
استانداری کرمان گفت: تمام هم و غم ما اکنون باید 
به سمت نظارت بر قیمت کالاهای غیر مرتبط با طرح 
هدفمندی یارانه ها گسیل شود زیرا الان مردم در 
گرانی کالاهای نوع ۳ شاکی هستند گرچه ما روی 
این حوزه کمتر ورود کرده ایم مثل آرایشــگران و 
مکانیک ها و کارهای خدماتــی، اما از امروز باید به 

سمت نظارت ویژه بر این موارد حرکت کرد.
شانزدهمین جلســه کارگروه تنظیم بازار استان 
کرمان با حضــور معاونان اجتماعــی، امنیتی و 
اقتصادی استانداری کرمان با حضور مدیران استانی 

و اصناف برگزار شد.
رحمان جلالی معاون امنیتی، سیاسی و اجتماعی 
استانداری کرمان با بیان اینکه باید افق دید استان 
در قله ذخیره سازی کالاهای اساسی معطوف باشد، 
گفت: در حال حاضر کمبود کالای اساسی نداریم و 
مردم از قیمت نان و نانوایی ها در حال حاضر راضی 

هستند و نظارت ها موفقیت آمیز بوده است.

جلالــی تاکیــد کــرد: بازرســان بایــد از امروز 
توســط مســئولان اتحادیه ها بر روی بازار تره بار، 
مصالح ســاختمانی، مواد شــوینده، آرایشگاه ها 
تعویض روغنی ها و مسکن که جز و کالا و خدمات 
نوع سوم هســتند، نظارت کنند زیرا گزارشات ما 
حاکی از شــکل گیری افزایش قیمت غیرقانونی 

توسط این صنوف است.
جلالی با تاکید بر این امر که همیشه در خصوص 
شوینده ها شاهد احتکار کارخانجات هم هستیم، 
گفت: در حال حاضر خرده فروشــان نیز کمتر در 
مبحث فروش روغن ورود کرده اند که باید علت آن 
مورد بررسی توسط اتحادیه خرده فروشان قرار گیرد.
فریبرز نجفی زاده رئیس اتحادیه خرده فروشــان 
کرمان گفت: قدرت خرید واحدهای صنفی پایین 
آمده است ضمن اینکه حاشیه سود پایینی دارند، 
بضاعت مالی آنها در سطح کمی قرار دارد که نمی 
توانند روغن خرید کنند و در خرید کالا دستشان 
خالی است که لازم اســت تمهیداتی برای تامین 

سرمایه در گردش برای آنها اندیشیده شود.
نجفی ادامه داد: شرکت های پخش برای طرف های 
مورد قــرارداد خود توزیع دارنــد، اما مابقی خرده 
فروشان که توان خرید ندارند و نمی توانند خرید 
کنند،  باید پیشنهادات سرمایه در گردش را اجرایی 
کنیم و باید نحوه قیمت گــذاری را نیز مورد آنالیز 
قرار دهیم. ربیعی مســئول صنف بنکداران نیز در 
پاسخ به معاون استاندار در خصوص مواد شوینده، 
گفت: کارخانه های شوینده ها از زبان انجمن صنفی 
خود اعلام کرده اند که مواد شوینده افزایش قیمت 
خواهند داشــت زیرا تصویب شــده  در پودرهای 
شوینده ۲۷ درصد و مابقی ۴۰ درصد افزایش نرخ 

را اجرایی می کند
وی اضافه کرد: کارخانجات مواد شوینده نزدیک به 
۲ هفته است که محصولی به خریداران عرضه نمی 
کنند که این اتفاق در خصوص مواد سلولزی مثل 
پوشک ها و ... هم رخ داده است که هنوز عرضه ای 
انجام نشده است تا افزایش نرخ اعمال شود. ربیعی 

به بازار نابسامان خرید شکر هم  اشاره کرد و گفت: 
کشور مشکلاتی دارد مانند کشــت کم چغندر و 
نیشکر به علت بارش کم و متاسفانه  هند و برزیل هم 
صادرات شکر را نیز ممنوع کرده اند و کارخانجات 
داخلی هم شکر را عرضه نمی کنند اما شاهد هستیم 
که استان های دیگر از داخل کرمان خرید شکر انجام  
می دهند و بارگیری به سمت دیگر استان ها انجام 
می شود. او تاکید کرد: روغن در حال حاضر فراوان 
است اما بازار کشش خرید ندارند که علت آن  هم 

گرانی و هم پایین بودن حاشیه سود است.
ربیعی خاطر نشان کرد: در خصوص تخم مرغ هیچ 
مشکلی نداریم و با قیمت  ۳۰ هزار تومان مزرعه، 
۳۳ هزار تومان قیمت عمده و ۳۸ هزار تومان قیمت 
مصرف کننده در حال عرضه است  ۱۸ هزار  تومان 
درب مزرعه است ولی مرغدار اکنون مشکل دارد 
زیرا  نهادهای دامی جدید را گران خریدیم که در 
هفته های آینده دچار گرانــی و کمبود تخم مرغ 

خواهیم شد.

انتقاد سینماگران از جشنواره فیلم کرمان:

بدنه فعال سینمای کرمان را از جشنواره حذف کردند
دبیر جشنواره : از دی ماه که برنامه ریزی های جشنواره انجام می شد با خیلی از دوستان گفت وگو شد، اما خودشان قبول نکردند و 

مایل به همکاری نبودند.

در ستاد تنظیم بازار کرمان مطرح شد؛

نظارت  بر کالاهای نوع ۳ در استان شدیدتر می شود

قراردادهای کارخانه روغن نباتی 
گلناز ثبات شغلی ندارند

مدیر تولید کارخانه گلناز کرمان می گوید: یکی از مشــکلاتی 
که کارخانه گلناز همیشــه بــا آن درگیر بوده اســت و مورد 
اعتراض کارگران ان  نیز بوده عدم اجرای  قراردادهایی اســت 

که در ان ثبات شغلی وجود داشته باشد.
به گزارش  راه آرمان  به منظور بررســی رونــد تولید کارخانه 
روغن نباتی گلنــاز تور رســانه ای بازدید از ایــن کارخانه با 

همکاری بسیج کارگری و بسیج رسانه استان راه اندازی شد.
وحید سیفی مدیر تولید کارخانه گلناز کرمان در جمع اصحاب 
رسانه از عملکرد قابل قبول این واحد تولیدی خبر داد و گفت: 
از ســال 99 بعد از دو اتش ســوزی بزرگ در این واحد تولید 

برادرعلیجانی کارخانه پردردسر و مشکل دارگناز را خرید.
وی افزود:کارخانــه گلنازمانند دیگر کارخانــه های صنعتی 
غذایی مشــمول  قانــون کار کارخانه جات فصلی اســت که 
این یعنی قراردادهای یک ماهه و حتی روز مزدی ابته شــاید 
این قوانین خیلی بد هم نباشــند اما کارخانــه گلناز که مرتب 
محصول تولید می کند چه د رفصل و چه در غیر فصل د رحال 
خرید مواد اولیه است به نظر باید در قوانین کار مورد بازنگری 

قرار گیرد.
وی با بیــان اینکه کارخانه گلنــاز بزرگتریــن  واحد صنعتی 
تصفیه و بسته بندی  با ظرفیت هزار تن در روز است، گفت: بر 
پایه دانش بنیان یک نوع روغن خاصی بــرای صنایع مختلف 

را تولید کرده ایم.
مدیر تولید کارخانه گلناز تاکید کرد: در سال 9۷ کلا ۱۴هزار 
تن روغن داشــت، در حالی که آخرین رکورد تولید ما در سال 
۱۴۰۰ میزان۴۱ هزار تن بوده است و هم اکنون نیز توان تولید 

ماهیانه ۳۰ هزارتن روغن را داریم.
وحید سیفی ســرمایه در گردش را مشــکل اصلی این واحد 
تولیدی دانســت و گفت: خرید روغن اکنــون به صورت آزاد 
اســت بنابراین برای تولید باید حتما محصول قبل را بفروشیم 
که البته الان بازار کشــش خرید ندارد و مــا مجبور به دخیره 

سازی هستیم.
مدیر تولید گلناز تعداد فعلی کارگرانی که  به صورت مستقیم  
با وی کار می کنند را ۳۲۰ نفر عنوان کــرد و گفت: کارگران 

فعلی شامل  قانون افزایش ۵۷ درصد حقوق شده اند.

 : ر کرد ظها نقلاب مرکز کرمان ا دستان عمومی و ا دا
یم میراث فرهنگی مادر ماست  یم و شنیده ا نده ا خوا
و ناموس ملی کشور است حال سوال اینجاست آیا می 
ریم به بهانه ایجاد اشتغال و کسب و  نیم و اجازه دا توا
یا  ریم آ کار؛ مادر خود را فروخته و یا آن را گرو بگذا
نمایندگان طراح، طرح "استفاده بهینه از اشیاء باستانی 
و گنج ها" به عواقب این طرح توجه کرده اند و می دانند 

چه بازی خطرناکی را شروع کرده اند؟
ینده مجلس  وری کرد: ۴۶ نما دآ دخدا سالاری یا دا
شورای اسلامی به عنوان فرهیختگان جامعه دور هم 
جمع شده اند و طرحی تحت عنوان "استفاده بهینه از 
ند و این یعنی  اشیاء باستانی و گنج ها" تدوین کرده ا
نونی  راج و غارت میراث فرهنگی آن هم با مجوز قا تا

است.
او با اشاره به اینکه این طرح مانند سپردن تیغ جراحی 
به سلاخ در بالای سر بیمار است، اظهار کرد: عدم درک 
ز میراث فرهنگی منجر به آن شده است که  مفهومی ا
در برنامه هیچ نامزد ریاست جمهوری به عنوان مقام 
عالی اجرایی سخن و طرحی در زمینه ارزش و میراث 

فرهنگی و چگونگی پاسداشت آن وجود نداشته باشد.
گفت:  مجلس  یندگان  نما و  مسئولان  به  خطاب  و  ا
قوانین دفاعی و سلاح در اختیار این مدافع قرار دهید، 
ز  ری ا ری یک شیء نیست پاسدا ری نگهدا میراث دا
اصالت و ریشه هاست و باید همه ابزارهای حاکمیتی در 
اختیار میراث بانان قرار گیرد و عدم درک جایگاه میراث 
ز میراث  فرهنگی منجر به عدم نهادینه شدن صیانت ا
فرهنگی به عنوان معرفت عمومی از طریق قرار گرفتن 
بتدایی تا  ز دوران ا در دروس سطح مختلف آموزشی ا

دانشگاه و ساخت انیمیشن و فیلم است.
سالاری از به فراموشخانه سپردن میراث فرهنگی سخن 
ینکه بیشتر  : با توجه به ا ورد و تصریح کرد به میان آ
نین ما متناسب با شگرد مجرمان دچار تغییر تحول  قوا
نین میراث فرهنگی هیچ تغییر و  ما در حوزه قوا شده ا
تحولی صورت نگرفته است حقیقت آن است میراث 
نه در  فرهنگی به عنوان هویت و شناسنامه ما مظلوما

حال دفاع برای حفظ و بقای خویش است.

رئیس کل دادگستری استان کرمان جلوگیری از تصرف اراضی 
دولتی را یک ضرورت برشمرد و گفت: نباید اجازه داد اموال 

دولت مورد تعرض قرار گیرد.
به گزارش تسنیم  ، حجت الاسلام ابراهیم حمیدی صبح دیروز 
در دیدار با شهردار و اعضای شورای اسلامی شهر کرمان با بیان 
اینکه حمایت سازمان های نظارتی از مدیران مورد تاکید است 
اظهار داشت: باید از ریسک پذیری مثبت مدیران حمایت شده 
و از سوی دیگر برخورد قاطع با تخلفات یک اولویت است اما این 

برخوردها نباید مانع ریسک پذیری قانونی مدیران شود.
او با اشاره به استفاده حداکثری از ظرفیت های قضایی به منظور 
حل مشکلات موجود در مسیر توسعه عمران شهری، افزود: شهر 
کرمان به عنوان یکی از کلان شهرهای بزرگ کشور و پس از آنکه 
به عنوان پایتخت مقاومت شناخته شده است، مورد توجه ویژه 

منطقه و دنیا قرار گرفته است.
رئیس کل دادگستری استان کرمان با بیان اینکه این امر وظیفه 
شورای شهر و شهرداری را افزایش می دهد چرا که وضعیت این 
شهر می تواند نشان دهنده ابهت و عظمت جمهوری اسلامی 
باشد گفت: هر فردی که وارد شهر کرمان می شود، انتظار دارد 

با یک شهر توسعه یافته و متناسب با جایگاه آن روبه رو شود.
او با اشاره به اینکه تحقق این امر نیاز به حمایت همه دستگاه ها 
دارد، بیان کرد: به منظور تحقق نگاه حمایتی دستگاه قضایی از 
شهرداری ها باید از بروز مشکلات و پرونده ها پیشگیری شود و در 

این رابطه باید به تنظیم قراردادها توجه لازم انجام شود.
حمیدی با بیان اینکه شهرداری و شورای شهر باید کمیته 
حقوقی بسیار فعالی برای پیشگیری از بروز مشکلات در 
قراردادهای شهرداری داشته باشند تا از بروز مشکلات بعدی 
جلوگیری و از تشکیل پرونده های قضایی پیشگیری شود افزود: 
قراردادهایی که بین شهرداری با اشخاص حقیقی و حقوقی 
منعقد می شود، باید به نحوی باشد که منافع شهرداری را تامین 

کرده و از بروز مشکلات بعدی جلوگیری کند.
او گفت: تاخیر در اجرای احکام صادره از سوی دادگاه ها، موجب 
بروز مشکلات بعدی می شود و از این رو انتظار می رود که بر 

مبنای تعامل مشترک زمینه اجرای این احکام فراهم شود.

فرمانده ســپاه ثارالله استان کرمان 
گفت: از ابتدای راه انــدازی قرارگاه 
نهضــت آبرســانی »مــرد میدان« 
در اســتان کرمان که با نام شــهید 
ســلیمانی ایجــاد شــد تــا کنون 
۴۷هــزار و 9۱۰ خانوار در سراســر 
اســتان صاحب آب شــرب شدند.
ســردار حســین معروفی در آیین 
افتتاحیه آبرســانی به ۱۴ روستای 

شهرستان شهربابک همزمان با سالروز آزادســازی خرمشهر اظهار داشت: 
محرومیت زدایی از فرامین رهبر معظم انقلاب اسلامی است که ما به عنوان 

سرباز این فرمان را عملیاتی می کنیم.
ســردار معروفی با اشــاره به وجود برخی محرومیت ها در جنوب و شــرق 
استان کرمان عنوان کرد: ما بر اســاس امر ولی فقیه حرکت مبارزه با فقر و 
محرومیت در قالب جهاد انجام می دهیم و کســی که جهاد می کند به فکر 
منافع خود نیست بلکه خود را وقف می کند ملجا و تکیه گاه مردم می شود.
وی با تاکید بر اینکه استان کرمان جز چهار استانی است که به شدت دچار 
تنش آبی هستند توضیح داد: ما با تشکیل قرارگاه در دو حوزه آب روستایی 
و شهری ورود کردیم در حوزه آب شــهری به دنبال انتقال آب خلیج فارس 
هستیم و در حوزه روستایی تا الان ۴۰9 روســتا را با همکاری آبفا، خیرین، 

واقف و گروه های جهادی آبرسانی کرده ایم.

شهردار کرمان گفت: درگیر پرونده ای هستیم 
که ۷۰ میلیارد تومان محکوم شــدیم و این 

موضوع باعث توقیف حساب شده است.
به گزارش خبرگزاری صداوســیمای مرکز 
کرمان، نشست رئیس کل دادگستری استان 
کرمان با شهردار و اعضای شورای اسلامی 
شهر کرمان روز گذشته در دادگستری کرمان 

برگزار شد.
شعرباف شهردار کرمان در این نشست گفت: 

در حوزه شهرداری کرمان، حجم بالا و مختلفی از پرونده های حقوقی داریم که از ادوار گذشته 
باقی مانده و هم اکنون با ۸۵۰ پرونده مواجه هستیم که برخی از نظر مالی ارزش زیادی ندارند؛ 

ولی طولانی شدن این پرونده ها باعث زیان و خسارت مالی به شهرداری می شود.
وی افزود با توجه به این بدهی شهرداری و توقیف حساب، هم اکنون برای تجهیزاتوبوس های 
شهری نیاز به به یک میلیارد تومان اعتبار داریم که نمی توانیم از حساب شهرداری برداشت 
کنیم. به گفته وی شهر کرمان گسترده است و در تصرفات و در حاشیه شهر مشکل جدی داریم 

و در زمین ها و تصرفات، نیاز به عزم استانی است.
شهردار کرمان بیان کرد برای توسعه شهر و رفع مشکلات زیرساختی، نیاز به حمایت دستگاه ها 
داریم برای مثال: در شهرک شهید همت، تصرفات زمین های شهرداری زیاد شده و تصرفات 
۱۰ تا ۱۲ ساله است که طی آن مردم از زمین خوار ها، زمین خریداری کرده اند که برای حل 

این مشکلات نیاز به کمک داریم.
مویدی یکی از اعضای شورای شهر کرمان گفت: وجود اتباع افغانستانی در شهر کرمان باعث 

مشکلاتی شده که باید به این مشکلات رسیدگی شود.

رئیس اداره حقوقــی، املاک و حمایت 
قضایــی کارکنان آمــوزش و پرورش 
اســتان کرمان در گردهمایی مدیران 
و روسای آموزش و پرورش شهرستان 
ها و مناطق اســتان، گفــت: آموزش و 
پرورش اســتان کرمان ۵ هزار و ۳9۲ 
ملک دارد که بیش از نیمی از آنها فاقد 

سند هستند.
مریــم معین الدینــی افــزود: نظر به 

ضرورت ایفای تکالیف پیش بینی شــده در قوانین و مقررات برای مستندسازی 
اراضی و املاک دســتگاه های اجرایی و لزوم اجرای بهینه ی سیاست های اتخاذ 
شده در زمینه سرعت بخشی به امر مستند سازی املاک آموزش و پرورش و فراهم 
کردن زمینه بهره برداری مطلوب از اموال و دارایی های ملکی، برنامه زمانبندی 
تهیه شــده برای تحصیل اســناد مالکیت اراضی و املاک فاقد ســند آموزش و 
پرورش در سال ۱۴۰۱ جهت اجرا به شهرســتان ها و مناطق استان ارسال شده 
است. او افزود: بر اساس آخرین آمار تعداد املاک آموزش و پرورش استان کرمان 
۵۳9۲ ملک اســت و بیش از نیمی از این املاک فاقد سند مالکیت هستند و تنها 
۱9۸۲ ملک سند دارند. معین الدینی تاکید کرد: به استناد بند ی تبصره 9 قانون 
بودجه کشور "وزارت آموزش و پرورش موظف است منابع حاصل از فروش اموال 
غیرمنقول مازاد را با رعایت قوانین و مقررات پس از واریز به خزانه داری کل کشور 
صرف توســعه و تکمیل مدارس در مناطق محروم با اولویت مدارس خیرساز در 

همان استان و شهرستان کند."

فرمانده سپاه ثارالله استان کرمان عنوان کرد؛

بهره مندی بیش از 4۷ هزار خانوار از آب شرب 
در قالب نهضت آبرسانی »مرد میدان«

توقیف حساب های شهرداری کرمان
رئیس اداره حقوقی، املاک و حمایت قضایی

 کارکنان آموزش و پرورش استان کرمان:
بیش از پنجاه درصد املاک آموزش و 

پرورش استان فاقد سند هستند

موضع جنجالی دادستان کرمان 
به حوزه میراث فرهنگی

رئیس کل دادگستری استان کرمان:

جلوگیری از تصرف اراضی دولتی 
در استان یک ضرورت است

خبر

س
شنا

ک 
 نم

وثر
: ک

س
عک

کاغذ استان



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال پنجم | شماره پیاپی 1236
3چهارشنبه 04  خرداد ماه 1401

خبر

خبر
آغاز صادرات گسترده 

داروهای ایرانی
رئیس سازمان توسعه تجارت می گوید با 
اصلاح سیاســت های ارزی، شرایط برای 
صــادرات کالاهایی فراهم می شــود که 

تاکنون امکان عرضه گسترده نداشته اند.
به گزارش ایســنا، علیرضــا پیمان پاک، 
اظهار کــرد: ارز ۴۲۰۰ تومانی در برخی 
حوزه هــا، محدودیت هایــی را بــرای 
صادرات به وجود آورده بود که امیدواریم 
با اصلاحات انجام شــده، بخشــی از این 
محدودیت هــا کنار بروند. در ســال های 
گذشــته بســیاری از فعالان اقتصادی 
درخواست تغییر در این سیاست ها برای 
توســعه صادرات را داشــتند که قطعا با 
تغییرات انجام شده، دست آنها برای اعمال 

سیاست های جدید باز خواهد شد.
او با بیان اینکه با اصلاحات ارزی، ســبد 
صادراتی ایران تغییراتی خواهد داشــت، 
بیــان کرد: ما در این ســال های شــاهد 
صادرات کالاهایی بودیم که ارز ترجیحی 
دریافت می کردند و در واقع با  یارانه ارائه 
شده از سوی دولت، امکان صادرات کالا را 
پیدا می کردند. در واقع ما در رابطه با این 
کالاها مزیت رقابتی نداشــتیم و صرفا با 
توجه به یارانه دولتی امکان صادرات آنها 
به وجود می آمد که با اصلاحات انجام شده 

متوقف خواهد شد.
رئیس سازمان توسعه تجارت که در حاشیه 
یکی از جلسات مشــترک با اعضای اتاق 
بازرگانی صحبت می کــرد، ادامه داد: در 
مقابل ما کالاهایی داشــتیم که به دلیل 
دریافت ارز دولتی، از صادرات منع شــده  
بودند. این در حالی بود کــه فعالان این 
حوزه بارها اعلام کــرده بودند در صورت 
تغییر سیاســت های ارزی و آزاد شــدن 
صادرات امکان حضــور در بازارهای بین 

المللی را خواهند داشت.
پیمان پاک درباره حوزه های جدیدی که 
در آنها امکان صادرات کالا وجود خواهد 
داشــت، گفت: در حــوزه ای مانند دارو، 
ما ظرفیت قابــل قبولی بــرای صادرات 
داریم که بــه دلیل سیاســت های ارزی 
امکان صادرات آن وجود نداشــت. با این 
تغییرات می توان انتظار داشت که داروهای 
ایرانی امکان قابل توجهــی برای حضور 
در بازارهــای بین المللی پیــدا کنند. در 
حوزه هایی مانند خــوراک آبزیان نیز بر 
اساس آمارها بخش قابل توجهی از ظرفیت 
بلااستفاده مانده که با فراهم شدن امکان 
صادرات، می توان انتظار داشت که در این 
حوزه ها نیز آمارهای جدیدی به دســت 

بیاید.

ز اعمال پاداش  مشترکان  وزیر نیرو ا
صرفه جو از اول خردادماه و مکانیزم 
رایگان شدن قبض برق این مشترکان 
 ۶۵۰ د و با اشاره به وجود  خبر دا
مشترک بد مصرف برق در کشور گفت: 
با همکاری و همراهی مشترکان در 
مدیریت مصرف، از چهار ماه گرم سال 

با موفقیت عبور خواهیم کرد.
بیان  یسنا، علی اکبر محرا به گزارش ا
با حضور در برنامه زنده تلویزیونی با 
اشاره به میزان خاموشی ها در سال های 
اخیر گفت: در تابستان های متوالی و در 
سه زمستان، کشور با مسئله ای به نام 

خاموشی مواجه بوده است.
او خاطرنشان کرد: در زمستان گذشته با 
خاموشی مواجه نشدیم و صنعت برق با 
تأمین سوخت از سوی وزارت نفت بدون 
هیچ مشکلی و به صورت پایدار برق را 
در زمستان گذشته برای تمام بخش ها 
تأمین کرد، به گونه ای که صنعت فولاد 
بیشترین رشد را میان کشورهای جهان 
به خود اختصاص داد و این حاکی از 
تأمین پایدار برق است. وزیر نیرو با بیان 
اینکه تابستان سال گذشته با ۱۵ هزار 
مگاوات ناترازی رو به رو بودیم، گفت: 
با فرض رشد ۴.۵ تا ۵ درصدی اوج 
مصرف برق، این عدد در سال جاری 
با فرض شرط عدم فعالیت ما به ۱9 
هزار مگاوات ناترازی در سال جاری 
می رسید که معادل ۲۵ درصد تولید 

برق کشور است.

مصرف برق 
به ۵3 هزار مگاوات رسید

بیان در بیان برنامه های پوشش  محرا
ناترازی صنعت برق گفت: از روز شروع 
به کار دولت برنامه ریزی برای تأمین 
ر برق شروع شد که یک بخش  پایدا
آن در حوزه افزایش ظرفیت نیروگاه و 
بخش دیگر به حوزه مدیریت مصرف و 

کنترل تقاضا می پرداخت.
وزیر نیرو در بیان اینکه ناترازی سنواتی 
ما عدد بالایی است، گفت:  ما در حال 
حاضر وارد شرایط تابستان شدیم و 
ر مگاوات به  امروز مصرف به ۵۳ هزا

مصرف رسید.
بیان با اشاره به برنامه توسعه  محرا
ظرفیت نیروگاهی کشور تاکید کرد: 
در ابتدای راه ما برنامه توسعه ۳۰هزار 
ما با  مگاواتی صنعت برق را داشتیم ا
توجه به روند روبه رشد تولید در  کشور 
دیدیم که  نمی توان پاسخ تقاضا را در 

سال های آتی داد. 
وی ادامه داد: بر این اساس میزان برنامه 
برای چهار سال آتی و افزایش ظرفیت 
ر مگاوات شامل سه بخش  به ۳۵ هزا
ر مگاوات نیروگاه های  یعنی ۱۵ هزا
حرارتی مرتبط با وزارت نیرو، ۱۰ هزار 
مگاوات نیروگاه های صنایع و ۱۰ هزار 
مگاوات نیروگاه های تجدیدپذیر تبدیل 

شد.
محرابیان تصریح کرد: هم اکنون از ۱۰ 
هزار مگاوات نیروگاه صنعتی ۵۴۰۰ 

ولین  مگاوات عملیات شروع شده و ا
نیروگاه صنایع ما در تابستان سال 
جاری به مدار می آید، بر این اساس 
امیدوارم نیروگاه های صنایع ما به بیش 

از ۱۰ هزار مگاوات برسد.
جزئیات کاهش ناترازی ۱۹ هزار 

مگاواتی برق در سال جاری
این مقام مسئول در بیان هزینه ساخت 
نیروگاه گفت: نیاز است برای ساخت 
یک کیلووات ظرفیت نیروگاه حرارتی 
۴۰۰ یورو هزینه کنیم این در حالی 
است که برنامه ارتقای ۱۱۱۵ مگاواتی 
ما با هزینه بسیار کمتری زمینه افزایش 
تولید برق را مهیا می کندبه عبارت دیگر 
متوسط ارتقای توان برای هر کیلووات 
ساعت، ۳۰ یورو هزینه دارد که بیانگر 

هزینه بسیار کم ارتقای توان است.
محرابیان اضافه کرد: در مرحله بعد ما به 
سراغ واحدهای سیکل ترکیبی رفتیم 
تا با ایجاد واحدهای بخار به میزان یک 
سوم ظرفیت نیروگاه ها بدون سوخت 
و  کنیم  قدام  ا برق  تولید  به  نسبت 
ندمان نیروگاه ها را شاهد  فزایش را ا
باشیم، بدین ترتیب امسال دوازده واحد 
بخار  نیروگاه های سیکل ترکیبی به 

بهره برداری می رسد.
وی گفت: ۱9 هزار مگاوات ناترازی ما 
با فرض این است که ما هیچ حرکتی 
فزایش توان  نکنیم، بر این اساس با ا
اتفاق افتاده تا پایان دوره گرما بالای ۶ 
هزار مگاوات از ناترازی کاسته می شود.

زمانی که سازمان اداری و استخدامی بخشنامه 
دورکاری زمان کرونا را لغو کرد، وعده داده بود که 
بخشنامه ای جامع تر که تعیین کننده نحوه حضور 
کارکنان در شرایط بحرانی مانند آلودگی هواست 
تدوین و در دستور کار قرار گیرد، اما با گذشت چند ماه 
و تکرار وضعیت بحرانی هوا در کشور، ظاهرا این موضوع 
در اولویت نبوده است. به گزارش ایسنا، علاوه بر آلودگی 
هوایی که پایتخت و یا برخی مناطق دیگر، اغلب در 
فصل سرد سال با آن مواجه هستند و سلامت مردم را در 
معرض خطر قرار می دهد و به دفعات موجب تعطیلی 
مدارس در سال های اخیر شده، مدتی است وقوع 
طوفان و گرد و غبار در سطح کشور موجب ایجاد وضع 

بحرانی و تعطیلی مدارس و حتی ادارات شده است.
در این آلودگی که نسبت به خطرات آن بسیار هشدار 
داده شده است، از یک سو هر بار تعطیلی ادارات به 
دلیل تعویق در امور و ارائه خدمات، چندان قابل تکرار 
نیست و از سویی رفت و آمد در این شرایط خطری 
برای سلامتی کارکنان خواهد بود. این در حالی است 
که حتی برای دیروز )سه شنبه( که وضعیت آلودگی 
هوا به دلیل وقوع توفان و گرد و غبار بحرانی اعلام شده 
است، با توجه به اینکه از قبل ادارات تعطیل نشد، وزارت 
بهداشت درخواست تعطیلی زودتر از ساعت معمول را 
مطرح  و در نهایت مقرر شد امروز ساعت کاری تا ۱۲ 
باشد. به هر حال این آلودگی از قبل هشدار داده شده 
بود ولی کارکنان و یا سایر افراد در محل کار حاضر شده 
و در معرض این هوا قرار گرفته  اند و اینکه تعطیلی 
چند ساعت زودتر چقدر در کاهش خطر موثر است، 

قابل تامل است.
اما وضعیت نامشخص کارکنان و درگیری برای چند 
ساعت تعطیلی زودتر آنها در حالی مطرح است که 
سازمان ها باید این امکان را داشته باشند که وقتی 

در این وضعیت بحرانی قرار می گیرند و دولت به این 
جمع بندی نمی رسد که ادارات تعطیل شوند، حداقل 
بتوانند از کانال دورکاری، هم حفظ سلامت کارکنان 
را مدنظر قرار دهد و هم اینکه امورکاری آن ها به طور 

کامل تعطیل نشود.
این مستلزم وجود دستورالعملی مشخص است که 
دستگاه ها و سازمان ها بتوانند به استناد آن حرکت 
کنند، مانند زمانی که در دوران بحرانی کرونا با تعیین  
بخشنامه ای مشخص در آبان ۱۳99،  نحوه حضور 
کارکنان طبق رنگ بندی شهرها مشخص شده بود 
ولی در آبان سال گذشته از سوی سازمان اداری و 
استخدامی لغو شد. وقتی از سازمان اداری و استخدامی  
سوال شد اگر وضعیت بحرانی حتی برای کرونا ایجاد 
شود،  تکلیف چه خواهد بود، اعلام کرد که سازمان در 
حال انجام بررسی هایی برای صدور بخشنامه جدید و 
کامل تری است که بتواند در شرایط بحرانی و قرمز که 
فقط مخصوص کرونا نیست، نحوه حضور کارکنان را 
تعیین کند که از جمله آن در زمان آلودگی هوا و قرمز 

شدن وضعیت آن خواهد بود که موجب دورکاری 
کارکنان خواهد شد. اکنون بیش از شش ماه از این 
جریان گذشته و بارها پایتخت و یا سایر مناطق کشور 
در وضعیت بحرانی و هشدار آلودگی و حتی در مقطعی 
کرونا قرار گرفته ولی هیچ دستورالعملی در برای 
دستگاه ها جهت تصمیم گیری در چنین شرایطی 
وجود ندارد و ظاهرا در دستور کار هم قرار نداشته است، 
در این حالت است که وزارت بهداشت ناچار می شود 
بخواهد ادارات چند ساعت تعطیل شوند، در حالی که 
امکان تعطیلی کامل نیست. ممکن است این موضوع 
مطرح شود که دستگاه ها می توانند به استناد مصوبه 
هیات وزیران در سال ۱۳۸9 که شرایط دورکاری را 
تعیین کرده است، با توجه به وضعیت زیرساخت های 
لازم برای دورکاری و همچنین شرایط خود نحوه 
دورکاری را تعیین و اعمال کنند، ولی  تجربه قبلی 
نشان داده که دستگاه ها و سازمان ها تا زمانی که ابلاغی 
از سوی سازمان اداری و استخدامی جهت نحوه حضور 

کارکنان نداشته باشند، در این رابطه اقدام نمی کنند.

خاموش شدن دورکاری کارکنان
 در آژیر قرمز!

چگونه قبوض برق خانگی
 را  رایگان کنیم؟

سید عباس حسینی معاون بانک، بیمه، و شرکت های دولتی وزارت 
اقتصاد و امور دارایی با بیان اینکه در ایران بخش دولتی یکی از مهم ترین 
بازیگران حوزه اقتصادی است و انتشار صورت های مالی این شرکت ها 
می تواند فرصت خوبی برای بررسی دقیق تر عملکرد آنها و نظارت مردمی 
ایجاد کند، گفت: اطلاعات این حوزه مربوط به حوزه دولتی و نهادهای 
عمومی غیر دولتی و شرکت های تابع آنها است. در بخش دولتی، سالهای 
سال مجامع شرکتها برگزار می شد اما اطلاعات آن در اختیار عموم قرار 
نمی گرفت و مصوبات مجامع مورد بررسی قرار نمی گرفت. حسینی با 
بیان اینکه در کل ۴۵۱ شرکت دولتی که بانک ها و بیمه های دولتی نیز 
شامل آنها است وجود دارند، گفت: از این تعداد ۳۷9 شرکت دارای ردیف 
بودجه و ۷۲ شرکت فاقد ردیف بودجه هستند. ۲9۷ شرکت فرعی و ۸۱ 
شرکت اصلی را در بین شرکتهای دارای ردیف در بودجه داریم. از بین کل 
شرکت های دولتی ۳۵۱ شرکت فعال هستند که مابقی یا در حال تسویه 
و یا غیر فعال هستند. از بین شرکتهایی که فاقد ردیف در بودجه هستند. 
۸ شرکت مادر تخصصی و ۶۴ شرکت تابعه وجود دارد. وی با اشاره به کل 
بودجه کشور گفت: در بودجه کل کشور در سال ۱۴۰۱، ۲ هزار و ۲۰۰ هزار 
میلیارد تومان که شامل ۶۰ درصد بودجه می شود مربوط به شرکت های 
دولتی است. متوسط بودجه شرکت های دولتی در پنج سال اخیر برابر ۶۶ 
درصد بودجه کل کشور بوده است. همچنین رشد بودجه شرکت های 
دولتی در این سال ها کمتر از بودجه عمومی بوده است. وی افزود: 9 
شرکت دولتی در سال ۱۴۰۰ چیزی حدود ۷۸۲ همت از کل بودجه کشور 

را شامل می شوند که رقمی برابر نیمی از کل بودجه شرکت های است.
معاون وزیر اقتصاد با اشاره به صورت مالی ۶۲ شرکت دولتی تاکید کرد: 
بخش زیادی از حوزه فعالیت این شرکتها نیز مربوط به خدمات است. از 
مجموع این شرکتهای مادر تخصصی در ۸ سال اخیر پنج شرکت تجدید 
ارزیابی شده اند. بیشترین تجدید ارزیابی ها نیز در سال ۱۳9۸ انجام شده 
است. وی افزود: در سال گذشته ۴۰ درصد صورت های مالی حسابرسی 
مقبول بوده، ۵9 درصد مشروط بوده و یک درصد هم مردود بوده است. 
تلاش ما این است که در تمام مجامع گزارشات مردود وجود نداشته باشد 

و حتی گزارشات مشروط نیز به حداقل برسد.

زیان ده بودن معیار خوبی برای 
عملکرد شرکت های دولتی نیست

رنا
: ای

س
عک

بیش از ۱۱۷ هزار میلیارد ریال وجوه خرید تضمینی گندم با عاملیت بانک 
کشاورزی تا پایان اردیبهشت ماه سال جاری به حساب گندمکاران واریز 
شده است. به گزارش روز سه شنبه ایرنا از وزارت جهاد کشاورزی، از آغاز 
فصل خرید گندم تا پایان اردیبهشت ماه سال جاری، ۱۷۷9 مرکز خرید در 
کشور بالغ بر ۱ میلیون و ۸۵۲ هزار تن گندم را در قالب ۲۵۸ هزار و 9۱۴ 
محموله از کشاورزان خریداری کرده اند. بانک کشاورزی با هدف حمایت از 
تولید در بخش کشاورزی و با توجه به اهمیت گندم به عنوان غله راهبُردی 
در ایران و جهان و نقش محوری آن در امنیت غذایی کشور، عاملیت خرید 
تضمینی گندم را بر عهده دارد و تاکنون بیش از ۱۱۷ هزار میلیارد ریال 
وجوه گندم خریداری شده را به حساب کشاورزان واریز کرده و عملیات 

پرداخت همچنان ادامه دارد.

۱۱۷ هزار میلیارد ریال وجوه خرید 
تضمینی گندم واریز شد

شـعرباف شـهرداری را بـا ۱۲۰میلیـار تومـان پـول در 
حسـاب و بـه اتمـام رسـاندن لیسـت سـیاه پروژه های 
نیمه تمام تحویل گرفت. شـهر کرمان نه پروژه سنگین 
بـر زمیـن مانـده دارد و نـه معوقه خاصـی اما بـه کرات 
لغـت مضیقـه مالـی شـهرداری شـنیده شـده و حتی 
در مقطعـی حسـاب شـهرداری بـه علت بدهـی بلوکه 
شد. محمدرضا کمسـاری، سخنگوی شـورای شهر در 
گفت وگو بـا »کاغـذ وطـن« مدعی اسـت که شـهردار 
قبل با فـروش زمین هـای نـاب شـهرداری پروژه هـا را 
به اتمام رسـانده. در ایـن گفت وگـوی ۱۵ دقیقه ای که 
در حاشـیه آییـن پاسداشـت نیم قـرن دسـتاوردهای 
میـراث فرهنگی اسـتان در محل اتـاق بازرگانـی انجام 
شد، کمسـاری از پشـت پرده قراردادهای شـهرداری و 
وجود تنها ۳۰۰ قـرارداد کارمند در بیـن حدود۲هزار و 
۵۰۰ نیروی رسمی شـهرداری گفت. او در این مصاحبه 
وعده می دهد تا قـرارداد مزایده ها و مناقصه شـهرداری 

تا پایان سـال شـفاف شـود. 
آقای کمسـاری ما در این دوره شـورای شـهر 
چنـدان پـروژه عمرانـی سـنگین نداریـم و 
برخـلاف دوره قبلـی، پـروژه بر زمیـن مانده 
مثـل میـدان آزادی و بـاغ ملی روی دسـت 
شـهرداری نمانده، امـا مکـررا در ایـن دوره 
اعلام شـده کـه شـهرداری در مضیقـه مالی 

اسـت! علت چیسـت؟
شـما بایـد برگردیـد بـه بودجـه شـهرداری. بودجـه 
شـهرداری کـه در سـال های گذشـته تدویـن و مـورد 
اسـتفاده قـرار می گرفتـه، بودجـه ای بـوده کـه تقریبا 
نزدیـک بـه ۶۰ تـا ۷۰ درصد بـر پایه فـروش امـلاک و 
زمین های شـهرداری بوده اسـت. همین طور که اشـاره 
کردید شـورای قبلی حرکت خوبـی انجـام داد و آن هم 
تمـام کـردن پروژه هـای نیمه تمـام خصوصـا در حوزه 
پروژه هـای بـزرگ و پل هایـی بـود که در سـطح شـهر 
وجود داشـت. اما سـوال اینجاسـت کـه ایـن پروژه ها با 
چه پشـتوانه ای تمـام شـده؟ تقریبا می شـود گفت که 
بهتریـن و ارزشـمندترین زمین هایـی که ما در سـطح 
شـهر داشـتیم و این ها پشـتوانه شـهرداری بـوده برای 
اتمام ایـن پروژه هـای مختلـف در مزایده های مختلفی 

فروخته شـده. ارزشـمندترین سـرمایه شـهرداری که 
ایـن زمین هایی بـوده که شسـته رفتـه و خـوب بودند 
و اسنادشـان و مالکیت آن و موقعیت شـان خصوصا در 
محله هـای رو به رشـد حسـن آبـاد فروخته شـده و در 
حال حاضر نـه اینکه شـهرداری زمین نداشـته باشـد، 
اما یک کار ۱ تا ۱.۵ ساله نیاز اسـت تا دوباره روی برخی 
از املاک کار شـود و اینها به مرحله ای برسـند که بشود 
به عنوان سـرمایه روی آن ها حسـاب باز کرد و استفاده 
کرد. شورای ششم یکی از سیاسـت هایی که داشته این 
بود که وابسـتگی به ایـن زمین هـا را در بودجـه ۱۴۰۱ 
کم کـرده و البته بـا تمـام این مباحـث پروژه شـهدای 
خلبـان را داریم کـه در دو فـاز تعریف شـده و بـرای فاز 
اول فقـط ۳۰۰میلیـارد تومـان هزینـه می بـرد و ایـن 
جـزء پروژه هایی اسـت کـه در سـال ۱۴۰۱ در دسـتور 
کار اسـت. از آن طرف هم ما بحث افزایـش ۵۷درصدی 
حقوق کارگـری را داشـتیم. بودجه شـهرداری نزدیک 
به ۲هـزار میلیارد تومان بسـته شـده بـود و یـک دفعه 
بـا ایـن افزایـش دسـتمزد ها بـه ۲هـزار و ۳۲۰میلیارد 

تومان رسـید. 
طبق اطلاعاتی که شـورا در سـامانه شفافیت 
قـرار داده کمتـر از 20درصـد از کارمنـدان 
شـهرداری حقـوق زیـر 8میلیـون تومـان 
می گیرنـد و شـامل افزایـش ۵۷درصـدی 
حقوق کارگری شـدند، پس علـت این حجم 

از تاثیرگـذاری چیسـت؟
ما یک جمعیت ۵هزار نفر نیـروی شـهرداری داریم که 
کمتر از۲۰درصد ایـن افراد جمعیت کارمندی اسـت و 
۸۰درصد هم کارگری اسـت. سـال گذشـته به صورت 
میانگیـن ماهانـه ۶۵میلیـارد تومـان حقـوق پرداخت 
می کردیم، در حالـی که یکـی از اصلی ترین منابعی که 
شـهرداری از آن برای پرداخت هزینه های خود استفاده 
می کنـد، مالیـات بـر ارزش افـزوده اسـت. مـا ماهانـه 
۳۵میلیارد تومان از اداره دارایی مالیات بـر ارزش افزوده 
می گیریـم، در حالـی کـه شـهری مثـل یـزد ماهیانـه 
۳۵میلیارد تومان حقـوق و دسـتمزد پرداخت می کند 
و ۶۰میلیـارد تومـان ارزش افزوده می گیرد. شـهرداری 
یزد بـدون اینکه هیچ درآمـد دیگری نـه در قالب زمین 
و نه در قالـب پروانـه سـاختمانی و غیره دریافـت کند، 
ماهیانه ۲۰تا ۲۵میلیـارد تومان بـرای کار عمرانی فقط 
از مورد ارزش افزوده پول دارد و ما برعکس آن هسـتیم. 
در واقـع ما باید  ماهانـه ۲۵میلیارد تومان پـول درآوریم 

تـا فقـط هزینـه جـاری شـهرداری را پرداخـت کنیم. 
۵۷درصد بـرای افزایش حقـوق  نبـوده و ما بیـن ۴۰ تا 
۵۰ درصـد بـرای اکثریـت نیروهـای شـهرداری  که با 
قـرارداد کارگـری بـا شـهرداری کار می کننـد، افزایش 

حقوق داشـتیم.
عـرض مـن در مـورد افزایـش ۵۷درصـدی 
حداقل حقوق کارگری اسـت، طبق اطلاعات 
سـامانه شـفافیت حـدود 20درصـد نیروها 
حقوق زیـر 8میلیـون دارنـد. به طـور دقیق 
شـهرداری چه تعداد قرارداد کارگـری دارد؟

قراردادهـای مـا اکثـرا کارگـری هسـتند. مـا ۵هـزار 
نیـرو داریـم از این تعـداد بالغ بـر ۲هـزار نفـر مرتبط با 
شـرکت ها هسـتند کـه کارهـای تنظیـف و خدمـات 
شـهری و فضـای سـبز را انجـام می دهنـد و الباقـی 
نیـز کـه نیروهـای رسـمی شـهرداری هسـتند کمتر 
از ۳۰۰نفرشـان قـرارداد کارمنـدی دارنـد و الباقـی که 
بالغ بر هـزار و ۵۰۰نفر از پرسـنل شـهرداری هسـتند،  

قراردادشـان کارگـری اسـت.
چطور نیروی رسـمی که بـه عنـوان کارمند 
بـا حقـوق بـالا در مجموعـه شـهرداری کار 

می کنـد، قـراردادش کارگـری اسـت؟
ایـن افـراد در فواصل مختلف بایسـتی کارهـای تبدیل 
وضعیت شـان انجـام می شـد کـه ایـن اتفـاق صـورت 
نگرفته اسـت و بعضا کوتاهی هایـی در این امـر صورت 
گرفتـه. البتـه ایـن موضـوع در دسـتور کار بوده اسـت 
و خـود ایـن افـراد نخواسـتند بـه سـمت قراردادهـای 

کارمنـدی برونـد.  
اگـر نگاهی به ادوار گذشـته داشـته باشـیم، 
در زمـان آقـای عالـم زاده بـرای رسـیدن به 
درآمد پایـدار، عـوارض شـهرداری و عوارض 
پروانه های ساخت و ساز بازنگری و ساماندهی 
شـد. تصمیمی کـه در زمـان خـود منتقدان 
زیادی داشـت اما عنوان شـد این امر کرمان را 
به یک منبـع درآمدی پایدار متصـل کرده که 
شـهرداری را تا مدت هـا بی نیاز خواهـد کرد. 
اما در همین دوره باز شـهرداری مشـکل مالی 
دارد. تاثیر این سـاماندهی عوارض در رسیدن 

به درآمد پایدار چه بـوده و برنامه ایـن دوره از 
شـورا شـهر برای رسـیدن به درآمـد پایدار 

؟ چیست
واقعی شـدن عوارض کار ارزشـمندی بوده اسـت. البته 
افزایش آن شـاید برای مردم تا حدی جای سـوال باشد 
اما افزایشـی که بر پایه عدالت و براسـاس شهرهایی هم 
تراز کرمـان صـورت گرفته، ارزشـمند اسـت. البته این 
اقـدام منجر شـده تا برخـی در فضـای صـدور پروانه ها 
دچـار مشـکل شـوند.  البتـه ایـن امـر چنـد درصـد از 
بودجه شـهری اسـت و مـا وقتی در سـرجمع ۲هـزار و 
۳۰۰میلیـاردی نـگاه کنیـم، خواهیـم دید کـه درآمد 
ناشـی از عـوارض کمتـر از ۲۵درصد کل بودجه اسـت. 
پس بـرای دسـتیابی بـه درآمد پایـدار مـا نیـاز به یک 
نـگاه وسـیع تری داریـم و صرفا بحـث عوارض نیسـت. 
برنامـه ایـن دوره بـرای رسـیدن بـه درآمد 

پایدار چیسـت؟
یکـی از ظرفیت هـا بحث میـراث و گردشـگری اسـت. 
شـورا به دنبال این امر اسـت که بـه این مـورد پرداخته 
شـود. دیگر آنکه مـا در بحث منابـع پایـدار می توانیم از 

بخش معادن اسـتان منابعی را داشـته باشـیم.
شـهرداری چگونـه از محـل معادن، کسـب 

درآمـد خواهد داشـت؟
یک درآمد سالیانه به معاونت عمرانی پرداخت  می شود 
که آنجا تصمیم گیـری می شـود که به چه شـکل بین 
شـهرداری ها و دهیاری ها توزیع شـود. ما بـه دنبال این 
هستیم با توجه به شـاخص جمعیت این توزیع عادلانه 

و بهتر انجـام پذیرد.
طبق اطلاعاتی کـه دارم این درآمـد منوط به 
شـهرداری هایی که از سیل خسـارت دیدند. 
شـهرداری کرمان چقـدر از این محل کسـب 

درآمـد کرد؟
متاسـفانه رقمی به کرمان نرسـید. البتـه بحث دیگری 
کـه شـهرداری کرمـان دنبـال خواهد کـرد مالیـات بر 
ارزش افزوده اسـت. در ایـن بخش واقعا بـه کرمان ظلم 
شـده اسـت. ملاک مالیات سرشـماری سـال ۸۵ است 
که کرمـان را ۶۰۰هزار نفر اسـت اما طبق آمـاری که ما 
داریم، جمعیت کرمـان نزدیک 9۰۰هزار نفر اسـت که 
اگر پرداختی به شـهرداری از این محل متناسـب شـود 
شـاید در همین یـک قلـم ۱۰ الـی ۲۰میلیـارد تومان 

به درآمـد شـهرداری از حـوزه مالیـات بـر ارزش افزوده 
اضافه شـود.

شـعار اصلی ایـن شـورا شـفافیت بـود و در 
اولیـن قـدم هـم فیـش حقوقـی کارمندان 
شـهرداری منتشـر شـد. یکی از انتقـادات 
اصلی کـه بـه ایـن دوره وارد شـده، شـفاف 
نبـودن قراردادهـای مناقصـه و مزایده های 
شـهرداری اسـت، چرا بعد از گذشت چندین 
ماه هنوز این قراردادها در سـامانه شـفافیت 

قـرار نگرفته اسـت؟
ایـن موضـوع شـروع شـده و چنـد روز قبـل یکـی از 
قراردادهای مورد بحث شـهرداری در ۲۰سـال گذشته، 
قرارداد بتـن علی بابا که مربوط بـه واگـذاری زمینی در 
میدان کربلا بـوده اطلاعاتش در اختیار عموم قـرار داده 
شـد. متاسـفانه این برداشـت ها در دوره شـورای شـهر 
ششـم اتفاق افتـاده و نزدیـک بـه ۷۵میلیارد تومـان از 

حسـاب شـهرداری برداشت شـده است.
در دوره قبلی برداشتی صورت نگرفته؟

فکر می کنم نهایتا زیر ۱۰میلیارد تومان
علت چه بوده؟

نمی دانم چـه دلیلی داشـته کـه در ایـن دوره اصـرار بر 
برداشـت و اجرای حکم بوده و آن هم در شـروع شورای 
شهر ششم و شهردار جدید. ما امیدواریم دلیلی خاصی 
نداشته باشـد. اما شـهرداری کرمان به راحتی یک ماه از 
هزینه هایـش را در همین چند ماه گذشـته به حسـاب 

آقای صمدانی و بتـن علی بابا ریخته اسـت.
برگردیـم بـه سـوال قبل. علـت اینکـه ابتدا 
حقوق کارمندان شـهرداری منتشـر شـد اما 
بعد از گذشـت چنـد مـاه هنـوز قراردادهای 
مناقصه و مزایده شـهرداری شـفاف نیسـت، 

؟ چیست
بحـث حقـوق شـاید یکـی از جزئی تریـن و پیـش پـا 
افتاده تریـن مباحـث در حوزه شـفافیت بوده اسـت. به 
مرور زمـان مناقصـه و مزایده ها مخصوصـا قراردادهای 
بزرگ منتشـر می شود و شـهردار موظف اسـت تا آن ها 
را در سـامانه شـفافیت بارگذاری کند و مـردم با نظارت 
خودشـان بـه روند بهتـر انجـام شـدن کار شـهرداری، 

کمـک کنند.
علت این وقفه چیست؟

فضای زیرسـاختی مـا آماده نبـوده اسـت. به هـر حال 
حقـوق و مزایـا در رده های بعـدی ما بـوده اما بـه دلیل 
اینکـه آماده تـر بـوده اسـت شـاید جنـاب شـهردار 
تصمیمشـان بر انتشـار لیسـت حقوق بـوده. مـن این 
قـول را می دهـم در سـال۱۴۰۱ مناقصـات و مزایده ها 

منتشـر خواهد شـد. 

کمتر از ۳۰۰نیروی شهرداری قرارداد کارمندی دارند
عالم زاده با فروش زمین پروژه های عمرانی را به اتمام رساند

گفتگوی اختصاصی »کاغذ وطن« با سخنگوی شورای شهر کرمان

گزارش
مرضیه قاضی زاده

وزیر راه و شهرسازی از بررسی وام ودیعه مسکن در جلسه امروز شورای پول و اعتبار 
خبر داد. به گزارش ایسنا، رستم قاســمی در حاشیه افتتاحیه نهمین نمایشگاه 
بین المللی حمل و نقل ریلی، صنایع، تجهیزات و خدمات وابســته در نمایشگاه 
بین المللی تهران درباره آخرین وضعیت وام ودیعه مســکن اظهــار کرد: امروز 
جلسه شورای پول و اعتبار برگزار می شود و مقرر شده تا درباره وام ودیعه مسکن 

تصمیم گیری شود. او در پاسخ به سوالی مبنی بر این که آیا مبلغ وام ودیعه مسکن همان ۱۰۰ میلیون تومانی 
است که پیش از این اعلام کرده بودید، افزود: هنوز مبلغ آن مشخص نیست اما میزان آن نیز در این جلسه 
بررسی می شود. او همچنین درباره حادثه ساختمان متروپل آبادان گفت: با مقصران این حادثه برخورد 
می شود. قاسمی اضافه کرد: تیمی از وزارت راه و شهرسازی به آبادان می رود تا این حادثه را ارزیابی کند. قرار 
است علت اصلی فرو ریختن ساختمان متروپل آبادان بررسی شود و به محض اینکه نتایج آن اعلام شد به 
مردم اطلاع رسانی می کنیم. او با بیان اینکه ایران از نظر ژئوپلیتیکی موقعیت مناسبی در منطقه دارد، گفت: 
به همین دلیل به صورت ویژه مورد توجه کشورهای همسایه هستیم و در سفرهایی که داشتند توافقاتی در 

حوزه حمل و نقل با ترکمنستان، عراق، آذربایجان، ارمنستان و قزاقستان داشتیم.

بررسی وام ودیعه مسکن در شورای پول و اعتبار

وزیر جهاد کشاورزی از اختصاص ۲۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات با نرخ  ۱۰ 
تا ۱۵ درصد برای حمایت از تولیدکنندگان بخش کشاورزی در مرحله دوم 

اجرای طرح مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه ها خبر داد.
به گزارش روز ســه شــنبه ایرنا از وزارت جهاد کشــاورزی، » سید جواد 

ساداتی نژاد « در اجتماع بزرگ ۵۰ هزار نفری بسیجیان وزارت جهاد کشاورزی و سازمان های تابعه 
که با عنوان )خرمشهرها در پیش است( برگزار شده بود، افزود: یک طرح بزرگ اقتصادی و حساس 
در شرایط حاضر کشور با مزایای میان مدت و بلندمدت برای اقتصاد کشور در حال اجرا است. وزیر 
جهاد کشاورزی با اشاره به سختی های پیش روی اجرای این طرح افزود: با وجود این مشکلات، باید در 
حوزه اقتصادی کشور این طرح را عملیاتی می کردیم. او ادامه داد: مرحله اول این طرح که واریز وجه 
به حساب افراد و آزادسازی قیمت ها در کالا بود، انجام  شده است. ساداتی نژاد با اشاره به این که در گام 
دوم حمایت از تولیدکنندگان را داریم، گفت: حمایت از تولیدکنندگان وظیفه جهاد کشاورزی است. 
به گفته وی، بر اساس آخرین هماهنگی ها با روسای سازمان ها در جهاد کشاورزی سراسر کشور، 

اصلی ترین مسئله در تولید بحث تامین سرمایه در گردش است.

20 هزار میلیارد تومان تسهیلات برای حمایت
 از تولیدکنندگان کشاورزی

میزان تبخیر در برخی حوضه های آبریز در این هفته، افزایشــی 
و در برخی کاهشی است اما برای هفته منتهی به ۱۳ خرداد همه 

حوضه ها درگیر افزایش تبخیر خواهند بود.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، میزان تبخیر آب در حوضه های 

آبریز کشور یکی از مهم ترین مســایل در به وجود آمدن کم آبی یا پر آبی است اگر هرچه 
میزان تبخیر بیشتر باشد وضعیت تامین آب هم مشکلات بیشتری خواهد داشت.

بر اساس اعلام تازه موسســه تحقیقات آب وزارت نیرو برای این هفته، وضعیت پتانسیل 
تبخیر نسبت به متوسط ۵ سال اخیر در بیشتر مناطق کشور به جز سواحل دریای خزر و 
شمال غرب کشور افزایشی و نسبت به هفته گذشته در مناطق واقع در نوار شمالی کشور 

کاهشی و در برخی از مناطق واقع در مرکز و شمال شرق کشور افزایشی خواهد بود.
وضعیت پتانسیل تبخیر برای هفته دوم)منتهی به ۱۳ خرداد(  نسبت به متوسط ۵ سال 
اخیر در بیشتر مناطق کشور )به جز ســواحل دریای خزر و نوار غربی کشور( افزایشی و 
نسبت به هفته گذشته عمدتاً در نیمه شرقی کشور همراه با افزایش پیش بینی شده است.

حوضه های آبریز کشور همچنان 
درگیر افزایش میزان تبخیر آب

$ محیط$ کشاورزی$  مسکن
 زیست

کاغذ اقتصادی
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چهارشنبه 04  خرداد ماه 1401

آخرین آمار از »بیمه فراگیر 
خانواده ایرانی«

معاون توســعه و تعمیم بیمه اداره کل امور بیمه شدگان سازمان 
تامین اجتماعی ضمن تشــریح روند اجرای بیمه فراگیر خانواده 
ایرانی گفت: در حال شناســایی گروه های جدیــد نظیر فعالان 
کســب و کار مجازی و فراهم کردن این امکان هستیم که از حق 

قانونی شان بهره مند شوند و تحت پوشش بیمه قرار بگیرند.
مجید حســن زاده در گفت وگو با ایسنا، با اشــاره به اجرای بیمه 
فراگیر خانــواده ایرانی اظهار کرد: تلاش بر این بوده اســت که از 
تمام ظرفیت های قانونی مان استفاده کرده و تمام افرادی که فاقد 
پوشش بیمه هستند و از بیمه شــدن جامانده اند را تحت پوشش 

قرار دهیم.
او افزود: افراد مختلف بــا جایگاه های متفــاوت در جامعه مانند 
زنان خانه دار، دختران، پســران، دانشجویان، و افراد خود اشتغال 
می توانند براساس ضوابط و مقررات بیمه حِرف و مشاغل استفاده 

کرده و  با نرخ های مختلفی تحت پوشش قرار بگیرند.
معاون توســعه و تعمیم بیمه اداره کل امور بیمه شدگان سازمان 
تامین اجتماعی با بیان اینکه در گذشته نیز بیمه اقشاری چون زنان 
خانه دار و دانشجویان را داشتیم اما در قالب بیمه فراگیر خانواده 
ایرانی برای افزایش جامعه تحت پوشــش به صورت جدی ورود 
کردیم اظهار کرد: برنامه ریزی های منسجمی برای این امر انجام 
شد؛ نخست آنکه اطلاع رسانی جامعی صورت گرفت. اکثر افراد از 

این حق قانونی خودشان اطلاع نداشتند.
حســن زاده ادامه داد: با ارگان ها و سازمان های مختلف تعاملاتی 
داشــتیم؛ با ســازمان امور دانشــجویان، وزارت بهداشت و سایر 
دستگاه ها مکاتباتی انجام شد که با ســازمان تامین اجتماعی در 

اطلاع رسانی مشارکت داشته باشند.

ایجاد پنجره واحد خدمات 
حمایت اجتماعی

مدیرکل آســیب های اجتماعــی وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی با اشــاره به اینکه ما در تکمیل ســامانه های پایگاه 
اطلاعات رفــاه ایرانیان، بخش اجتماعی تحــت عنوان پنجره 
واحد خدمات حمایت اجتماعی را در دســت انجام داریم که 
اولویت با گروه هایی چون زنان سرپرســت خانوار است گفت: 
وظیفه خود می دانیم که گروه دانش آمــوزان را نیز وارد این 

پنجره کنیم.
به گزارش ایسنا، محمدرضا پویافر در نخستین جلسه شورای 
سیاست گذاری اجرایی سند نظام جامع راهنمایی و مشاوره و 
کمیته ملی پیشگیری از آســیب های اجتماعی دانش آموزان 
که در وزارت آموزش و پرورش برگزار شد با بیان اینکه برحسب 
تقســیم وظیفه برنامه ملی نماد، باید اقداماتی را با مشارکت 
وزارت آموزش و پرورش انجام دهیم، امــا به اندازه کافی کنار 
هم ننشسته ایم تا موارد لازم را تنظیم و اجرا کنیم گفت: درباره 
شناســایی دانش آموزان در معرض خطــر، از طریق تکمیل 
سامانه های اطلاعاتی وزارت رفاه به ســمت تکمیل داده های 

اجتماعی در حوزه آسیب های اجتماعی رفته ایم. 
او افزود: همچنین به سمت انجام و توســعه مطالعات تجربی 
مانند پیمایش های تجربی حرکــت می کنیم تا آنچه در برش 
دانش آموزی از آســیب های اجتماعی وجود دارد را بتوانیم به 
اشتراک بگذاریم.  پویافر افزود: آسیبی که در دهه 9۰ و قبل از 
آن از حیث آسیب های اجتماعی متحمل شدیم بخشی به علت 
کتمان آسیب ها رخ داد و نه ســیاه نمایی آسیب ها و در نهایت 
کار به جایی رســید که رهبری برای حل مســئله آسیب ها به 

صورت مستقیم ورود کردند.
مدیرکل آســیب های اجتماعــی وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی با اشــاره به اینکه ما در تکمیل ســامانه های پایگاه 
اطلاعات رفــاه ایرانیان، بخش اجتماعی تحــت عنوان پنجره 
واحد خدمات حمایت اجتماعی را در دســت انجام داریم که 
اولویت با گروه هایی چون زنان سرپرســت خانوار است گفت: 
وظیفه خود می دانیم که گروه دانش آمــوزان را نیز وارد این 

پنجره کنیم. 

رئیـس اداره غـدد و متابولیـک دفتـر مدیریـت 
بیماری های غیرواگیر وزارت بهداشـت ضمن اعلام 
پوشـش 99 درصدی غربالگری کـم کاری تیروئید 
نوزادان در کشـور، در عیـن حال از افزایش ریسـک 
اختلالات عملکرد تیروئید با ابتلا بـه کرونا خبر داد.

دکتـر شـهین یاراحمـدی در گفت وگـو بـا ایسـنا، 
در آسـتانه هفتـه جهانی تیروئید با اشـاره بـه اینکه 
در جهـان، بیـش از ۲۰۰ میلیـون نفر بـه اختلالات 
تیروئیـدی مبتـلا هسـتند، گفـت: ایـن در حالـی 
اسـت کـه حـدود ۵۰ درصـد آنـان از بیمـاری خود 

بی اطـلاع هسـتند.
سرطان تیروئید، از شایع ترین 

بدخیمی های غدد مترشحه
او در خصـوص بـروز سـرطان تیروئیـد بـا اشـاره به 
اینکه این بیماری یکی از شـایع ترین بدخیمی های 
غدد مترشحه داخلی اسـت، تصریح کرد: متاسفانه 
این معضل در حال حاضر در جهـان در حال افزایش 
است. نکته قابل توجه پس از شـیوع کرونا این است 
کـه نمونه بـرداری بـا سـوزن )FNA( از گره هـای 
تیروئیـدی موجـب بدتـر شـدن شـرایط تیروئیـد 
نمی شـود و در صـورت نیاز بـه نمونه بـرداری از گره 
تیروئیـدی و یـا جراحـی تیروئیـد، نبایـد بـه دلیل 
پاندمـی کوویـد ۱9، ایـن امر را بـه تعویـق انداخت. 
جراحی و یـد درمانـی در بیماران مبتلا به سـرطان 
تیروئیـد ضـرورت دارد و باید در اسـرع وقـت انجام 
شـود و به هیـچ وجـه نبایـد اقدامات تشـخیصی و 
درمانی سـرطان تیروئیـد )جراحی و یـد درمانی( و 

مراقبت هـای پـس از آن به تعویـق افتد.
غربالگری بیماری های

 متابولیک نوزادان در ایران
او در ادامـه صحبت هایـش دربـاره برنامه کشـوری 
غربالگری بیماری های متابولیـک در نوزادان، گفت: 
شـیوع بالای بیمـاری CH، عوارض جبـران ناپذیر 
مغزی بیماری در صورت عدم تشـخیص و درمان به 
هنگام، که جز با غربالگری بیماری قابل پیشـگیری 
نیسـت و مقـرون به صرفـه بـودن اجـرای برنامه در 
کشـور سـبب شـد تـا مسـئولین وزارت بهداشـت 
برنامه غربالگری را در سـطح ملی برنامه ریزی کنند.

او تاکید کرد: در سال ۱۳۸۲، طراحی برنامه کشوری 
غربالگـری بیماری هـای متابولیـک در نـوزادان بـه 
اداره بیماری های غـدد و متابولیـک مرکز مدیریت 
بیماری هـا محـول شـد و کارشناسـان ایـن اداره با 
همکاری کمیته کشـوری، متشـکل از متخصصین 
بالینی و آزمایشـگاهی و مسـئولین اجرایـی، موفق 

بـه طراحـی برنامـه در چندیـن فـاز شـدند. در فاز 
اول برنامـه، غربالگـری بیمـاری کـم کاری تیروئید 
نـوزادان در اولویـت قـرار گرفـت. انجـام موفـق این 
برنامـه در کشـور، زیرسـاخت مناسـبی جهـت 
غربالگـری، تشـخیص و درمـان نـوزادان مبتـلا به 
بیماری کم کاری تیروئیـد و به دنبال آن برای سـایر 
بیماری های متابولیک نـوزادان ایجـاد خواهد کرد.

مدیر برنامه کشـوری غربالگـری نـوزادان، ادامه داد: 
در سـال ۱۳۸۳، برنامه کشـوری غربالگری نوزادان، 
به طـور آزمایشـی در اسـتان های اصفهان، بوشـهر 
و شـهر شـیراز اجرا شـد. تجزیـه و تحلیـل نتایج به 
دسـت آمـده نشـان داد کـه برنامـه طراحـی شـده 
قابلیـت اجـرای موفـق در کشـور را دارا اسـت. پس 
از آن »ضوابـط و الزامـات ادغـام برنامه در سیسـتم 
بهداشتی کشور« تعیین شد و هماهنگی های درون 
و برون بخشی لازم انجام شد. سمینارهای توجیهی 
و کارگاه هـای آموزشـی کشـوری بـرای معاونیـن 
بهداشـتی و درمـان، مدیـران امـور آزمایشـگاه ها، 
مدیـران گـروه بهداشـت خانـواده، مدیـران گـروه 
بیماری ها و کارشناسان غیرواگیر دانشگاه ها برگزار 
شد و بالاخره در مهر سـال ۱۳۸۴، برنامه با امضای ۳ 
تن از مسئولین وزارت بهداشت در سیستم سلامت 

کشـور ادغام شـد.
پوشش ۹۹ درصدی غربالگری کم کاری 

تیروئید نوزادی در کشور
او ضمـن آنکه برنامـه کشـوری غربالگـری بیماری 
کـم کاری تیروئیـد نـوزادان را یکـی از موفق تریـن 
برنامه هـای وزارت بهداشـت معرفـی کـرد، توضیح 
داد: این برنامه در مدت زمان کوتاهی به پوشـش 99 
درصد در کل کشـور رسیده اسـت. از شـروع برنامه 
تاکنون میلیون ها نوزاد در روسـتاها و شـهرها مورد 
غربالگری قرار گرفته و بیـش از ۶۰هزار بیمار مبتلا 
به کم کاری تیروئید )مـوارد گذرا و دائمی( کشـف و 
درمان شده اند. مطالعات نشـان می دهد که در ۱۰۰ 
درصد بیماران ضریب هوشـی در محـدوده طبیعی 
بوده اسـت کـه بیانگـر موفقیـت چشـمگیر اجرای 
برنامـه اسـت و هـر سـاله بیـش از ۱۰۰ هـزار نمره 

ضریب هوشـی در کشـور حفظ می شـود.
یاراحمـدی هدف اصلـی ایـن برنامه را شناسـایی و 
کنترل نوزادان مبتـلا به بیماری کـم کاری تیروئید 
و درمان و پیشـگیری از عـوارض آن معرفی و تاکید 
کـرد: اهـداف ویـژه  مـا غربالگـری تمـام نـوزادان 
)ایرانـی و غیـر ایرانی(، شناسـایی، کنتـرل و درمان 
بیمـاران مبتـلا بـه CH در بـدو تولد، پیشـگیری 
از عقـب افتادگـی ذهنـی و دیگـر عـوارض CH با 

درمـان مناسـب و بـه هنـگام و کنتـرل دارویـی، 
ایجـاد بسـتری مناسـب بـرای غربالگـری دیگـر 
 PKU ، بیماری هـای متابولیـک نـوزادی مثـل
G6PD، گالاکتوزمـی و... بـوده اسـت کـه بـازده 
نهایـی اجـرای برنامـه سـبب کاهـش ناتوانی های 
حاصـل از بیمـاری، کاهـش هزینه هـای اقتصادی 
ناشـی از بیماری، ارتقای کیفیت زندگـی بیماران و 
خانواده آنهـا و ارتقای میانگین ضریب هوشـی افراد 
جامعه از طریق پیشـگیری از کاهش ضریب هوشی 
مبتلایان اسـت. او افزود: مطالعات اقتصاد پزشـکی 
متعـددی در ارتبـاط بـا اجـرای برنامـه غربالگـری 
بیمـاری کـم کاری تیروئیـد نـوزادان انجـام شـده 
که نشـان می دهنـد برنامـه غربالگـری نـوزادان در 
کشـورهای مختلف توجیـه اقتصـادی داشـته و به 
 اهـداف از پیـش تعییـن شـده دسـت  یافته انـد. در 
ایـران در فاز اجـرای آزمایشـی برنامه، بـا نگاهی ۲۰ 
سـاله به اجـرای برنامـه ملـی غربالگری در کشـور، 
نسـبت هزینه به فایـده ایـن برنامـه حـدود یک به 
۱۵ محاسـبه شـد. امـا پـس از اجـرای برنامـه، این 
نسـبت یک به ۲۲ به دسـت آمد که نشـان می دهد 
به دلیل شـیوع بالای این بیمـاری در نـوزادان انجام 
این برنامه در کشور بسـیار سودمند اسـت. او افزود: 
انجام غربالگری نوزادان در کشـورهای پیشـرفته در 
چند دهه گذشـته، نشـان داده اسـت که انجـام این 
برنامـه در کشـورها، نـه تنها بـا تشـخیص زودرس 
بیماران، درمان به موقع و مناسـب آنها و پیشگیری 
از بـروز عقب ماندگـی ذهنـی و دیگر عـوارض مهم 
بیماری هـای مـورد غربالگـری همـراه بوده اسـت، 
بلکه سـبب پیشـگیری از هـدر رفتن سـرمایه های 
انسـانی و مالی به بیماران و خانواده هایشـان شـده 

اسـت و حجـم وسـیع و ارزشـمندی از اطلاعـات 
اپیدمیولوژیک فراهم می آورد. همچنین اجرای این 
نوع برنامه ها، زمینه تحقیقات کاربردی مناسـبی را 
پیش روی دانشـمندان آن کشـورها گذاشته است.

مدیر برنامه کشـوری غربالگـری نـوزادان،  ادامه داد: 
به دلیل اهمیت موضوع، سـازمان بهداشـت جهانی 
در سال ۱9۶۷، با تشکیل »گروه علمی« توصیه ها و 
دسـتورالعمل های مورد نیاز برای غربالگری نوزادان 
در ارتبـاط بـا بیماری هـای متابولیـک و مشـکلات 
مادرزادی را فراهم کـرد که از مهم تریـن اجزای این 
دسـتورالعمل ها، معیارهـای غربالگـری بیماری ها 
اسـت کـه بـه عنـوان اولیـن ضـرورت در طراحـی 

برنامه ها به شـمار مـی رود. 
نمونه گیری از پاشنه پای نوزاد 

در روزهای 3 تا ۵ تولد
او در توضیـح روند اجرایـی برنامه در ایـران،  تصریح 
کرد: طـی ایـن برنامـه اقداماتـی همچـون آموزش 
مـادران بـاردار در دوران بـارداری، نمونه گیـری در 
روزهای۳ تـا ۵ تولد نوزاد از پاشـنه پای او، سـنجش 
غلظـت TSH بـا اسـتفاده از نمونـه پانـچ شـده از 
کاغذ فیلتر، فراخوان فـوری موارد مشـکوک، انجام 
نمونه گیـری مجـدد از پاشـنه پـا در مـوارد خاص، 
انجام آزمایش های سـرمی تایید تشـخیص، شروع 
سـریع درمـان جایگزیـن با قـرص لووتیروکسـین 
توسـط فـوکال پوینـت برنامـه و یـا اولین پزشـک 
در دسـترس، معرفـی بـه پزشـک فـوکال پوینـت 
شهرسـتانی، انجام آزمایش ها و اقدامات اتیولوژیک 
در صورت امکان، مراقبـت دراز مـدت از نوزاد مبتلا 
براساس دستورالعمل کشـوری و انجام مشاوره های 
تخصصی مـورد نیـاز مبتلایان انجام شـده اسـت.

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با بیان اینکه 
اکوسیستم توان اجرای سیاســت ها را ندارد و هیچ 
سازمانی حق ایجاد چالش در سازمان حفاظت محیط 
زیســت را ندارد، اظهار کرد:سازمان محیط زیست 
محل ارائه راه حل برای رفع چالش ها است که در این 
میان از شرکت های دانش بنیان به عنوان نقطه عطف 
یاد می شود. به گزارش ایسنا علی سلاجقه دیروز)۳ 
خرداد( در نخستین همایش ملی"محیط زیست و 
تولیدات دانش بنیان،نیازها و فرصت ها" که در سالن 
همایش های بین المللی سازمان حفاظت محیط زیست 
برگزارشد، با اشاره به اینکه امروز یادآور روز آزادسازی 
خرمشهر قهرمان و پیروز به دست جوانان آموزش دیده 
در مکتب خمینی ) ره( اســت، اظهار کرد: اهمیت 
دانش بنیان صرفا در مسائل مصرفی نیست و در بحث 
اندیشه و عقل است. تقابل این روز با همایش دانش 
بنیان از اهمیت بالایی برخوردار و این همایش عرصه ای 
برای توسعه اندیشه های بزرگ است. او افزود: این یک 
تقابل میمون است که ما می توانیم به جوانان کشور با 
اندیشه های بزرگ اعتماد کنیم. طی این سال ها با وجود 

تحریم های اقتصادی و ذهنی، شاهد پرواز این اندیشه ها 
بودیم. امروز این سالن انباشته از اندیشه هایی است که 
باید برای آن ها ارزش قائل شویم و بستر پرواز آن ها را 
فراهم کنیم. رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با 
بیان اینکه تمام ظرفیت های سازمان حفاظت محیط 
زیست در اختیار شرکت های دانش بنیان است، اظهار 
کرد: من از شما جوانان  و اندیشه های نو خواهشمندم 
که در کنار اندیشــه های خاص مربوط به طبیعت 
اندیشه های دینی را نیز مد نظر داشته باشید. برنامه 
دینی با اینکه بسیار اندیشه های دانش بنیانی دارد، 

متاسفانه در بطن جامعه اعمال نشده است.
سازمان حفاظت محیط زیست

 محل حل چالش هاست
او ادامه داد: تفکر سرمایه داری بشر را برده  خود می داند 
و به بشر و طبیعت رحم نمی کند و در تمام فرایندهای 
انسان با انسان، اجتماع با اجتماع و انسان با طبیعت با 
تفکرات ضد ارزش خود وارد شد و محیط زیست کشور 
را دچار مخاطره و آسیب شد. ما براساس معیارهای 

دانش برخورد نکردیــم و صرفا طبیعت را برده خود 
کردیم و تک بعدی نگاه کردیم. سلاجقه با بیان اینکه 
اکوسیستم توان اجرای  سیاســت ها را ندارد و هیچ 
سازمانی حق ایجاد چالش در سازمان حفاطت محیط 
زیست را ندارد، اظهار کرد:سازمان محیط زیست محل 
ارائه راه حل برای رفع چالش ها است که در این میان 
از شرکت های دانش بنیان با عنوان نقطه عطف یاد 
می شود. او ادامه داد: سازمان محیط زیست کشور از 
دستگاه های مختلف درخواست دارد که از اندیشه های 
نو دانش بنیانی بهره گیری کنند. نیاز است که شرایط 
توسط شرکت های دانش بنیان مورد بازبینی قرار گیرد 
تا بتوانیم مشکلات را حل کنیم. تراوشات ذهنی و تصور 
و خیال پردازی نمی خواهیم بلکه نیاز به عمل گرایی 
است. رئیس سازمان حفاظت محیط زیست افزود: 
در مباحث مربوط به همه چالش هایی که مطرح شد، 
در خواست ما از شرکت های دانش بنیان این است که 
با توجه به وضعیت اقتصادی همچنان ایده های نو و 
جدید خود را ارائه دهند و ما نیز به عنوان نیروی واسطه 

این ایده ها را به مرحله عملیاتی برسانیم.

الزام فعالیت شرکت های دانش بنیان
 در قلب سازمان های اجرایی

او ادامه داد: در تمام سطوح از قبیل دریاها، تالاب ها 
و ایجاد مشــاغل متفاوت ســازمان حفاظت همراه 
شرکت های دانش بنیان است. منابع طبیعی و خام 
کشور توانایی بهره برداری مستقیم را دیگر ندارد ولی 
امیدواریم با کمک شرکت های دانش بنیان شرایط 

بهتری پیدا کنیم.
سلاجقه در پایان تصریح کرد: این دولت اعتقاد دارد 
که شــرکت های دانش بنیان باید وارد میدان شوند. 
لازم است که این شــرکت ها در قطب های مختلف 
علمی ساماندهی شوند و دستگاه های اجرایی مکلف 
هستند که ایده ها و نوآوری هایی را که مهر استاندارد 
دریافت کرده اند، به کار گیرند و این شرکت ها در قلب 
سازمان های اجرایی فعال باشــند. سازمان محیط 
زیست در تلاش برای تســهیل حضور شرکت های 
دانش بنیان در ســازمان های اجرایی است و من به 

دانش بنیان ها ایمان دارم.

همزمان با روز جهانی تیروئید اعلام شد

جزئیات غربالگری کم کاری تیروئید در نوزادان

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست تاکید کرد

دستگاه های اجرایی مکلف به استفاده از نوآوری های استاندارد

 احتمال نیاز به تمدید
 سالانه واکسن

یک اپیدمیولوژیست با بیان اینکه هنوز سیگنال خطرناکی درباره کرونا 
دیده نمی شود و می توان گفت که کرونا تقریبا در کل دنیا کنترل شده 
است، در عین حال گفت: اینکه هنوز برخی در کشورمان واکسن کرونا 

را تزریق نکرده اند، می تواند نگران کننده باشد.
دکتر مسعود یونسیان در گفت وگو با ایسنا، درباره وضعیت کرونا در 
کشور، گفت: از روی تعداد تلفات روزانه کرونا و تعداد مواردی که 
روزانه آلوده می شوند می توان به این نتیجه رسید که شرایط فعلا 

تحت کنترل بوده و به شرایط باثباتی رسیده ایم.
2 عامل ایجاد ناپایداری در شرایط کنترلی کرونا

او با بیان اینکه دو عامل می تواند منجر به ناپایداری این شــرایط 
باثبات شــود، گفت: یک عامل این اســت کــه واریانت جدیدی 
جایگزین ویروس فعلی یعنی امُیکرون شود که اولا سرایت پذیری 
بیشتری داشته باشد و از نظر ساختار آنتی ژنی هم با ویروس قبلی 
تفاوت هایی داشته باشــد که بدن آن را نشناسد و ایمنی ناشی از 
واکسن یا حاصل از ابتلا به امُیکرون نتواند از ابتلا به آن پیشگیری 
کند. عامل دوم هم که می تواند منجر به شکستن این تعادل شود، 
این است که گذر زمان باعث کاهش سطح ایمنی ناشی از واکسن 
یا ابتلا شود. هر یک از این دو اتفاق که رخ دهد، شرایط ما به سمت 

بی ثباتی می رود.
2 شرط برای ادامه کنترل کرونا

یونسیان افزود: بنابراین فعلا شرایط باثبات است و به نظر می رسد 
که در حال حاضر نیاز بــه محدودیت جدیــدی از نظر تعطیلی 
فعالیت ها و ... نداریم، اما دو شــرط در این شرایط باید مورد توجه 
قرار گیرد؛ شرط اول این است که در حین انجام فعالیت هایمان، 
مواردی مانند افزایش تهویه، افزایش فاصله فیزیکی و اســتفاده 
از ماسک در فضاهای بســته را انجام دهیم. این اقدامات ضروری 
است که همچنان باید آن ها را انجام دهیم تا شرایط کنترلی دچار 
مشکل نشود. در عین حال شرط دوم این است که مسئولان باید 
نســبت به آلارمی که کارشناسان بهداشــتی می دهند، حساس 
باشند. پیش از این هم اتفاق افتاده بود که کارشناسان بهداشتی 
موج بزرگی را پیش بینی می کردند، اما مسئولان توجهی نکرده و 
مثلا مدارس را بازگشایی کردند. بنابراین باید در تصمیم گیری ها 
نظرات کارشناسی مورد توجه قرار گیرد. باید توجه کرد که گاهی 
کارشناسان بحران را زودتر می بینند و ممکن است مردم عادی دو 
هفته بعد آن را ببینند. با رعایت این دو شرط می توانیم فعالیت های 

عادی جامعه را انجام دهیم.

مدیر عامل صندوق بازنشستگی فولاد بر ارتقای 
خدمات رفاهی و درمانی و نیز پیگیری امتیاز 

مناطق جنگی بازنشستگان تاکید کرد.
به گزارش ایسنا، حسین عامریان در نشست با نمایندگان 
کانون های بازنشستگی فولاد در مجتمع گاجره گفت: اعتقاد 
داریم کانون ها نباید خنثی و منفعل باشند و ما از همان ابتدای 
کارمان بر تعامل سازنده و همفکری با کانون ها تاکید داشته و 
داریم.او با تشکر از رویکرد و اقدامات مثبت معاونت فنی و عملیات 
بیمه ای صندوق اظهار کرد: از معاونت فنی خواسته ام با جامعه 
هدف صندوق به صورت دائم در ارتباط باشد.عامریان، خطاب به 
کانون های بازنشستگی گفت: اگر فکر می کنید اشکالی در کار 
ما وجود دارد حتما مطرح کنید و ما با حسن نیت کامل آماده 
گفتگو هستیم چنانچه در خصوص اصلاحیه همسان سازی 
نیز همین کار را انجام دادیم و اگر باز انتقادی به روند اجرا باشد 
بررسی خواهیم کرد.مدیر عامل صندوق بازنشستگی فولاد با 
اشاره به ظرفیت های فراوان دارایی های صندوق گفت: تمام 
تلاش خود را برای مولد سازی دارایی ها انجام می دهیم. هدف ما 
این است که پروژه ها و طرح های اقتصادی زودبازده را انجام دهیم 
تا عایدی آن هر چه سریع تر نصیب جامعه هدف صندوق شود.
او با اشاره به برخی گلایه ها درباره خدمات بیمه تکمیلی درمان 
گفت: حتما این گلایه ها را بررسی و پیگیری می کنیم تا در 
قرارداد سال جدید شرایط بیمه درمان بهتر از سالهای قبل شود 
تا ما در این راستا حرکت کنیم تا باکیفیت ترین خدمات درمانی 
را به بازنشستگان ارائه دهیم. ضمن اینکه نظارت نمایندگان 
کانون ها و بازنشستگان می تواند در این خصوص مثمر ثمر باشد.
عامریان توضیح داد: درصدد هستیم مبلغ وام ضروری و تعداد 
وام گیرندگان را افزایش دهیم.به گزارش روابط عمومی صندوق 
بازنشستگی فولاد، او با اشاره به خواسته برخی بازنشستگان برای 
لحاظ شدن امتیاز مناطق جنگی گفت: در این خصوص طبق 
صحبتی که با رئیس کانون بازنشستگی خوزستان هم داشتیم 
پیگیری های زیادی از مدیران فولاد خوزستان داشته ایم و اخیرا 

در دیدار با نمایندگان مجلس نیز موضوع را پیگیری کردیم.

معاون اجتماعی موسسه کادراس با اشاره به اینکه زنان بیشتر به 
دنبال مصرف داروهای آرام بخش مانند داروهای ضد اضطراب و 
بی خوابی به سو مصرف مواد مخدر اعتیادآور کشیده می شوند، 
گفت: در مجموع اختلالات مصرف مواد برای زنان نسبت به مردان 
متفاوت است. فرزانه سهرابی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به نقش 
جنسیت در درمان اختلال سو مصرف مواد مخدر می گوید: امروزه 
جنسیت در درمان اختلال سو مصرف مواد نقش تعیین کننده ای 
دارد، تا جایی که امروزه مطالعات گسترده ای با تاکید بر تفاوت های 
جنسیتی میان زنان و مردان برای ارائه راهکاری مناسب در درمان 
اختلال مصرف صورت گرفته است. زنان اغلب به دنبال مصرف 
داروهای آرام بخش بسوی مصرف مواد مخدر اعتیادآور کشیده 
می شوند سرعت وابستگی زنان به مواد مخدر بعد از اولین مصرف 
بسیار سریع تر از مردان است او ادامه می دهد: زنان بیشتر به دنبال 
مصرف داروهای آرام بخش مانند داروهای ضد اضطراب و بی خوابی 
به سوی مصرف مواد مخدر اعتیادآور کشیده می شوند. در مجموع 

اختلالات مصرف مواد برای زنان نسبت به مردان متفاوت است.
به گفته او و براساس نتایج تحقیقات انجام شده، زنان کمتر برای 
ترک سیگار تلاش می کنند و در صورت ترک نیز احتمال عود آن 
بیشتر از مردان است. گزینه جایگزین نیکوتین مانند آدامس در 
پروسه درمان در مورد زنان به اندازه مردان موثر نیست و ترک 

نیکوتین اغلب برای زنان سخت تر است.
معاون اجتماعی موسسه کادراس می گوید: همچنین برخی از زنان 
به سیگار کشیدن ادامه می دهند، زیرا می ترسند وزن شان افزایش 
یابد. با این حال تحقیقات نشان می دهد که ترک سیگار تنها کمی 

باعث افزایش وزن می شود.
بنابر اظهارات سهرابی، یک فرد سیگاری به طور متوسط   پس از 
ترک سیگار بین ۶ تا ۱۰ پوند اضافه وزن پیدا می کند، اما برخی 
تغییرات رژیم غذایی و سبک زندگی می تواند خطر افزایش وزن را 
کاهش دهد. اگر فردی وزن اضافه کند، به طور متوسط   در عرض 
۶ ماه مقدار زیادی از وزن اضافی خود را از دست می دهد. مهمتر از 
همه، فواید ترک سیگار برای سلامتی بسیار بیشتر از خطرات اضافه 
کردن چند پوند است. ترک همچنین خطر ابتلا به انواع مختلف 

سرطان، حمله قلبی و بیماری های ریوی را هم کاهش می دهد.

افزایش وام ضروری 
بازنشستگان فولاد 

در دستور کار

تفاوت های جنسیتی در مصرف انواع مواد مخدر 

زنان از ترس »اضافه وزن«، 
کمتر برای ترک سیگار تلاش 

می کنند

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ جامعه

آگهی تجدید مناقصه

1- متقضیان بایستی پیشنهادات خود را در زمان 
تعیین شده در سامانه ستاد بارگزاری نمایند.

کمیسیون  اعضای  حضور  با  پیشنهادات   -2
مشخص  مناقصه  برنده  و  مفتوح  معاملات 

خواهد شد.
3-در صورتی که نفر اول برنده مناقصه ظرف یک 
هفته نسبت به عقد قرارداد اقدام ننماید با نفر 
دوم و سوم قرارداد منعقد می شود و ضمانت آن 

ها به نفع شهرداری ضبط می گردد.
4-شرکت های متقاضی  می بایستی پیشنهادات 
خود را واضح که نشان دهنده پرداختی به یک 

نفر از کارکنان می باشد را اعلام نمایند.
پیشنهادات  قبول کلیه  یا  رد  در  5-شهرداری 

مختار است.
سایت  در  مناقصه  اسناد  انتشار  تاریخ   -6

 1401/03/03

الف(مهلت دریافت اسناد از سایت ساعت 14
 روز 1401/03/07 می باشد.

ب(مهلت دریافت پیشنهادات 1401/03/17 
می باشد

ج(زمان بازگشایی پیشنهادات ساعت 9 
روز 1401/03/18 خواهد بود. 

7- موارد ذیل جهت شرکت در مناقصه الزامی 
می باشد.

الف(مجوز اداره کارو طرح طبقه بندی مشاغل
ب(سپرده به میزان 5% برآورد به صورت نقد یا 

اسناد خزانه یا ضمانت نامه بانکی
ج(اظهارنامه شرکت 

8-هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه 
می باشد.

منصور زارعی
سرپرست شهرداری منوجان

شهرداری منوجان قصد دارد خدمات شهری خود اعم از رفت و روب خیابانها:
 جمع آوری و حمل نگهداری فضای سبزخود را از طریق مناقصه عمومی به پیمانکار 

واجدالشرایط واگذار نماید.

آگهی فقدان سند مالکیت
     آقای سید علی حیدری فرزند سید صادق 
اصلی  از4  فرعی   815 پلاک  ششدانگ  مالک 
واقع در بخش4 کرمان که سند مالکیت آن بشماره 894688 
ذیل ثبت 12536 دفتر 47 صفحه 500 صادر و تسلیم گردید 
و ضمن تسلیم دو برگ استشهاد محلی تصدیق امضا شده 
مدعی است سند مالکیت پلاک مزبور بعلت نامعلوم مفقود 
لذا  نموده  المثنی  مالکیت  سند  درخواست  و  رفته  بین   /از 
نوبت  قانون ثبت مراتب در یک  نامه  120آیین  باستناد ماده 
در تاریخ مندرج در ذیل آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی 
انجام معامله نسبت به ملک فوق الذکر یا وجود سند مالکیت 
انتشار آگهی به  از  نزد خود میباشد ظرف مدت 10 روز پس 
اداره ثبت شهرستان کرمان مراجعه و اعتراض خود را ضمن 
الا  و  نمایند  تسلیم  معامله  سند  یا  مالکیت  سند  اصل  ارائه 
المثنی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  مذکور  مدت  از  پس 

اقدام خواهد شد .
تاریخ انتشار:04 /03 /1401
اصغر نارويي
سرپرست ثبت اسناد و املاك منطقه 1 كرمان
از طرف، مصيب افشارمنش

  }رونوشت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( در استان 
کرمان جهت اطلاع و ارسال پاسخ{
شناسه آگهی: 1321549

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یکباب خانه پلاک 1446 فرعی از 549- 
اصلی بمساحت 485 متر مربع بخش 45 کرمان واقع در 
اراضی کلرود جیرفت مورد تقاضای اقای صادق مسلمی 
مهنی  به استناد رای هیات محترم حل اختلاف ثبت جیرفت به شماره 
140060319014005106 مورخ 1400/11/13 در مالکیت نامبرده قرار گرفته 
و آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
ثبت  قانون  نامه  آیین  ماده 13-  و  فاقد سند رسمی  وساختمانهای 
منتشر و در موعد مقرر مورد واخواهی قرار نگرفته ونیاز به تحدید حدود 
مالک   1401/02/17 مورخ    1662 شماره  درخواست  حسب  لذا  دارد 
بدینوسیله آگهی تحدید حدود آن با ستناد تبصره ماده 13 قانون مزبور 
مورخ  روز شنبه  از ساعت 8 صبح  آن  تحدید ی  و عملیات  منتشر 
1401/04/11  در محل وقوع ملک شروع و به عمل خواهد آمد لذا به 
مالک یا مالکین املاک مجاور رقبه مزبور اخطار میگردد که در موعد 
مقرر در این اعلان به محل وقوع ملک حاضر و در صورت عدم مراجعه 
مجاورین عملیات تحدید ی با معرفی مالک انجام و چنانچه کسی از 
مجاورین بر حدود وحقوق ارتفاقی آن اعتراض داشته باشد بر طبق 
ماده 20 قانون ثبت و ماده 86- اصلاحی پس از تنظیم صورتمجلس 
تحدیدی اعتراض خود را کتبا ظرف مدت 30 روز به این اداره اعلام و 
دادخواست به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم و گواهی دادخواست به 
این اداره ارائه نماید وپس از گذشت مهلت یاد شده هیچگونه ادعایی 

مسموع نخواهد بود/ م الف:77

تاریخ انتشار : 1401/03/04- روز : چهارشنبه
 جواد فاریابی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جیرفت.
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خبرخبر

کارگردان فیلم »عنکبــوت« می گوید: در 
حالی که کشورهای پیش رو در قانون کپی 
رایت سختگیری زیادی در حفظ اطلاعات 
آثار هنری خود دارند، به دور از انصاف و عدالت 
است که فیلمسازان ایرانی پیش از ساخت یک 
فیلم مجبورند همه اطلاعات خود را کامل ارائه 
کنند و تازه بعد نظاره گر نمایش آثاری مشابه 

در خارج از کشور و بدون مجوز باشند.
به گزارش ایســنا، در روزهای گذشته فیلم 
»عنکبوت مقدس« ســاخته علی عباسی 
در جشنواره کن رونمایی شد و بازتاب های 
مختلفی را هم به همراه داشت. داستان این 
فیلم برگرفته از ماجرای ســعید حنایی و 
قتل های زنجیره ای او در چند دهه قبل در 
مشهد است که پیش تر سوژه فیلم ابراهیم 
ایرج زاد نیز در فیلمی با نام »عنکبوت« شده 

بود.
برخی حرف هــای عباســی در کنفرانس 
خبری فیلمش در کن واکنش ایرج زاد را به 
دنبال داشت و او در صفحه شخصی خود در 
فضای مجازی به علی عباسی انتقاد کرده و 
در بخشی از آن نوشته است: » ای کاش در 
آنجا می گفتی کــه تاریخ ثبت فیلمنامه ت 
۰۳/۱۱/۱۳9۷ )شــب بلند - نام اول فیلم 
عنکبوت مقدس( در بانک فیلمنامه اختلاف 
چند ماهه دارد با تاریخ ثبت فیلم من ابراهیم 
ایرج زاد ۰۴/۰۶/۱۳9۷ )اتاق شرعی - نام اول 

فیلم عنکبوت(. 
ایرج زاد در گفت وگویی با ایسنا با تاکید براینکه 
حرفش بر سر این نیست که چون او درباره این 
موضوع کار کرده کسی دیگر نباید کار کند، 
بیان کرد: اتفاق هایی در این ماجرا پیش آمده 
که نمی توان به سادگی از کنارشان عبور کرد، 
مثلا عجیب است که ۲۰ سال پس از ماجرای 
سعید حنایی من تصمیم بگیرم فیلم بسازم و 
ناگهان شش ماه بعد یک نفر دیگر هم دقیقا 
روی همین موضوع کار کند. من در سال 9۷ 
به استناد تاریخ ثبت در بانک فیلمنامه درگیر 
ساخت فیلم »عنکبوت« شدم و منتظر پروانه 
ساخت بودم. بعد از چند ماه شنیدم یک نفر 
از دانمارک آمده و روی این قصه مشغول کار 
اســت و بخش عجیب این بود که شنیدم از 

ساخت فیلم توسط من هم آگاه است.

واکنش صندوق 
اعتباری هنر به  یک 

گفت وگو 
صنــدوق اعتباری هنــر در پی انتشــار 
گله هــای علی عبــادت طلــب بازیگر ، 

توضیحاتی داد.
به گزارش ایسنا، در متن اطلاعیه صندوق 
اعتباری هنر آمده است :»احتراماً عطف به 
مطلب منتشر شده  تحت عنوان "ماجرای 
انتشــار یک ویدیو از یک بازیگر قدیمی و 
گله هایش" بازتاب یافــت به آگاهی می 

رساند:
رســیدگی به وضعیت معیشتی اصحاب 
فرهنگ، هنر و رسانه از مهم ترین اولویت 
های صنــدوق اعتباری هنراســت. این 
صندوق در راســتای انجام وظایف خود 
علی رغم محدودیت هــای مالی و بودجه 
بعلاوه بر خدمــات بیمه تامین اجتماعی، 
پرداخت وام های قرض الحسنه و بلاعوض 
و خدمات بیمه درمان تکمیلیی به اعضای 

تحت پوشش ارائه می دهد.
لازم به توضیح اســت؛ اعضــای صندوق 
اعتباری از کمک ویژه صندوق معادل ۱۰ 
درصد از نرخ های ۱۸، ۱۴ و ۱۲ درصد ویژه 
صاحبان حرف و مشاغل آزاد در هر سال ، 
بابت حق بیمه ماهانه خود برخوردار می 
شوند و بیمه شده براساس طرح انتخابی ۲ 
یا ۴ یا ۸ درصد را پرداخت می کند. بیش از 
۶۰ درصد حق بیمه تامین اجتماعی اعضا 
)معادل ماهانه۱9 میلیارد تومان در سال 
۱۴۰۱( از سوی صندوق و به نمایندگی از 

دولت پرداخت می شود.
همچنین بیش از ۶۰ درصد ســهم حق 
بیمه متقاضیان بیمــه تکمیلی به صورت 
یارانه مستقیم توســط صندوق اعتباری 
هنر پرداخت می شــود. علاوه بــر یارانه 
اختصاص داده شده به کلیه اعضا، بخشی 
از پرداختی اعضا خانه سینما و خانه تئاتر  
بر اســاس تصمیم صنفی توسط معاونت 
ذی ربط طی ســال های اخیــر پرداخت 
شده است و اعضای خانه سینما تئاتر در 
سال  ۱۳99 و۱۴۰۰ با پرداخت ۲۵۰ هزار 
تومان از خدمات یک ســاله بیمه درمان 
تکمیلی)طرح آرامش( برخوردار شــدند.

در بیمــه تکمیلی ســال ۱۴۰۰- ۱۴۰۱ 
علی رغم افزایش تعرفه های هزینه های 
درمانی براساس دســتور اکید مقام عالی 
وزارت هیچ گونه افزایش قیمتی نسبت به 
سال قبل در سهم حق بیمه پرداختی اعضا 

صورت نگرفت.
تمامی هنرمندان، نویسندگان و روزنامه 
نگاران واجد شرایط با عضویت در صندوق 
اعتباری هنر مــی تواننــد از خدمات و 
حمایت های این صندوق بهره مند شوند.

یک تهیه کننده سینما با انتقاد از ستاد امر به معروف و نهی از منکر برای 
درخواست پول معادل فروش دو فیلم سینمایی گفت: نمی دانم از کی 
تا به حال امر به معروف و نهی از منکر پولی شده است؟! در روزهای 
گذشته دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر در نامه ای به معاون 
دادستان کشور اظهاراتی را درباره دو فیلم »دینامیت« و »گشت ۳« 
مطرح کرده و گفته است که این دو فیلم به شکل سخیفی به تخفیف، 
تحقیر و تمسخر فریضه امر به معروف و نهی پرداخته اند. او برهمین 
اساس ضمن اعلام جرم در این مورد، خواستار این شده که »وزارت 
ارشاد لااقل به میزان فروش دو فیلم مذکور منابع مالی جهت تولید 
فیلم فاخر و رسانه ای با هدف جبران مافات و تعظیم فریضتین الهی در 
اختیار این ستاد قرار دهد.« طبق آمار سمفا )سامانه مدیریت فروش و 
اکران( میزان فروش بیش از ۱۰۰ میلیارد تومان است. او می گوید: تنها 
موردی که این ستاد اقدام به امر به معروف کرد، همین بود که از دو فیلم 
»دینامیت« و »گشت ۳« نام برد  و باعث حساسیت مردم شد تا جایی که 
منجر به افزایش فروش این دو فیلم در اکران آنلاین هم شده است. وی 
اضافه می کند: درباره نامه منتشر شده باید اول پرسید که اصلأ این ستاد 
امر به معروف و نهی از منکر که از سال 9۴ با همین نام فعالیت می کند، 
ستادِ چیست؟ چون هرچه هست امر به معروف و نهی از منکر نیست! 
مگر نمی گویند امر به معروف و نهی از منکر؟ یعنی اول امر به معروف 
است و بعد نهی از منکر؛ همان کاری که امام حسین )ع( با عمل خود 
در کربلا انجام داد.  او در "محاصره" جنگ قرار گرفت وگرنه قصد جنگ 
نداشت.  واقعه کربلا جنگ حق علیه باطل و مقابله خدا با شیطان بود و 
من نمی دانم از کی تا حالا امر به معروف و نهی از منکر پولی شده است؟! 
اگر راست می گویند خودشان پول پیدا کنند و خرج کنند و فیلم بسازند، 

برای چه از دولت باج می خواهند؟ 

اظهارات صریح فرحبخش درباره ماجرای دو فیلم
امر به معروف و نهی از منکر 

پولی شده؟

ماجرای »قاتل 
عنکبوتی« از ایران تا کن

یک نوازنده و آهنگساز معتقد است که امروزه شرایط خواننده 
شدن چون گذشته دشوار نیست و حداقل در حوزه موسیقی پاپ، 
افراد کافی است پول بدهند تا خواننده شوند. مهرنام رستگاری 
ـ آهنگساز و نوازنده ویولن و کمانچه ـ در گفت و گویی با ایسنا 
درباره علت تمایل افراد به خواننده شدن در ایران بیان می کند: 
بیشتر آدم های دنیا میل به دیده شدن یا ستاره شدن دارند؛ 
حتی در برنامه های استعدادیابی کشورهای دیگر هم حضور 
افراد بیشتر در حیطه خوانندگی است. ولی علت مسکوت ماندن 
سایر بخش های موسیقی در این برنامه ها در ایران، تا حد زیادی 
به سانسور سازها برمی گردد و البته کم بودن فضای آکادمیک 

برای رواج موسیقی.

نقدی بر برنامه های استعدادیابی حوزه موسیقی
یک شبه سلبریتی می شوند و یک شبه 

هم فراموش!

اشـغال خرمشـهر توسـط رژیم بعث عـراق و جنگی که 
در آن جا شـعله ور شـد و حماسـه آزادسـازی آن توسط 
رزمندگان دسـتمایه بسـیاری از رمان ها و داسـتان ها و 

کتاب هـای خاطرات شـده اسـت.
بـه گـزارش ایسـنا، بـه مناسـبت روز سـوم خردادمـاه، 
سـالروز آزادی خرمشـهر مـروری خواهیـم داشـت بـر 
برخی از کتاب هایـی که در این زمینه نوشـته شـده اند:
 »نخل های بی سـر« نوشـته قاسمعلی فراسـت در سال 
۱۳۶۱ منتشـر شـد کـه از آن بـه عنـوان سـنگ بنـای 

جریان ادبیـات دفـاع مقـدس نـام می برند.
»ناصر«، شخصیت اصلی داسـتان در کنار »حسین« به 
عنوان برادرش و »شهناز« خواهرش، باید مقابل دشمن 
اشـغالگر بایسـتند. خانواده »ناصر« در تب و تاب ماندن 
یا رفتن سـرگردانند؛ پـدر و مادر او گمـان نمی کنند که 
جنگ به راحتـی بتوانـد خانـه و زندگی شـان را از آن ها 
بگیرد. »ناصر«، »حسـین« و »شـهناز«، پدر و مادرشان 
را بـه رفتـن وادار می کننـد و خودشـان می ماننـد تـا از 
شهرشـان دفـاع کننـد. در فاصلـه کوتاهـی اولیـن فرد 
خانـواده »شـهناز« شـهید می شـود. شـهادت شـهناز، 
باعث می شـود تا برادرانش در دفاع از شهرشان، راسخ تر 
می کند. خانـواده ناصر به تهـران مهاجـرت می کنند؛ او 
خود نیز چندیـن بار به تهـران می آیـد، اما بـرای جبهه 
دلتنگـی می کنـد و بـه آن جـا بازمی گـردد. بـا هجـوم 
بعثی ها بـه شـهر، »حسـین« نیز شـهید می شـود و به 
خواهـرش می پیونـدد و سـرانجام »ناصـر« هـم کـه از 
بیماری رنـج می بـرد در روزهای نبـرد برای آزادسـازی 

خرمشـهر به شـهادت می رسـد.
»دا: خاطرات سـیده زهرا حسـینی« به کوشـش سیده 
اعظم حسـینی اسـت که شـامل خاطرات سـیده زهرا 
حسینی از روزهای اول جنگ و حمله ارتش بعثی عراق 
به خرمشهر اسـت. در این کتاب او مقاومت مردم را بیان 
می کند. سـیده زهرا حسـینی خاطرات و مقاومت های 

خـود را از روزهای جنـگ با جزئیـات تعریف می کند.
کتاب »آزادی خرمشـهر« نوشته احمد دهقان خاطرات 
تلخ و شـیرین شـهید سـپهبد علـی صیـاد شـیرازی از 

آزادی خرمشـهر است.
در بخشـی از ایـن کتـاب می خوانیـم: »بعـد از عملیات 
فتح المبیـن، روحیه عالـی بر رزمنـدگان اسـلام حاکم 
بود. قوت و اطمینـان برای ادامه نبرد داشـتیم و پیروزی 
را حتمـی می دانسـتیم. می توانم بگویم یکـی از دلایلی 
که موجب شـد بعـد از عملیات فتـح المبین، دسـت به 
یک اقدام جسـورانه بزنیم و منطقـه ای را طراحی بکنیم 
کـه حـدود  شـش هزار کیلومتـر مربع وسـعت داشـت، 
دلیلـش این بـود که از هـر نظر احسـاس قـوت و قدرت 
می کردیم. البته تحلیل گران تاریخ جنگ و کسـانی که 

می خواهنـد تحلیل دقیق داشـته باشـند، جالب اسـت 
بداننـد که چـه دلایلی باعـث شـد یکدفعه تـوان رزمی 
ما افزایـش پیدا کـرد، در حالی کـه به امکانـات رزمی ما 
افزوده نمی شـد. حتـی نیروی انسـانی هـم که افـزوده 
می شـد، رقمی نبـود کـه مـا روی آن بخواهیم حسـاب 

کنیـم و بگوییم تـوان رزمی مـان بـالا رفت.«
کتـاب »پوتین هـای مریـم« نوشـته  فریبـا طالش پور، 
روایتگـر خاطرات یـک بانوی خرمشـهری به نـام مریم 

امجـدی از دوران جنـگ  عـراق علیه ایران اسـت.
مریم امجدی کـه دوران نوجوانی و جوانـی اش هم زمان 
بـا روزهـای جنـگ بـوده اسـت، پـس از انقـلاب حین 
تحصیـل در دبیرسـتان بـه  عضویـت حـزب جمهوری 
اسلامی، جهاد سازندگی و بسیج  مستضعفین خرمشهر 
درآمد و دوره هـای امدادگری و فنون نظامـی را آموزش 
دیـد. امجـدی بـا شـروع حمله عـراق بـه خرمشـهر در 
مشـاغل  مختلـف چـون امدادرسـانی در بیمارسـتان 
و نگـه داری از انبـار مهمـات مسـجد جامـع خرمشـهر 
خدمت کـرده و نیـز در این مـدت  گاهی به خـط مقدم 

جبهـه رفته اسـت.
این کتاب مجموعه ای اسـت از خاطـرات مریم امجدی 
از دوران کودکی، فعالیت گروه خلق عرب در خرمشـهر، 
فعالیـت راوی در بخـش عمـران جهـاد سـازندگی و 
امدادرسـانی بـه مـردم  روسـتاهای اطـراف خرمشـهر 
همچـون روسـتای »عبـاره«، درگیری های  سیاسـی با 
مجاهدین خلـق )منافقین( در دبیرسـتان، صحنه های  
دلخراشی از شهادت مردم خرمشـهر، نفوذ منافقین در 
میان نیروهای  سـپاه، ملاقات با دکتر چمران، خاطراتی 
 از آشـنایی بـا یکـی از نیروهـای سـپاه و ازدواج بـا وی، 
خاطراتی از مجروحان عملیات شکسـت حصـر آبادان، 
فعالیت در بخش تعاون  سپاه، شـهادت محمد جهان آرا 

و بازدید از خرمشـهر پـس از آزادی آن .
»ضیافـت به صـرف گلولـه« اثر مجیـد قیصری کـه در 
حال و هوای جنـگ ایران و عراق سـیر می کند، ماجرای 
زندگی سـرگردی اسـت کـه می خواهـد رازهایـی را از 

دوران جنـگ و ماجرای سـقوط خرمشـهر بیـان کند.
قیصـری در ایـن رمـان به سـراغ ماجـرای مـردی رفته 
اسـت که در زمـان حمله عـراق به ایـران، در خرمشـهر 
مبارزه می کـرده. سـرگرد بهـزاد فرحـان کـه در همان 
روزهـا بـدون اینکـه اجـازه ای از سـازمانش بگیـرد بـه 
خرمشـهر رفته بود، به دسـت عراقی ها اسیر شـد و بعد 
از اینکه جنگ به اتمام رسـید، پنهانی به ایران برگشت. 
کسـی از آمدن او خبـر نداشـت تـا اینکـه دعوتنامه ای 
بـرای یـاران و همرزمانـش فرسـتاد و آن ها را بـه منزل 
خود دعوت کرد. اما اتفـاق عجیبی رخ داد: درسـت یک 
سـاعت قبل از اینکه مهمانـی او آغاز شـود، گلوله خورد!

وقتی مهمانان و بردارش می رسـند، او را به بیمارسـتان 
می رسانند و بسـتری می کنند. در همین گیر و دار است 
که معلوم می شـود قصـد او از برگزاری ایـن مهمانی چه 
بوده اسـت. او در تـلاش بود تـا رازهایـی را برملا کند که 

در دوران جنگ به سـقوط خرمشهر منجر شـده بود...
»پاییـز ۵9 )خاطرات زهـره سـتوده(«؛ زهره سـتوده از 
اهالی خرمشهر اسـت و در روزهای آغاز جنگ تحمیلی 
دختر جوانـی بود کـه روزهای زیـادی را در خرمشـهر و 
آبادان سـپری کرد. خاطرات او ما را با دنیـای آن روزهای 
خرمشهر، شروع جنگ، محاصره، اشغال و آزادی… آن 

هم از دید یـک دختر جـوان آشـنا می کند.
در بخشـی از کتـاب آمـده: »هیچ کس بـه یقین چیزی 
نمی دانسـت اما همه چیز از یـک اتفاق بد خبـر می داد. 
حـس درونـی مـا می گفـت کـه جنـگ شـروع شـده 
اسـت بی آنکه رسـما اعـلام شـده باشـد! بلاتکلیفی ها 
همچنان ادامه داشـت اما هرچه بود نمی شـد زندگی را 
تعطیل کرد. کم کـم به زندگی زیر سـایه جنـگ عادت 
می کردیـم و به خاطـر همین، روز سـی و یکم شـهریور 
هم فرقی با بقیـه روزها نداشـت. مصـدق طبق معمول 
سـر کار رفت و مهری هم پس از سـه مـاه تعطیلی راهی 
مدرسـه شـد. من اما در خانه ماندم و چه خوب شـد که 
ماندم و مـادرم تنها نماند. سـاعت بیـن ده و نیـم، یازده 
صبح بود که بـا صدای غـرش ده ها هواپیما، سراسـیمه 

بیرون دویدیم. شاید بیست یا سـی هواپیما همزمان در 
آسـمان خرمشـهر پرواز می کردند…«

»بچه های کارون« نوشـته احمد دهقان قصه گروه های 
رزمنـده نوجوانـی اسـت کـه بسـیار زود با جنگ آشـنا 
شـدند و در نهایـت نیـز بـه پیروزی هـای بزرگـی چون 
آزادسازی خرمشـهر دسـت یافتند. راوی از آنجا آغازگر 
داسـتان می شـود که نوجوانـی با وسـاطت مـادرش به 
میدان نبرد می آیـد. گویی تا پیـش از آن در آشـپزخانه 
بـوده و فرماندهـش او را در صورت تخطی به آشـپزخانه 
برخواهنـد گردانـد امـا نوجـوان قصـه تـلاش خـود را 
می کنـد تـا در پسـت ها و امـور محولـه دقیـق باشـد. 
هرچند گاهـی شـیطنت های نوجوانانه کـه خاصه این 
گروه سـنی اسـت، سـر و گوشـش را مشـغول به سویی 

می کنـد.
»نخل ها و آدم ها« نوشـته نعمت الله سـلیمانی داسـتان 
سـمیر و هانیه کـه از بچگی پـا به پـای هم بزرگ شـده 
و درصدد ازدواج هسـتند. سـمیر پس از پیروزی انقلاب 
اسـلامی، وارد سـپاه شـده و ایـن بهانـه ای اسـت بـرای 
مخالفـت »زارخـدر«، پـدر هانیـه بـا ازدواج آن دو. امـا 
جنگ که شـروع می شـود، زندگـی نیز غیرعادی شـده 
و مهاجرت خانواده سـمیر و عمویـش را در پـی دارد؛ در 
این اثنـا »زارخدر« از مخالفـت خود کوتاه آمـده و تن به 

ازدواج سـمیر و هانیـه می دهد.

داستان ها و خاطراتی از خرمشهر
سنا

  ای
س:

عک

یـک کارشـناس مرمـت دربـاره مرمت های 
توریست پسـند در شـهرهایی مثل ماسـوله 
و یـزد کـه خطـر تخلیـه سـاکنان اصلـی از 
بافت تاریخـی آن هـا را در پـی دارد، هشـدار 
داد و وضعیـت حفاظـت و مرمتِ برخـی آثار 
تاریخـی را کـه در فهرسـت انتظار یونسـکو 
بـرای ثبـت جهانـی هسـتند »رقت بـار« 

توصیـف کـرد.
فرهـاد نظـری ـ کارشـناس مرمـت و احیای 
بناهای تاریخی و مدیرکل پیشین دفتر ثبت 
آثار و حفـظ و احیـای میـراث ـ در گفت وگو 
بـا ایسـنا، دربـاره وضعیـت مرمـت بناهـای 
تاریخـی، بیـان کـرد: نمی تـوان قضـاوت 
همگونی دربـاره کارهای حفاظتـی و مرمت 
بناهـای تاریخـی ایـران داشـت و وضعیـت 
محافظـت و مرمـت از آثار و بناهـای تاریخی 
را در یک جمله بیـان کرد. بخش عمـده آثار 
و بناهای تاریخـی در اختیار و تملـک وزارت 
میراث فرهنگی اسـت و تعـداد قابل توجهی 
از آثـار و بناهـای تاریخـی ـ ماننـد خانه هـا ـ 
در اختیـار مـردم اسـت. اگرچه کم نیسـتند 
آثاری که متولی آن ها سـازمان اوقاف است و 
یا آثاری کـه در تملک و اختیار شـهرداری ها 

و یا سـایر نهادهاسـت.
او در عیـن حـال کـه نسـبت بـه وضعیـت 
حفاظـت آثـاری که مالـک خصوصـی دارند 
و یـا در اختیـار  دسـتگاه هایی غیـر از وزارت 
میـراث فرهنگـی هسـتند، ابـراز بی اطلاعی 
کـرد، آثـاری را که مسـتقیماً توسـط وزارت 
میـراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایـع 
دسـتی، حفاظـت و مرمـت می شـوند بـه 
چنـد دسـته تقسـیم کـرد و افـزود: مثـلًا 
آثاری کـه در فهرسـت میـراث جهانی ثبت 
شـده اند، ایـن آثـار وضع شـان بهتر از سـایر 
آثـار و محوطه هـای تاریخـی اسـت. اگرچه 
در سـال های اخیـر به خاطـر عواملـی مانند 
کمبـود بودجه، وضـع حفاظـت و مرمت این 
آثار هـم مطلوب نبـوده، امـا از مابقی آثـار در 
وضعیت بهتـری به سـر می برند. لازم اسـت 
بگویم به صـرف اختصاص بودجـه هم نباید 
بگوییم وضع ایـن آثار مطلوب اسـت؛ چراکه 
مرمت هـا و اقدامـات حفاظتـی غیرعلمـی 
و سـنجیده ممکـن اسـت موجب خسـارت 
شود، نمونه اش مرمت نادرست گنبد مسجد 
»شـیخ  لطـف الله« در چند سـال قبل اسـت 

کـه صـدای همـه را درآورد.

این کارشـناس مرمـت اضافـه کـرد: مرمت 
گنبد مسجد »شـیخ لطف الله« نمونه درخور 
تأملـی اسـت. چنین رفتـاری با این مسـجد 
بی نظیـر،  پرسـش برانگیز بـود، از این جهت 
کـه کار بـه کجـا رسـیده کـه گنبـد یکتـا و 
منحصر به فـرد مسـجد شـیخ لطف الله -که 
در فهرسـت میـراث جهانی هـم قـرار دارد- 
عرصـه آزمـون و خطـا شـود؟ بـه نظـر مـن 
یکـی از عوامـل چنین اتفـاقِ ناگـواری، نبود 
شـناخت کافی از ارزش های میراث فرهنگی 
است. این ناآشنایی در سطوح گوناگون دیده 
می شـود، والا مگـر می شـود مـا بدانیـم کـه 
مسجد »شـیخ لطف الله« چه گوهر یکدانه و 
بی همتایی اسـت و به آن شـکل کاشـی های 
گنبدش را مرمت کنیم. واضح اسـت که یک 
جـای کار می لنگـد. البتـه دسـت اندرکاران 
مرمت قصدشـان حفاظت و نگه داشـتن این 
آثار اسـت، امـا احتمالاً لـوازم ایـن کار فراهم 
نیسـت. منظورم از لوازمِ کار، شناخت و درک 
ارزش هـای آثـار و بناهـای تاریخـی،  فنـون 
و مهارت هـای کافـی،  تعهـد، علاقـه و صـد 
البته اخلاق حرفـه ای و مواردی از این دسـت 
اسـت. بـه هـر حـال، مرمـت گنبـد »شـیخ 
لطـف الله« زنـگ خطـر بـود، از این بـاب که 
وزارت میراث فرهنگی نسـبت به نتیجه کار، 
اطلاع و اطمینان کافی حاصل نکـرده بود. از 
همین رو، نتیجه کار همه را شگفت زده کرد.

این استاد دانشـگاه ادامه داد: دسته دیگری از 
آثار، آن هایی هسـتند که در فهرسـت موقت 
یا فهرسـتِ انتظار ثبت جهانـی قـرار دارند و 
قرار اسـت روزی در فهرسـت میراث جهانی 
ثبت شـوند. بیشـتر این آثار و محوطه ها هم 
به عنـوان پایـگاه ملـّی اداره می شـوند. وضع 
برخـی از این هـا بـد نیسـت، امـا تعـدادی از 
آن هـا وضـع رقت بـاری دارنـد، ماننـد شـهر 
افسـانه ای »سـیراف«. مـن قبـل از عیـد از 
»سـیراف« بازدیـد کـردم، دلم می خواسـت 
بـه حـال ایـن شـهر تاریخـی کـه روزی از 
پرُآوازه تریـن شـهرهای جهـان بـود،  گریـه 
کنم. چنـد روز قبل هـم محوطه موسـوم به 
»معبد آناهیتا« در کنگاور را دیدم که نسبت 
به سـال های قبل اندکـی بهتر بـود، اما فقط 

اندکـی بهتـر بود.
نظـری بـا بیـان این که اگرچـه کارشناسـان 
میـراث فرهنگـی مُجِدانـه بـرای محافظت 
از ایـن آثـار می کوشـند، امـا مسـائلی مانند 
کمبود کارشناسان متخصص و خبره، ناکافی 
بـودن بودجه و یـا ضعف های مدیریتـی ـ که 
عمدتـاً ناشـی از بی اطلاعـی اسـت ـ موجب 
پدید آمـدن چنین وضعـی می شـود، اظهار 
کـرد: صرف نظـر از مسـائلی ماننـد کمبـود 
بودجـه،  نبـود برنامـه حفاظـت نیـز موجب 
خسـارت های جبران ناپذیـری در سـال های 

قبل بـه »معبـد آناهیتا« شـده اسـت. 

« به  ده ها لبوم موسیقی »سپردمت به جا آ
نندگی  ا خو و  پیروی  مسعود  آهنگسازی 
سالار عقیلی از سوی انتشارات جوان منتشر 

می شود.
بط عمومی  ا و ز ر یسنا به نقل ا رش ا به گزا
ه  ر با ثر در ز ا لبوم، مسعود پیروی آهنگسا آ
ین  ا گفت:  لبوم  آ ین  ا شکل گیری  روند 
صورت  به  قطعه  یک  ز  ا غیر  به  مجموعه 
ملودی مستقل خلق شده و بر روی ملودی ها، 
هویت  قع  ا و در  ند.  شده ا سروده  شعرها 
ثر  ا ین  ا ویژگی  ترین  رز با ملودی  مستقل 
است؛ چرا که ملودی ها درگیر کلام نبودند و 

آزادانه خلق شدند.
لتی که یک قطعه  : بهترین حا د ا مه د دا و ا ا
با  ز  آهنگسا تعامل  می شود  خلق  کلام  با 
شاعر است که در مراوده با هم ملودی و شعر 
نبه برسند؛ نه  نند به یک تعامل دوجا می توا
ملودی به طور مطلق روی شعر حاکم باشد 
نه شعر به صورت مطلق بر موسیقی حاکم 

باشد.
ره به تفاوت ساختاری  شا ز با ا ین آهنگسا ا
ر ملودی محور و شعر محور  ثا و کیفیت آ
بین  تفکیکی  من  کرد:  بیان  یکدیگر  با 

موسیقی ها قائل نیستم اما از آنجا که امروزه 
دایره واژگان تغییر کرده و اشعارمان دارای 
گر  ا ید  شا شدند  لغات جدیدی  و  کلمات 
ملودی بر اساس شعر خلق شود بار معنایی 
کمتری برای آهنگساز داشته باشند تا زمانی 
که ملودی مستقل نوشته و سپس بر رویش 

شعر سروده  می شود.

او با اشاره به روند ضبط این آلبوم ادامه داد: 
ثر سه  ین ا رکستر و سازهای ا ضبط بخش ا
سال پیش و ضبط صدای آقای عقیلی تقریبا 
یک سال و نیم گذشته صورت گرفته و با 
ر  نتشا ئل و مشکلات کنونی، ا توجه به مسا
فتاد تا به امروز که در مرحله  آن به تعویق ا

انتشار اثر هستیم.

انتشار آلبوم جدید »سپردمت به جاده ها« با 
صدای سالار عقیلی

اغتشاش در مرمت

وضعیت »رقت بار« سیراف، آناهیتا و 
دیگر منتظرانِ یونسکو

رنا
: ای

س
عک

سنا
: ای

س
عک

بـازار فیلـم کـن پـس از دو سـال دوران 
ر دیگـر میزبـان دسـت  همـه گیـری بـا
انـدرکاران سـینما از سراسـر دنیـا شـده 
رکننـدگان  عـلام برگزا اسـت و بنـا بـه ا
امسـال بـا ۱۲۵۰۰ شـرکت کننده نفـر بـه 
آمـار پیـش از آغـاز همه گیـری کرونـا در 

سـال ۲۰۱9 رسـیده اسـت.
بـه گـزارش ایسـنا، در خصـوص کیفیـت 
بـازار و شـرایط آن تحلیـل هایـی صـورت 
گرفتـه امـا همـگان از هزینـه هـای بـالا 
ر فیلـم  ا ز حضـور در کـن و بـه ویـژه بـا
دهکـده  ز  ا جـدا  نـد.  ر ا د شِـکوه  کـن 
نهادهـای  میزبـان  کـه  لمللـی  بین ا
مختلـف  لتـی کشـورهای  دو و  رسـمی 
اسـت، در بـازار اصلـی و فضـای ریویـرا، 
شـرکت های خصوصـی و چنـد فضـای 
خـاص کشـورها ماننـد سـینمای اسـپانیا، 
ایتالیـا، مکزیـک، ژاپـن،… قـرار دارنـد 
کـه در آن شـرکت های مختلفـی یـا در 
فضـای عمومـی یـا در فضـای اختصاصـی 

لیـت مشـغولند. یـن کشـورها بـه فعا ا

مسـال »مسـتقل هـای  ر کـن ا ا ز در بـا
یـی،  طبا نـی« بـا مدیریـت محمـد ا ا یر ا
بـا مدیریـت  یـا  ر نیمیشـن آ ا سـتودیو  ا
برادران دالوند، سـازمان سـینمایی سـوره 
لهـه  بـا حضـور مدیـر بیـن الملـل خـود ا
طاهایـی و دریـم لـب فیلمـز بـا مدیریـت 
نسـرین میرشـب به عرضـه و معرفـی فیلم 

هـای جدیـد ایرانـی مـی پردازنـد.
امـا بنیـاد سـینمایی فارابـی نیـز فضـای 
چتـر سـینمای ایـران را برپـا کـرده و نـام 
ئـد فریـدزاده،  سـید مهـدی جـوادی، را
یـی بـه  مهسـا فریبـا و تندیـس طباطبا
بـی در کـن ذکـر  ا ر بنـدگان فا ن نما عنوا
یسـنا  ا پیگیـری  )طبق  سـت. ا شـده 
مدیرعامـل فارابـی سـید مهـدی جـوادی 

بـه کـن سـفر نکـرده اسـت.(
ن نیـز شـرکت  یـرا در چتـر سـینمای ا
پخـش مسـتقل هنـر هفتـم بـا مدیریـت 
نـا  یا ر آ شـرکت  شـاهرخی،  علیرضـا 
مرکـز  قاسـم،  پور فهیمـه  مدیریـت  بـا 
گسـترش سـینمای مسـتند و تجربـی بـا 

نماینـده خـود محمـد طیـب، شـرکت الی 
ایمیـج بـا مدیریـت الله نوبخـت، شـرکت 
یریمـاژ بـا حضـور محمـد اسـفندیاری،  ا
شـرکت مینـروا بـا حضـور الهه گـودرزی، 
شـرکت سـما پیکچـرز بـا مدیریـت مریـم 

رنـد. نقیبـی حضـور دا
سـینماگران و نماینـده چند رسـانه ایرانی 
ره کـن شـرکت کـرده  ا هـم در جشـنو
نـد کـه از آن جملـه می تـوان بـه سـید  ا
غلامرضـا موسـوی، سـیف الله و سـهند 
میـد معلـم  رسـته، ا ا م و صمدیـان، بهنـا
و حسـین اکبـری اشـاره کـرد و  دسـت 
انـدرکاران ایرانـی سـه فیلـم »عنکبـوت 
مقـدس«، »تصـور« و »بـرادران لیـلا« را 
هـم بایـد بـه ایـن جمـع اضافـه کـرد کـه 
اسـامی آنهـا در چنـد روز آینده مشـخص 

مـی شـود.
 )Marché du Film( بـازار فیلم کـن
از تاریـخ ۱۷ مـی )۲۷ اردیبهشـت( آغـاز 
۴ خردادمـاه( برپـا  شـده و تـا ۲۵ مـی )

خواهـد بـود.

گزارشی از غرفه های ایرانی در بازار کن 
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وزیر ورزش و جوانــان در مورد مهاجرت و 
پناهندگی برخی ورزشــکاران، عنوان کرد: 
چرا در قالب اعزام تیم های ورزشــی دست 
به اینکار می زنید و ســایر ورزشــکاران را 
بدنام مــی کنید؟به گزارش ایســنا، حمید 
لعاده کمیته ملی  ســجادی در مجمع فوق ا
المپیک با اشــاره به اینکه امیدوار هستیم 
در عرصه وظایف خــود در حوزه ورزش در 
این مقطع زمانــی به بهترین شــکل عمل 
کنیــم، اظهار کــرد: برایند حاکــی از آن 
اســت که ورزش در دنیا به بلوغ رســیده 
است و باید ما نیز در حوزه ورزش عملکرد 
خوبی داشته باشیم.او ادامه داد: در ورزش 
ایران فعالیتهای خــود را انجام می دهیم و 
اعزام ها بر اساس برنامه انجام می شود و با 
هزاران تماشاگر به ورزشگاه می رویم.وزیر 
ورزش و جوانان با اشــاره بــه اینکه دولت 
تصمیمات سختی را مدنظر قرار داده است، 
عنوان کرد: ما نیز در حوزه وظایف خود در 
ورزش فعالیت ها را پیش مــی بریم و باید 
بدانیم دشمنانی داریم که دندان تیز کرده 
اند.سجادی با اشــاره به اینکه ورزش ایران 
محترم اســت، بیان کرد: یعنی نمی توانیم 
نتخابات کمیته المپیک را به خوبی برگزار  ا
کنیم و نشــان دهیم به بلوغ رسیده ایم؟او 
ضمــن قدردانی از عملکــرد هیات اجرایی 
کمیتــه المپیک، گفت: از  هیــات اجرایی 
تشــکر می کنم اما این امکان وجود داشت 
کــه تاریخ انتخابــات را بر اســاس ضوابط 
قانونــی در هیات اجرایــی تصویب و اعلام 
می کردنــد و اینکه تعییــن زمان برگزاری 
نتخابات در اختیــار مجمع قــرار گرفته،  ا
ارزشــمند اســت.وزیر ورزش و جوانان با 
تاکید بــر اینکــه باید همدلــی و وفاق در 
ورزش بیشــتر شــود، گفت: مقــام معظم 
رهبری فرمایشــاتی در حوزه ورزش دارند 
و بیانیه گام سوم مســئله ای است که باید 
مدنظر قرار گیرد، همچنیــن دغدغه هایی 
از ســوی رییس جمهور در حــوزه ورزش 
وجود دارد.او ادامه داد: برخــی تکالیف از 
جمله بیمه، معیشــت ورزشکاران، استفاده 
ز اماکن ورزشــی، تکمیل و ساخت  بهینه ا
اماکن ورزشــی،  اعزام های ورزشی و... بر 
نان اســت که  عهــده وزارت ورزش و جوا
باید بــه خوبی مدیریت شــود.وزیر ورزش 
و جوانــان در مورد مهاجــرت و پناهندگی 
برخی ورزشــکاران، عنوان کرد: چرا سایر 
ورزشــکاران را بد نام می کنیــد؟ اگر قرار 
اســت در کشــور دیگری زندگــی کنید یا 
ینکه یکســال به کشــور دیگــری بروید  ا

ینکه بــرای تحصیل به کشــور دیگری  یا ا
مهاجــرت کنید چــرا در قالــب تیم های 
ورزشــی به اینکار دســت می زنید و سایر 
ورزشــکاران را بد نــام می کنید؟همچنین 
وزیر ورزش و جوانــان در جمع خبرنگاران 
به مجمــع فوق العاده کمیتــه ملی المپیک 
اشــاره و بیان کرد: خدمت اعضای محترم 
ز هیات  مجمع خسته نباشــید می گویم و ا
اجرایــی و آقــای صالحــی امیری تشــکر 
می کنم که ایــن مجمع را برگزار کردند. دو 

نتخابات به شــور گذاشته شد  تاریخ برای ا
و تاریخ دوم که بعد از مسابقات کشورهای 
اسلامی بود با اکثریت آرا به تصویب رسید. 
تاریخ ۲۰ تیر را به دلایلی که کارشناســی 
کــرده بودند، به صــلاح نبــود. در مجمع 
ســخنرانی و نقطه نظراتی هم مطرح شد و 
جمع بندی من هم در مــورد مباحث کلی 
ورزش و در تکمیل مباحثی بــود که هفته 
گذشته در جلسه با روســای فدراسیون ها 
داشــتم.او در مــورد رای گیــری در مورد 
برخی از مواد اساســنامه گفــت: در مورد 
آییــن نامه آقــای صالحی امیــری توضیح 

می دهنــد. پیشــنهاداتی بــه IOC  ارائه 
شــده بود و IOC  هم نکاتــی را به عنوان 
پیشــنهاد منعکس کرده بود که در مجمع 
به شور گذاشته شد.سجادی در مورد روند 
واگذاری سهام اســتقلال و پرسپولیس در 
فرابورس گفت: شــرایط واگذاری شــروع 
شده و راضی هســتیم. کمیته مصارف هم 
در مورد منابع مالی دو باشــگاه تشــکیل 
شده است. این دو باشــگاه در حال حاضر 
هر کدام بــه تفکیــک ۳۵۰ میلیارد تومان 

پول نقد دارند و از شــرایط گذشــته دور 
شده اند. نســیت به هیچکدام از آن شرایط 
که این دو باشــگاه یا کمبــود منابع مالی و 
یا بدهی داشــتند، حس خوبی نداشــتیم. 
همان بدهکاری ها هم کار دست دو باشگاه 
بود. علاقمندان بــه فوتبال و جامعه ورزش 
خوب یادشــان اســت که AFC یکسری 
تکالیف از ســال ۲۰۱۶ اعلام کرده بود که 
از طرف استقلال و پرسپولیس خوب انجام 
نشــده بــود. مهمترین مســاله بدهی های 
مالــی بود و الان به ســمتی مــی رویم که 
شــرایط اســتاندارد را پیدا کنند.او در این 

مورد افــزود: الان شــرایط واگــذاری به 
جایی رسیده که این دوباشــگاه منابع قابل 
توجهی پول نقد دارند که در تصمیم گیری، 
برنامــه ریزی، جذب بازیکن و شــروع یک 
دوره جدید لیــگ اعتماد بــه نفس بهتری 
بــه مدیریت هــر دو باشــگاه می دهد. این 
اثرات ارزشمندی است که شروع واگذاری 
گذاشــته و امیدوارم تا پایان تابســتان به 
مرحله ۵۱ درصد واگذاری به مردم برسیم. 
ســازمان خصوصی ســازی برنامه ریزی و 
تلاش می کند و وزارت اقتصاد هم پای کار 
اســت.وزیر ورزش در واکنش به مصاحبه 
ه  ســرمربی تیم ملی فوتبال که گفته در را
آماده ســازی تیم ملی فوتبال بی تدبیری 
صورت گرفتــه و وزیــر ورزش ورود کند، 
گفت: چشــم ورود می کنم. در جلسه بودم، 
از این اخبار بــی اطلاع هســتم و هنوز به 
ر باشــد رسیدگی  گوشم نرســیده اگر قرا
کنیــم حتما ایــن کار را انجــام می دهیم.

او در پاســخ به این ســوال کــه انتخابات 
فدراسیون دوچرخه ســواری تعیین تکلیف 
نمی شود، گفت: آقای پولادگر برنامه ریزی 
می کنند و به زودی برگزار می شــود.وزیر 
ورزش در واکنش به انتقاد برخی از روسای 
فدراســیون ها مبنی بــر اینکــه بودجه از 
طریق دولت به فدراســیون ها ابلاغ نشــده 
است، بیان کرد: من از ابتدا در جلسه بودم 
و چنین چیزی مطرح نشــد امــا به خود ما 
ند. چیز جدیدی و خاصی نیست.  هم گفته ا
آقای پولادگر در حال برنامه ریزی اســت و 
جلســات تفاهم نامه بودجه فدراسیون ها را 

به زودی برگزار می کنیم.

وزیر ورزش با اشاره به پناهندگی برخی ورزشکاران در اعزام ها:

چرا در قالب تیم های ورزشی سایر ورزشکاران را بدنام می کنید؟
صالحی امیری: در 4 سال ریاست 
یک ساعت هم در حاشیه نبودیم

رئیس کمیته ملــی المپیک گفت: حرف ورزش را بیرون از 
خانواده ورزش نبرید.

 به گزارش ایسنا، رضا صالحی امیری در مجمع فوق العاده 
کمیته ملــی المپیک بیان کرد: از همه کســانی که در این 
چهار ســال با بنده و هیات اجرایی همراهی کردند تشــکر 
می کنم چه کســانی که حامی بودند و چه کســانی که نقد 
کردند، از وزرای محترم هم تشــکر می کنم.صالحی یادی 
از ســلطانی فر کرد و گفت: روز اول گفته ام و حالا هم می 
گویم کــه محوریت ورزش کشــور وزیر اســت. نمی توان 
ورزش را با چند نفر اداره کرد، باید باور داشــت که محور 
ورزش وزیر اســت، تلاشــم این بود  که در این چهار سال 
اخلاق و فضیلت را مقــدم بر همه امور بدانــم و باور کنیم 
ورزش قهرمانی بدون معرفت ره بــه جایی نمی برد. دلیل 
تجلیل از قهرمانان و پیشکســوتان همین اســت، پهلوانان 
نماد اخلاق و معرفت هســتند، ارزش هــای معنوی نباید 
کم  شــود و به همین دلیل موضع فرهنگ را به عنوان متن 
دانستم. همین یکشــنبه هفته آینده قرار است از تعدادی 
چهره های ماندگار تجلیل شــود.صالحی امیری با اشــاره 
به حمله به هیات اجرایــی تاکیدکرد: اگر بنــا بر قضاوت 
کردن هیات اجرایی باشد من از همه  محق تر هستم. همه 
اعضای هیات اجرایی، ســرمایه ورزش ایران هستند. مگر 
در ورزش منطق داشتن معرفت، داشتن فدراسیون است؟ 
یعنی اگر طاهریان فدراسیون ندارد سرمایه ورزش نیست 
یا رحیمی فدراسیون ندارد ارزشــمند نیست . تضعیف هر 
کسی در ورزش درست نیست. به اندازه کافی ورزش ایران 
مظلوم اســت و در تقسیم بودجه و مشــکلات دیگر کشور  
نادیده گرفته می شــود.او همچنین گفت: نه اینکه دولت و 
مجلس نخواهند بلکه شرایط کشــور اقتضا نمی کند دولت 
و مجلس به کمک ما بیایند. تخریب چهره ها، پیشکسوتان 
و اهالی ورزش گناه نابخشــودنی اســت. مگر می شود حق 
نصرالله ســجادی، خسروی وفا، ســلطانی فر، هاشمی طبا، 
کیومرث هاشــمی و .... را نادیده گرفــت؟ باید از همدیگر 
قدردانی کنیــم نباید بین فدراســیون ها تفکیک بگذاریم. 
اگر در یک خانواده در انگ زنی انجام شود، نابود می شود.

اگر بیانــی، جمله ای و قضاوتی از زبان من جاری شــد که 
حق نبــود، از همه حلالیت می طلبم و از  همه کســانی که 
حق گردن من دارند طلــب حلالیــت دارم. من یک رای 
دارم و آن را مخفیانه در صندوق می اندازم . ســخن درون 
خانواده ورزش نباید به بیرون منتقل شود هر بحثی دارید 
انجام دهید ولی بیرون از خانواده ورزش نباید کوچکترین 
دغدغــه و ناراحتی ایجاد شــود.او در مــورد دلیل حضور 
دبیر کل شورای المپیک آســیا در تهران نیز گفت: حسین 
المســلم به تقاضای خودشــان به ایران می خواست بیاید 
و نشســت های دوره ای با کشــورها دارند و از ازبکستان 
شروع کرده است. او طرح "شــنا برای همه " را به کشورها 
می برد و می خواهند شــنا را به آموزش و پرورش کشورها 
ببرند.به گزارش ایسنا، رئیس کمیته ملی المپیک در جمع 
خبرنگاران هــم اظهار کرد: امروز بــا حضور وزیر ورزش و 
اعضای مجمع جلسه بسیار مثبتی داشتیم. جمع بندی این 
جلسه در دو محور خلاصه می شد. محور اول تبادل نظر در 
مورد مسائل کلی ورزش قهرمانی بود. روسای فدراسیون ها 

بحث های مثبت و سازنده ای داشتند.

مهدی پاشــازاده می گوید قهرمانی استقلال در این فصل از 
رقابت های لیگ برتر بسیار ارزشمند بود.

مهدی پاشازاده، پیشکسوت تیم فوتبال استقلال در گفت وگو 
با ایســنا، درباره قهرمانی آبی پوشــان پایتخت و چگونگی 
قهرمانی این تیــم در رقابت های لیگ برتــر اظهار کرد:  من 
قبلا هم گفتم. هر مربی  برای پیش برد کارهای خودش، مدل 
خاصی دارد. یک مربی به پاس های بلند اعتقاد دارد. یک مربی 
به تیکی تاکا و هر کسی یک روند مشخصی را پیش می برد. 
همانطور که مشخص است، قهرمانی برای یک تیم از اهمیت 
زیادی برخوردار است. من گفته بودم که تیمی که صدر جدول 
است و فاصله قابل توجهی با تیم های رده پایین تر دارد، نباید 
از آن تیم انتقاد شود و جام برای هواداران خیلی مهم بود و این 

قهرمانی بعد چند سال ارزشمند است.
او در پاسخ به این سوال که اســتقلال با استقلال های سال 
گذشته چه تفاوتی داشــت که به قهرمانی لیگ برتر رسید؟ 
گفت: استقلال این فصل در مدیریت روند خوب و مدیرعامل 
خوبی داشــت. این فصل در اســتقلال آرامش خوبی حاکم 
بود و اعضای هیات مدیره دنبال این نبودند که خودشــان را 
نشان بدهند. امسال استقلال پول داشت و تیم خوبی جمع 

شده بود.
پاشــازاده درباره نقطه قوت فنی استقلال که باعث قهرمانی 
آبی پوشــان در ایــن فصــل از رقابت های لیگ برتر شــد، 
خاطرنشــان کرد: گل نخوردن از نظر فنی برای اســتقلال 
خیلی تاثیرگذار بود. ساختار دفاعی استقلال و عملکرد سید 
حسین حســینی از نکاتی بود که تاثیر زیادی در قهرمانی 

استقلال داشت.
این پیشکســوت تیــم فوتبــال اســتقلال دربــاره روند 
شکســت ناپذیری این تیم گفت: تیمی کــه از اول کم گل 
می خورد و نمی بازد، شــخصیت  تیمی اش درست می شود. 
این یک عادتی است که برای هر بازی دارد برای استقلال رخ 
می دهد و بیشتر مســائل روحی و روانی در آن دخیل است. 
او درباره ۲ بازی باقی مانده استقلال در رقابت های لیگ برتر 
و در پاسخ به این سوال که دیدگاه آبی پوشان نسبت به این 
۲ بازی باید چگونه باشد؟ گفت: تیمی که قهرمان می شود، 
نمی شود از آن انتظارات خیلی زیادی داشت. البته این مساله 
به تفکرات باشگاه و کادر فنی بازمی گردد که رویکرد نسبت 
به این ۲ بازی چگونه باید باشــد و آیا از همان ترکیب اصلی 
استفاده می شود یا قرار است از بازیکنان ذخیره استفاده شود.
پاشازاده درباره فصل آینده رقابت های لیگ برتر و در پاسخ به 
این سوال که آیا هواداران استقلال در کنار نتیجه گیری انتظار 
بازی زیبا از آبی پوشان پایتخت خواهند داشت؟ گفت: قطعا 
طرفداران دوست دارند تیم شان در کنار نتیجه گیری، بازی 

زیبایی از تیم محبوب شان ببینند.

دلیل قهرمانی استقلال به روایت 
مهدی پاشازاده

خبر

وزیر ورزش و جوانان با تاکید بر اینکه باید همدلی و وفاق در ورزش بیشــتر شود، گفت: مقام معظم 
رهبری فرمایشاتی در حوزه ورزش دارند و بیانیه گام سوم مسئله ای است که باید مدنظر قرار گیرد، 
همچنین دغدغه هایی از سوی رییس جمهور در حوزه ورزش وجود دارد.او ادامه داد: برخی تکالیف 
از جمله بیمه، معیشت ورزشکاران، استفاده بهینه از اماکن ورزشی، تکمیل و ساخت اماکن ورزشی،  

اعزام های ورزشی و... بر عهده وزارت ورزش و جوانان است که باید به خوبی مدیریت شود.

هر
س: م

عک

کاغذ ورزش

فقی ا
و  گودی  گودی،   - آرایشگاه   -  1 
 - سینه2  استخوان   - ژرفا  ژرفا، 
تنه   - شراب  ظرف  سفالین،  كوزه 
 - روییدن  درخت،  قلمه   - درخت 
خط   - دختر   - گوسفند3  موی 
 - خارجی  چای  مهندسی،  كش 
حروف  از   - مسلمانان  عیب گویی 
کشورهای  از   - باوقار   - الفبا4 
تنبیه    - یاری   - جنوبی5  آمریکای 
سوم  ضمیر  وی،  غائب،  ضمیر   -

 - وارونه  حس   - مفرد6  شخص 
 - کردن  پراکنده   - شجریان  اثر 
خیابانی7  نیازمند  متکدی،  سائل، 
حرف   - طلسم8   - همكاسه   -
درشت،  مروارید  ورود،  - محل  ندا 
كتف،  و  دوش   - صدف  درون 
بس،  و  است  ایرانیان  نزد   - كتف 
فرنگی،  بالای   - ابتکاری  فعالیت 
قلب،   - سام9  عمو  به گویش  بالا 
سرای محبت - آزموده ها - مار10 
- لازم بودن - همراه ادا، رفتارهای 

نوعی   - رفتارها  و  روشها  مزه،  بی 
برای  روش  بهترین   - موشك11 
 - متعصب  مرتجع،   - مهار خشکی 
سمج12  حشره  تابستانی،  مزاحم 
جام   - بیمار  نت  ریوی،  بیماری   -
انجام  گشتن،  آبرو  بی   - ورزشی 
بی  آورد،  بار  به  رسوایی  که  عملی 
آبرویی، آبروریزی13 - گل و خاک 
 - فرانسه  همسایگی  در  - كشوری 
ضمیر   - خام  ابریشم   -  14 کدو 
اعداد، عدد  مخاطب عرب - طلیعه 
خرما،   - پیشتاز  عدد  نخستین، 
سوغات گجرات15 - وارث سلطنت 

کنجد عصاره   - بیهوش   -

عمودی
پل  آثار  از   - ترساندن  صدای   -  1
سارتر - میانجی2 - وقت معین - 
ساعت  صدای  نیم   - بازیگر3  نام 
كردن  جابجا   - چکیده  ماست   -
پادشاه   - چربی  اثر   - چیزی4 
درو  گندم  دسته   - بابل  ستمگر 
جانب5  طرف،  زندگی کن،   - شده 
- به رخ كشیدن - بزرگی - صد و 
یازده6 - نام معروف ترین تراژدی 
پناهگاه7   - حرف  تکرار   - یونان 
 - بالا  سر  جواب  منفی،  عدد   -
احمق   - كار  خطا   - ناتمام  آگاه 
 - محصول  برداشت   - کودن8  و 
فوتبالی،  ماه   - وروب  رفت  وسیله 
شدن  خارج  میلادی،  های  ماه  از 
 - بیگانه   - بازی9  میدان  از  توپ 
اسدی  شهرام  از  فیلمی   - فرفره10 

 - دکتروف11  ای.ال.  از  اثری   -
من و تو، ضمیر جمع، آب تازی - 
معكوس - ضم وارونه - شهر توت، 
بخیه  سينمائي،  معتبر  جشنواره 
 - باریك  میله  رغبت،   - درشت12 

نام  ترکی،  نام   - دلیری  جسارت، 
کمربند   - چربی   - آذربایجانی13 
طبی، شکم بند طبی - مهربان14 - 
نام جزیره ایرانی، نام جزیره ای در 
سخنوران،  ادیبان،   - ایران  جنوب 

از  - گروهی  وارونه  - گو  شاعران 
پیروان  پیامبر،  یك  پیروان  مردم، 
 - کر  ناشنوا،   - جماعت15  انبیاء، 
 - اثر میرصادقی - پسوند شباهت 

شطرنج مهره  صورت، 

جدول شماره ۱236
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خبرخبر

نماینده مردم بافت در مجلس شــورای 
اســلامی با اشــاره به حــذف برخی از 
مردم از دریافت یارانه کالاهای اساسی 
گفت: دولت باید شــرایط یارانه بگیران 
را احراز کند نه اینکه مــردم به دنبال 

اثبات واجدالشرایط بودن باشند.
به گزارش ایســنا، صمــدالله محمدی 
در نطق میان دســتور خود در جلســه 
علنی  دیروز )سه شنبه( مجلس شورای 
اســلامی، با تبریک سوم خرداد سالروز 
آزادسازی خرمشهر، بیان کرد: در زمان 
جنگ تحمیلی هشــت ســاله آمریکا و 
ایادی زبونش هزاران بــار قوی تر از ما 
بودنــد، در حالی که امکانــات از زمان 
کشــور هزاران بار ضعیف تر از امکانات 
و قدرت فعلی بود، اما با رهبری مردی 
خدایــی و همراهی ملــت در آن جنگ 
پیروز شــدیم؛ چرا که اولویت آن زمان 
دفاع ایثارگرانه در مسیر ولایت و سایر 
ارزش های ناب اســلام بــود.او خطاب 
به نمایندگان مجلــس گفت: امروز در 
شرایطی که هزاران بار قوی تر از دوران 
دفاع مقــدس هســتیم، اولویت اصلی 
قتصادی  دشــمن یعنی آمریکا جنگ ا
اســت و مهمترین هدفش شــلیک به 
نقطه امید مردم ایران است که پیروزی 
در مقابل این دشــمن دیرینــه تنها با 
ولایت پذیری و شــکل گیــری جبهه 
متحد در مقابله با ایــن جنگ ظالمانه 
کمیســیون  عضو  می شــود. محقــق 
اقتصــادی مجلس با اشــاره بــه اینکه 
این پیروزی الزامات خود را می طلبد، 
گفت: امروز علیرغم همســویی ارکان 
نظام بــا رویکــرد انقلابی، متاســفانه 
هنوز در داخل کشــور جبهه ای متحد 
در مقابلــه با این جنگ ظالمانه شــکل 
نگرفتــه و به نظر می رســد اقدامات به 
صورت جزیــره ای و خارج از چارچوب 
نجام می  شناخت و بعضا غیرتخصصی ا
شــود، لذا وظیفه داریم برای مدیریت 
جنــگ اقتصــادی و در اولویــت قرار 
دادن فرامیــن رهبر معظــم انقلاب در 
خصوص اجرایــی شــدن راهبردهای 
قرارگاه جنگ اقتصــادی را همواره در 
دستور کار داشته باشــیم.محمدی در 
ادامه ضمــن تشــکر از اقدامات رئیس 
جمهور در خصوص اجــرای طرح های 
مربوط به ساماندهی وضعیت اقتصادی 
و معیشــتی مردم و موضــوع کالاهای 
اساسی، گفت: باید در اجرای این طرح 
مهم چنــد نکتــه حائز اهمیــت مورد 
توجــه و تاکید دولت قــرار گیرد که از 
جمله آنها این اســت کــه پایگاه جامع 
رفــاه ایرانیان کــه مبنــای تصمیمات 
دهک های کشــور اســت، دارای نقص 
جدی اطلاعات است و متاسفانه همان 
اطلاعات هــم به روز نیســت و از همه 
مهمتر فرمــول محاســباتی مربوط به 
دهک بندی در خصــوص این موضوع 
دارای اشکالات اساسی است.او افزود: 
آنچه به عنــوان نماینده مردم در حوزه 
انتخابیــه و ســایر نقاط کشــور با آن 
مواجه شــده ام، عدم وجود دقت لازم 
در دهک بندی اطلاعات مردم کشــور 
اســت که موجب حــذف بخش زیادی 
از آحــاد جامعه در خصــوص دریافت 
یارانه کالاهای اساسی شده است.عضو 
کمیســیون اقتصادی مجلس در ادامه 
در این خصوص پیشنهاد داد که یارانه 
کالاهای اساســی به همه مردم به جز 
گروه هایی که خود تمایل نداشته و یا بر 
اساس اطلاعات دقیق اقتصادی آنها، به 
تشــخیص دولت فاقد شرایط می باشند 
تعلق گیــرد، یعنی دولت باید شــرایط 
یارانه بگیــران را احراز کند نــه اینکه 
مردم به دنبــال اثبات واجدالشــرایط 
بودن باشــند.محمدی همچنین رئیس 
جمهور، رئیس سازمان برنامه و بودجه 
و وزیر امــور اقتصــاد و دارایی را مورد 
خطاب قرار داد و در خصوص مشکلات 
حوزه انتخابیه اش گفت: استان کرمان 
طی ســال های گذشــته بــا مدیریت 
ســازمان مالیاتی و همــکاری فعالان 
اقتصــادی و پشــتیبانی نماینــدگان 
مجلــس از ظرفیت هــای مالیاتــی به 
صــورت کامل اســتفاده کــرده و جز 
استان های برتر کشــور از لحاظ وصول 
مطالبات مالیاتی است، اما گلایه جدی 
داریم چــرا که می باید بخشــی از این 
منابع برای انجام عمرانی استان کرمان 
و شهرستان های جنوب و شرق استان 
اختصاص یابد تا محرومیت های زیاد و 
عمیق این مناطــق را حل و فصل نماید 
اما در عمده موارد این منابع برگشــت 
داده نشده است و لازم است اصلاح این 
موضوع در دستور کار دولت قرار گیرد.
او خطاب به رئیس جمهور خاطرنشــان 
کرد: مردم حوزه انتخابیه انتظار دارند 
پاســخ دغدغه های تلنبار شده شان را 
در سفر جنابعالی به اســتان کرمان به 

نیکی دریافت کنند.

براز  ا با  قضاییه  قوه  جدید  سخنگوی 
همدردی با مردم آبادان قول داد: با هر 
کسی که در این فرایند مرتکب جرم شده 
است با قاطعیت برخورد می شود تا شاهد 
چنین حوادثی نباشیم. به گزارش ایسنا، 
مسعود ستایشی در اولین نشست خبری 
در سمت سخنگویی قوه قضاییه با اشاره 
به حادثه متروپل آبادان  و ریزش یک 
ساختمان چند طبقه اظهار کرد: تعداد 
۱۰ نفر از عزیزان ما از ساکنین شهرستان 
مقاوم آبادان در این حادثه فوت کردند و 
تعدادی هم زخمی شدند. این حادثه را 
خدمت همه شهروندان آبادانی و عزیزانی 
که در آن خطه استمرار دارند از طرف 
ریاست قوه قضاییه تسلیت عرض می کنیم. 
با شما آبادانی های عزیز همدردیم و قول 
می دهیم هر کسی در این فرایند مرتکب 
جرم شده است با قاطعیت برخورد می شود 
نه برای دستگاه های  و فرایند پیشگیرا
اجرایی یک  اصل است تا شاهد چنین 

حوادثی نباشیم.
موضوع مبادله جلالی با نوری 

مطرح نیست
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوال 
ایسنا درباره زمان اجرای حکم اعدام 
احمدرضا جلالی یا احتمال مبادله وی با 
حمید نوری مطرح گفت: فرایند رسیدگی 
به اتهامات احمدرضا جلالی  به پایان 
رسیده و حکم شرعی در خصوص ایشان 

صادر شده و پرونده در مرحله اجرای رای 
است و  مساله مبادله  نیست؛ لذا بحث 
اجرا را داریم و در اختیار دادستان مربوطه 
است.وی با طرح این پرسش که وضعیت 
ولی  است  مشخص  جلالی  احمدرضا 
حمید نوری کجاست و چه سرنوشتی 
پیدا کرده است؟ ادامه داد: موازین قانونی 
و حقوقی در حوزه داخلی و بین المللی 
در خصوص حمید نوری صورت نگرفته 
و جای اعتراض است. شرایط حمید نوری 
تحت تاثیر القائات گروهک منفور معاندین 
با جمهوری اسلامی با انگیزه سیاسی 
است.  از آقای نوری حق دسترسی به 
وکیل را منع کردند که  جزو حقوق مسلم 

دادرسی هاست. 
 ما در زندان دغدغه چه داریم و دیگران 
چه می کنند؟ برای جامعه بین الملل 
متاسفم. قریب ۲۰ روز تماس تلفنی آقای 
نوری را  قطع کردند و دو سال در انفرادی 
است و اجازه ملاقات ندادند و منع کردند. 
این ها حقوق بشری است که از آن تعریف 
می کنند و تعریف آن را در شرایط نوری 

می بینیم.
ستایشی تاکید کرد: مبادله ای وجود 
ندارد. وضعیت حمید نوری وخیم است؛ 
چشم هایش ناراحتی  دارد. مظلومیت 
آقایان نوری و اسدی را باید تبیین کنیم . 
وظیفه ذاتی ماست.  روز ، روز شهادت 
مظلوم است. بیاییم مظلومیت ها را تبیین 

کنیم؛ چراکه آن هایی که دم از حقوق بشر 
می زنند، موجبات شرمندگی را فراهم  

آوردند.
حکم اسدالله اسدی قانونی نیست

او در پاسخ به سوالی  درباره بازداشت 
اسدالله اسدی دیپلمات کشورمان گفت: 
باید بیانیه داد؛ زیرا بدن انسان به تکان 
میفتد.  آقای اسدی بازداشت و تعقیب 
جزائی و صدور حکم قضایی او و هرآنچه 
در این حکم صورت گرفته قانونی نیست.  
او افزود: آقای اسدالله اسدی دیپلمات 
کشور است در مقاطع مختلف اعتراضات 
رسمی ایران  به کشورهای آلمان و اتریش 

و بلژیک داده شده است. 
فرایند دادرسی در آلمان و بلژیک را 
ناعادلانه می دانیم. علاوه بر این که آقای 
اسدی مثل آقای نوری از ابتدایی ترین 
حقوق برخوردار نبوده است حتی به حقوق 
بنیادین برای ایشان بی توجه بودند. نظام 
ظرفیت  از  اسلامی  جمهوری  مقدس 
فعالانه  و دیپلماتیک بصورت  حقوقی 
برای این موضوع استفاده خواهد کرد. از 
دولت بلژیک می خواهیم که بدون درنگ 
و بدون قید و شرط نسبت به آزادی ایشان 
اقدام کند. نگهداری ایشان وجاهت قانونی 

ندارد و مکلفند آن را جبران کنند. 
او افزود: باید اقدام متقابل صورت گیرد و 
نیابتی در بلژیک دادیم  و توقع داریم که 

این نیابت به تعویق نیفتد.

معاون اول رئیس جمهور راه اندازی پنجره 
ملی خدمات دولت هوشمند را بالاترین ابزار 
مقابله با فساد و همچنین بهترین امکان ایجاد 
رضایتمندی در بین مردم دانست و تاکید کرد: 
راه اندازی پنجره ملی خدمات هوشمند اقدامی 
ماندگار و اساسی برای کشور خواهد بود که تاثیر 
بسزایی در افزایش بهره وری و کاهش هزینه های 

دولت و مردم دارد.
به گزارش ایسنا، محمد مخبر صبح دیروز )سه 
شنبه( در جلسه شورای اجرایی فناوری اطلاعات 
تصریح کرد: با راه اندازی پنجره ملی خدمات 
هوشمند مردم به راحتی و بدون حضور در 
دستگاه های دولتی و اجرایی از خدمات دولت 
بهره مند می شوند که این مهم می تواند به 
کاهش هزینه، زمان و انرژی مردم منجر شود 
و در عین حال با یکپارچه سازی خدمات دولتی 
در سامانه هوشمند، تمامی خدمات دولتی برای 
مردم به راحتی قابل مشاهده و دسترسی است. 

او خاطرنشان کرد: با راه اندازی دولت هوشمند 
از امضاهای طلایی و برخی فسادها و رانت 
کاملًا جلوگیری می شود و ضمن شفافیت 
اطلاعات، دستگاه های نظارتی و مردم می توانند 
از چگونگی پیشبرد امور در قوه مجریه و سایر 

دستگاه ها و قوای کشور آگاه شوند. 
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به عزم جدی 
دولت سیزدهم و همچنین اهمیت راه اندازی هر 
چه سریعتر پنجره ملی خدمات دولت هوشمند 
تا پایان سال جاری تاکید کرد: دولت هوشمند 
یک موضوع فراقوه ای است که تمامی دستگاه 
ها و قوا می توانند خدمات خود به مردم را در 

بستر آن عرضه نمایند.  در این جلسه که با 
حضور وزرای ارتباطات و فناوری اطلاعات، 
دادگستری، صنعت، معدن و تجارت، تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی، رئیس کل بانک مرکزی 
و دبیر شورای عالی فضای مجازی برگزار شد، 
عیسی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
ضمن ارائه گزارشی از اقدامات انجام شده و روند 
شکل گیری شورای اجرایی فناوری اطلاعات، 
بر ضرورت شتاب بخشی به توسعه فناوری و 
اطلاعات در دستگاه های اجرایی و دولتی تاکید 
کرد و گفت: راه اندازی دولت هوشمند از دغدغه 
های دولت سیزدهم و همچنین تاکیدات رئیس 
جمهور محترم بوده است که با اجرای موفقیت 
آمیز خدمت رسانی هوشمند به مردم بسیاری از 

مشکلات دولت و اقشار مختلف حل می شود. 
او افزود: تمامی دستگاه های دولتی موظف 
هستند تا پایان نیمه اول سال جاری پنجره 
واحد خدمات هوشمند خود را راه اندازی کنند 

تا پس از یکپارچه سازی تمامی این پنجره ها 
در پنجره ملی خدمات دولت هوشمند، تا پایان 
سال جاری مردم به راحتی بتوانند تمام امور و 
نیازمندی های خود به خدمات دولتی از جمله 
کسب مجوزها، مشاهده ابلاغیه ها و نامه ها، امور 
مالیاتی و دریافت خدمات دولتی را به راحتی و 
با استفاده از تلفن همراه و رایانه به صورت شبانه 

روزی دریافت کنند.
او با بیان اینکه با همکاری قوه قضاییه و سایر 
نهادهای دیگر به زودی تمامی خدمات در سایر 
قوا نیز در پنجره ملی خدمات دولت هوشمند 
قابل دسترسی و بهره برداری برای مردم است، 
گفت: زیرساخت های قانونی، اجرایی و فنی این 
اقدام بزرگ در کشور آماده شده و در عین آسان 
سازی خدمت رسانی به مردم مدیران دولتی 
می توانند از طریق یک داشبورد مدیریتی به 
تمامی گزارش ها و اطلاعات مورد نیاز دسترسی 

داشته باشند.

مخبر در جلسه شورای اجرایی فناوری اطلاعات

پنجره ملی خدمات دولت هوشمند بالاترین 
ابزار مقابله با فساد است

سخنگوی جدید قوه قضاییه در اولین نشست خبری:

موضوع مبادله جلالی با نوری 
مطرح نیست

در ادامه  ارسال نامه های جداگانه رئیس دیوان محاسبات به وزیران و 
روسای دستگاه های اجرایی دولت سیزدهم حاوی مهمترین وظایف در 

قانون بودجه سال ۱۴۰۱، دومین نامه به مقصد وزارت نیرو ارسال شد.
به گزارش ایسنا، به نقل از دفتر روابط عمومی و امور بین الملل دیوان 
محاسبات کشور، در این نامه به تکالیف مهم مرتبط با این وزارتخانه که 
مبنای رسیدگی دیوان محاسبات در اجرای قانون بودجه سال ۱۴۰۱ 
قرار می گیرد و گزارش های تفریغ بودجه دو ماهه بر اساس آن تهیه می 

شود، اشاره شده است.
برخی از مهمترین این تکالیف شامل موارد ذیل است:

- اعلام فهرست شرکت های زیرمجموعه وزارتخانه ها که مجموع سهام 
دولت و شرکت های دولتی در آنها کمتر از پنجاه درصد است؛ به همراه 
میزان سهام تحت تملک دولت در هر شرکت به مراجع تعیین شده در 

قانون و پیگیری پرداخت سود سهم دولت
- تهیه گزارش تطبیق بودجه مصوب و عملکرد بر اساس بودجه تفصیلی 
توسط هیات های مدیره و هیات های عامل شرکت های دولتی، تهیه 

صورت های مالی میان دوره ای شش ماهه)غیر تلفیقی(
- مسئولیت هیات های مدیره و هیات های عامل در خصوص رفع ایرادات 
مطرح شده در گزارش حسابرس و بازرس قانونی شرکت ها و گزارش 

نتیجه اقدامات به مجمع عمومی
- شمول نظارت دیوان محاسبات کشور بر شرکت های زیرمجموعه 
وزارتخانه ها، موسسات، نهادها، شرکت ها و سایر دستگاه ها و لزوم تهیه و 

ارائه گزارش ها و صورت های مالی شرکت های مشمول
- تکلیف شرکت های آب منطقه ای استان ها و سازمان آب و برق خوزستان 
نسبت به تامین هزینه های خرید و نصب شمارشگرهای حجمی و 

هوشمند چاه های آب کشاورزی مجاز با استفاده از اعتبارات مربوطه
- تکلیف وزارت نیرو نسبت به ارائه گزارش عملکرد بندهای قانونی، هرسه 
ماه یک بار به کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست 

مجلس شورای اسلامی
- راه اندازی سامانه جامع و اطلس راهنمای داده های آب سطحی و 
زیرزمینی تا پایان شهریورماه ۱۴۰۱ و تعیین مناطق بحرانی آب بر اساس 
سامانه مذکور جهت تصویب آن توسط شورای عالی آمایش سرزمین تا 

پایان مهرماه ۱۴۰۱
- کاهش هدررفت آب در شبکه های توزیع و خطوط انتقال آب شرب از 
طریق نشت یابی و رفع نشت و همچنین رفع انشعابات غیرمجاز، در قالب 
مشارکت با بخش غیردولتی و ارائه گزارش عملکرد، هر سه ماه یکبار به 

کمیسیون های عمران و اقتصادی مجلس شورای اسلامی
- جایگزینی پساب فاضلاب ها به جای آبهای شرب و خام در واحدهای 

صنعتی، خدماتی و فضای سبز
- جذب سرمایه گذار جهت اجرای طرح های تصفیه فاضلاب های شهری 

از طریق شرکت های آب و فاضلاب استانی
- ارائه گزارش عملکرد در مقاطع دو ماهه.

نامه بذرپاش به وزرا و روسای دستگاه های اجرایی

فرصت 6 ماهه وزارت نیرو جهت 
راه اندازی اطلس آبی و تعیین 

مناطق بحرانی آب

محمدی: وظیفه دولت است 
که شرایط یارانه بگیران را 

احراز کند نه مردم

رنا
: ای

س
عک

پدیده محیط زیسـتی  ریزگردهـا و گرد و غبار سـالیان 
زیادی اسـت که کشـورهای منطقـه از عراق و سـوریه و 
اردن تـا مناطق غربـی و جنوب غربـی ایـران را درگیر و 
مشـکلات زیـادی را ایجاد کـرده اسـت.طی هفته های 
اخیـر کـه ایـن مسـاله تشـدید شـده عـده ای راه حـل 
دیپلماتیـک و رایزنـی بـا همسـایگان را از راه حل هـای 
مسـاله عنـوان کرده انـد و برخـی دیگـر از کارشناسـان 
ترکیـه را بـه دلیـل اجـرای پـروژه هـای سدسـازی از 

مسـببان ایـن قضیـه می داننـد.
به گـزارش ایسـنا، راه حـل دیپلماتیـک و رایزنـی های 
سیاسی از محوری ترین موضوعاتی اسـت که در مساله 
ریزگردهـا ایـن روزها بیشـتر در سـطح جامعـه مطرح 
می شـود، اما آیا واقعا ابزار دیپلماسـی توانایـی حل این 
مسـائل را دارد.محمـد صادق کوشـکی از کارشناسـان 
مسـائل بین الملـل در این زمینـه معتقد اسـت این که 
بگوییم دیپلماسـی بتواند کار را حل و فصل کند بیشتر 
شـعاری اسـت. در دولـت قبل نیـز این حرف هـا مطرح 
شـد اکنون هم وزارت خارجـه این مسـائل را مطرح می 
کند.به نظر می رسد همکاری جدی کشـورهای درگیر 
با پدیده گـرد و غبـار و ریزگردهـا و هم اندیشـی در این 
زمینه بیـش از پیش ضـرورت دارد تا ابعاد مسـئله مورد 
بررسـی قرار گرفته و چاره ای برای اندیشـیده شـود.این 
امکان وجـود دارد که تقویت همکاری هـای منطقه ای، 
پیمان هـا و توافـق نامـه هـا بتواند تـا حـدودی به حل 
مسـئله کمک کند امـا راه حل نهایـی نیسـت، در واقع 
این موضـوع نیـاز به همـکاری جـدی بین کشـورهای 
ایـران، عـراق، سـوریه، کویـت، عربسـتان، اردن و حتی 
قطر و امارات دارد. شـاید اتحـاد منطقـه ای بتواند چاره 
ای برای این مساله بیندیشـد.عبدالرضا فرجی راد استاد 
ژئوپلیتیک دانشـگاه نیز با اعتقاد به این که مسـاله گرد 
و غبار و ریزگردها بسیار جدی اسـت و می تواند منطقه 
را ضعیف کند، تاکید کرد:  بایـد در وزارت امور خارجه با 
همکاری دسـتگاه های ذی ربط کمیته ای تشکیل شده 
و یا سفری بین کشورها انجام شـود بدون این که انگیزه 
سیاسـی و یا اتهام زنی به دنبال داشـته باشـد  و حرکت 
مثبتی در این راسـتا صورت گیرد. صرف نظـر از این که 
چقـدر دیپلماسـی مـی توانـد به موضـوع کمـک کند، 
مسـاله تغییرات اقلیمی را نباید نادیده گرفت متاسفانه 
طی سـال های اخیر کمبود بارش، خشـک شدن تالاب 
ها، از بین رفتن پوشـش گیاهی در ایـن مناطق موجب 
شده تا بسـیاری از کشـورهای منطقه درگیر پدیده گرد 
و غبـار و ریزگردها شـوند.گل علیزاده سرپرسـت مرکز 
ملی هوا و تغییر اقلیم سـازمان حفاظت محیط زیسـت 
نیز با تشـدید فعالیـت پدیـده گـرد و غبـار و ریزگردها 
تاکید کرد که اگر اقدام جدی در قالب دیپلماسـی انجام 

نشـود و نهادهای بین المللی الزاماتی کـه در این زمینه 
وجود دارد را رعایـت نکنند و در مقابل اگر همیشـه این 
بادها را داشـته باشـیم قطعا در این فصول همواره شاهد 

توفان هـای گـرد و غبار خواهیـم بود.
آسیب های بهداشتی و اقتصادی

 ناشی از وقوع توفان
به گفته او پیش از این سـند ملی منطقه ای گـرد و غبار 
تهیه شـده که در قالب آن یک سـری برنامه ریـزی ها و 
هماهنگی ها انجام شـده بود کـه قرار بود بـا کمک فنی 
ایـران اقداماتـی در عراق انجـام دهیم که متاسـفانه این 
اقدامات انجام نشـد و نیاز اسـت جدی تر به این موضوع 
فکر شـود تا بتوانیم آسـیب ها و خسـارات بهداشـتی و 
اقتصادی ناشـی از وقوع توفان ها را به حداقل برسـانیم.

محمد صادق کوشـکی از کارشناسان مسائل غرب آسیا 
اظهار داشـت که نه تنها کنوانسـیونی برای ملزم کردن 
کشـورها از جملـه عـراق اردن، سـوریه و در راس آن ها 
ترکیه نداریم تا رویه هایشـان را تغییـر دهند بلکه هیچ 
تعهدی نیـز وجود نـدارد تـا ترکیه اجـرای پـروژه های 

خود را متوقـف کند.
پروژه سدسـازی ترکیه از دیگر عواملی اسـت که برخی 
از کارشناسـان معتقدنـد موجـب شـده تـا روان شـدن 
ریزگردهـا افزایـش یابد. امـا علی رغم آنچه در کشـور ما 
در زمینـه گـرد و غبـار و در ارتباط با سـد سـازی ترکیه 
صحبـت مـی شـود و وزیـر خارجـه کشـورمان هـم در 
مجلس مطالبـی را مبنی بـر پیگیـری دیپلماتیک این 
مسـاله عنوان مـی کنـد، در عیـن حـال وزارت خارجه 
ترکیه تاکید دارد به این که گرد و غبـار ارتباطی با پروژه 
سـد سـازی این کشـور ندارد اما به نظر می رسـد ترکیه 
از حق حاکمیتی خـودش بـرای اسـتفاده از روان آب ها 
بهره می برد که اجازه ندهـد آب به خـارج از مرزها برود. 
ممکن اسـت بسـیاری از کشـورها هم دسـت به چنین 

اقداماتـی بزنند.
مسدودسازی مسیر آب های فرامرزی

"برخی از تحلیلگران بر این نظر هسـتند کـه معاهدات 
بین المللـی مربـوط بـه احـداث سـد و مسدودسـازی 
مسـیر آب های فرامـرزی که براسـاس آن بتـوان ترکیه 
را به دلیل سدسـازی ها مسـئول دانسـت، وجـود ندارد 
، بنابرایـن علی رغـم اصـرار و ادعای دولـت ترکیه مبنی 
بـر اینکـه رودخانه هـای دجلـه و فـرات رودخانه هـای 
بین المللـی نیسـتند و آن هـا نبایـد تحـت قوانیـن 
بین المللـی قـرار گیرنـد، بـا توجـه بـه تعریفـی کـه از 
رودخانه بین المللی وجـود دارد، رودهای دجلـه و فرات 
در زمـره رودخانه هـای بین المللـی قـرار می گیرنـد و 
دولـت ترکیـه نمی توانـد به صـورت یک جانبـه و بدون 

مشورت و جلب رضایت کشـورهای پایین دست نسبت 
بـه تغییـرات زیان بـار زیـاد در جریان ایـن رودهـا اقدام 
کند و هرگونه اقدامی که در این رابطه موجب خسـارت 

شـدید به این کشـورها شـود.
کوشـکی اسـتاد دانشـگاه تهران نیز بـا انتقـاد از این که 
ترکیـه بـا قـدرت رونـد سیاسـت هـای خـود در زمینه 
سدسـازی را دنبـال مـی کنـد، ابراز داشـت کـه احداث 
۲۲ سد در دسـتور کار دولت ترکیه قرار دارد که تاکنون 
تعـداد زیـادی از  ایـن برنامـه را عملیاتی کـرده اما هیچ 
تعهدی مبنی بـر این که ترکیـه ملزم به متوقـف کردن 

ایـن پروژه هـا شـود، وجود نـدارد.
با وجود تفاهم نامـه و توافق نامه هایی در که در مسـائل 
مربوط  به محیط زیسـتی  بین کشـورهای همسـایه به 
صورت دو جانبه منعقد شده اما کنوانسیون بین المللی 
که براسـاس آن کشـورها ملزم به رعایت موازین و قواعد 
بین المللـی در زمینه حـدود ارضی، سیاسـت های آبی 
و یـا ریزگردها باشـند وجـود نـدارد برای همیـن امکان 
دنبـال کـردن رویه قضایـی نـه این کـه وجود نداشـته 

باشـد بلکه کار را مشـکل تر می کند.
راهکار مشترک با دیگر کشورهای درگیر 

پدیده گردوغبار
بنابرایـن پیشـنهاداتی نیز مطرح شـده مبنی بـر اینکه 

کنوانسـیونی با عنوان مقابله بـا ریزگردها و متشـکل از 
کشـورهای ایران، عـراق، ترکیـه، کویت، قطـر، بحرین، 
عربستان، اردن، سـوریه و مصر و شـاید سودان تشکیل 
شـوند و کشـورهای درگیـر این پدیـده بتواننـد به یک 

راهکار مشـترک بـرای مقابله با گـرد و غبار برسـند.
البتـه پیـش از ایـن تشـدید ایـن مسـائل تفاهـم نامـه 
همکاری میـان ایـران و عراق بـرای مقابله با گـرد و غبار 
به امضا رسـیده که تفاهـم نامه همکاری میان سـازمان 
حفاظت محیط زیست ایران و وزارت بهداشت و محیط 
زیسـت عراق پیرامون موضـوع اجرای طـرح مرکز توان 
افزایی و آمـوزش مقابله با گـرد و غبـار در ۲۰۰ هکتار از 
اراضی کربلا امضا شـده اسـت. این تفاهم نامـه در ادامه 
همکاری های دو دولت در زمینه محیط زیسـت صورت 
می گیـرد و نخسـتین گام اجرایـی برای تحقـق تفاهم 
نامه منعقد شـده میـان دو کشـور بـرای مقابله بـا گرد 

و غبار اسـت.
پدیده ریزگردها مسـاله ای نیسـت که ایـن روزها ایجاد 
شـده باشـد و سـریعا هم برطرف شـود سـالیان زیادی 
اسـت که وجـود دارد امـا از آن جایی کـه چـاره ای برای 
آن اندیشیده نشده تشدید شـده، بنابراین باید با تقویت 
فعالیت نهادهای داخلی در این زمینه و همچنین تقویت 
همکاری های منطقه ای و دیپلماسـی هر چه سـریعتر 

راهکارهایـی برای این مسـاله اتخاذ شـود.

آیا تقویت دیپلماسی به تنهایی ریزگردها را کنترل می کند؟
سنا

: ای
س
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رئیس ســازمان صداوسیما روز گذشــته در جمع 
دانشجویان دانشگاه صنعتی شریف حاضر شد تا با 

آنها دیدار و گفت وگو کند.
به گزارش ایسنا، در راستای برگزاری نشست های 
دانشــجویی رئیس سازمان صداوســیما، ظهر سه 
شنبه سوم خرداد ماه پیمان جبلی، با دانشجویان 
دانشــگاه صنعتی شــریف در محل این دانشگاه، 

دیدار و گفت و گو کرد.
در ادامه این دیدار ، نمایندگان تشکل های مختلف 
دانشجویی به قرائت بیانیه ها و خواسته های خود از 

رئیس سازمان صداوسیما پرداختند.
یکی از دانشــجویان هــم در جریان این نشســت 

چنین عنــوان کــرد که برخــی از تشــکل های 
دانشــگاه های مختلــف، از جمله تشــکل انجمن 
اســلامی دعوت دانشگاه صنعتی شــریف را برای 
حضــور در ایــن جلســه نپذیرفتند و به جلســه 

گفت وگو با رئیس صداوسیما نیامدند.
همان طور که پیش بینی می شــد، بــاز گرداندن 
چهره هــای محبــوب تلویزیــون، به ویــژه عادل 
فردوسی پور مقابل دوربین های رسانه ملی، تقریبا 
خواسته ی مشترک تمام تشکل ها بود که در دیدار 
به رئیس صداوســیما مطرح شد و همراهی و شعار 

دانشجویان حاضر را به همراه داشت.
دانشجویان دانشــگاه صنعتی شریف وقتی صحبت 

از عادل فردوســی پور به میان آمد، شعار دادند که 
او باید برگردد.

فردوسی پور از دانشجویان دانشگاه صنعتی شریف 
بوده اســت و حالا به عنوان اســتاد با این دانشگاه 

همکاری دارد.
گزارش های اخیر ســازمان صداوســیما درباره ی 
حــذف ارز ۴۲۰۰ و نپرداختــن بــه گرانی ها در 
گزارش های مردمــی، از مهمترین مســائل مورد 

انتقاد نمایندگان دانشجویان بود.
یکی از نماینــدگان دانشــجویان، صراحتا عنوان 
کرد که در ابتدای انتصاب پیمان جبلی به ریاست 
سازمان صداوســیما، رویکرد او به پاره ای اتفاقات 

مثبت و قابل دفاع بود، اما الان چــه اتفاقی افتاده 
که عقب گرد کرده؛ آیا ترســیده و یا توجیه شــده 

است؟
سوال دیگری که توسط دانشــجویان مطرح شد، 
طولانی شدن تغییرات در سازمان صداوسیما بود؛ 
با این مضمون که عقب ماندگی سازمان صداوسیما 

فراوان و فرصت جبلی اندک است.
تغییــر نکردن مدیر شــبکه ســه ســیما در میان 
تغییرات اساسی معاونت سیما، پرسش دیگری بود 
که مطرح شد. دانشــجویان با انتقاد از این رویکرد 
صداوســیما، عملکرد مدیر شبکه ســه را نیز مورد 

انتقاد قرار دادند.
در جریان دیدار دیــروز، همچنین ویدئویی برای 
حاضــران پخش شــد کــه در آن اظهارنظرهایی 
درباره عملکرد پیمان جبلی از سوی دانشگاهیان 
مطرح شــده بود. عملکرد خوب جبلی در ابتدای 

ریاستش در سازمان صداوســیما و کند شدن این 
رویکرد در ادامه، از محورهای مطرح شــده در این 

ویدیو بود.
پیش از صحبت هــای رئیس صداوســیما، یکی از 
دانشجویان حاضر در مراسم که خودش را از فعالان 
صداوســیما هم معرفــی کرد، از جبلــی اجازه ی 
صحبت خواست و در واکنش به انتقاد دانشجویان 
به حمایــت از پیمــان  جبلی و تیمــش پرداخت. 
او عنوان کرد که ســکان رســانه ملی به تازگی به 
مدیریت جدید ســپرده شده اســت و اگر انتقادی 

هست، به دوره های قبلی باید باشد.
او یادآور شد: بنده شاهد هســتم که ایشان کسی 
هســتند که ســاعت ۶ صبح می آیند و ۱۱ شــب 
برمی گردنــد. در دانشــگاه صدا و ســیما هم که 
من بودم جزو افــراد واقعا انقلابــی، زحمتکش و 

متخصص تولید بودند.

جبلی به دانشگاه صنعتی شریف رفت
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

اجرای طرح گردشگری کودک در جیرفت 
به مناسبت هفته میراث فرهنگی

جرای طرح  ا ز  ا و گردشگری جیرفت  فرهنگی  میراث  ره  دا ا رئیس 
ین شهرستان با همکاری موسسه پدیده سخن  گردشگری کودک در ا

خبر داد. 
ز فعالان حوزه میراث فرهنگی و  محمد سالاری ضمن تبریک و تشکر ا
نان با آثار فرهنگی  موزه گفت:در این طرح گردشگری، کودکان و نوجوا
ذبه های گردشگری و میراث معنوی روستا های شهرستان آشنا  و جا

خواهند شد.
نان  به گفته سالاری:گروه هدف برای اجرای این طرح کودکان و نوجوا
هستند والدین و آموزش پرورش می توانند همکاری ویژه ای داشته باشد.

رئیس اداره میراث فرهنگی و گردشگری گفت: یکی دیگر از اهداف مهم 
طرح ایجاد حساسیت در حفاظت و نگهداری از آثار تمدن ۵ هزار ساله 
شهرستان است که با اجرای طرح گردشگری کودک، مطمئنا گروه هدف، 
اکنون و در آینده به خوبی از این میراث مراقبت می کنند و با جاذبه های 

گردشگری و میراث معنوی روستایی آشنا خواهند شد.
مژگان سنجری مدیر مسئول موسسه فرهنگی هنری پدیده سخن نیز 
گفت: با اجرای طرح گردشگری کودک، کودکان و نوجوانان آموزش های 
ز آثار فرهنگی، آموزش ارتباط مفید با  ویژه ای در زمینه نحوه مراقبت ا
یر  له و معرفی سا ر سا گردشگران و آموختن روش معرفی تمدن ۵ هزا

جاذبه های گردشگری منطقه را می آموزند.
و  مناطق  با  نان  ا نوجو و  کودکان  پدیده سخن گفت:  موسسه  مدیر 
، طبیعت روستا های مختلف،  رها بشا ز جمله آ ذبه های گردشگری ا جا
.. آشنا می شوند و آشنایی با آداب  گردشگری کشاورزی، بومگردی ها و .
و رسوم و غذا های سنتی و محلی هر منطقه از دیگر اهداف مهم این طرح 

می باشد.

خبر

ارز دیچیتال

خبر

خبر

خبر

اینفوگرافیک

کشف ۱0 تن روغن خوراکی قاچاق از یک کامیون
رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان کرمان گفت: ۱۰ تن روغن 
خوراکی قاچاق از یک دستگاه کامیون در ایست و بازرسی مرصاد 

کشف شد.
قتصادی  ماموران امنیت ا سرهنگ حمیدرضا میرحبیبی گفت:
ه کامیون  یست و بازرسی مرصاد به یک دستگا مستقر در ا

مشکوک و آن را برای  بررسی بیشتر متوقف کردند.
او می گوید:ماموران در بازرسی از این کامیون، ۱۰ تن روغن 

خوراکی فاقد مجوز را کشف کردند. 
به گفته رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان کرمان در این رابطه 

یک متهم دستگیر شد.
او می گوید:کارشناسان ارزش کالای کشف شده را ۶ میلیارد و 

۵۰۰ میلیون ریال برآورد کردند

اهدای ۱3 ویلچر به بیماران 
نیازمند شهداد 

رئیس جمعیت هلال احمر شهداد گفت: ۱۳ ویلچر 
به ارزش ۳۲ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان در بین 

بیماران نیازمند شهداد توزیع شد. 
سالروز  با  گفت:همزمان  پورحسینی  علیرضا 
گرامیداشت حماسه آزاد سازی خرمشهر، ۱۳ 
ویلچر به همت خیران و با حضور مسئولان بخش 
شهداد در حرم امام زاده زید )ع( شهداد بین 

بیماران نیازمند توزیع شد.
او می گوید:هزینه خرید هر دستگاه ویلچر از سوی 
خیران، ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان است و در 
مجموع ۳۲ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان اعتبار برای 

این ۱۳ ویلچر هزینه شده است.

جانشین فرمانده انتظامی استان کرمان گفت: با 
اشراف اطلاعاتی پلیس، ۲ قاتل مسلح که پس از قتل 
در محله شرف آباد کرمان قصد فرار از کشور را داشتند 
در کمتر از یک ساعت دستگیر و ۲ قبضه سلاح کلت 
کمری نیز از آنها کشف شد. سرهنگ عبدالعلی 
روانبخش افزود: در پی یک نزاع و درگیری مسلحانه 
در محله شرف آباد کرمان بلافاصله واحدهای گشتی 
به محل وقوع حادثه اعزام شدند. او ادامه داد:در 
بررسی به عمل آمده مشخص شد ۲ نفر با یک دستگاه 
موتورسیکلت با یک جوان درگیر شده و وی را با سلاح 
کلت کمری مجروح و در حین فرار نیز به یک دستگاه 
خودرو ماکسیما که در حال تردد بوده تیراندازی و 
راننده خودرو را که نقشی در این نزاع نداشته را نیز 

مجروح کرده و از محل متواری شده اند.
جانشین فرمانده انتظامی استان کرمان با اشاره به 
انتقال ۲مجروح به بیمارستان و فوت فرد دخیل در 
نزاع، گفت:مخفیگاه قاتلان که از اتباع بیگانه بودند و 
قصد خروج از کشور را داشتند، با اجرای طرح های 
انتظامی پلیس و حضور پلیس شهر کرمان، پلیس 
آگاهی و یگان امداد و اشراف اطلاعاتی از وضعیت 
منطقه در کمتر از یک ساعت شناسایی شد. سرهنگ 
روانبخش افزود: متهمان به محض رویت پلیس در 
مخفیگاهشان، به سمت ماموران شلیک کرده و با 
مقابله به مثل آن ها، در نهایت ماموران موفق شدند یک 
متهم را در محل اختفا و متهم دیگر را نیز که قصد فرار 

داشت با عکس العمل سریع دستگیر کنند.

قاتلان شرف آباد کرمان در کمتر از یک ساعت دستگیر شدند

عکس نوشت

فرمانـده انتظامـی اسـتان کرمـان از کشـف یک تن 
و ۱۰۵ کیلـو تریـاک از یک دسـتگاه کامیـون حامل 
بلـوک سـیمانی در ایسـت و بازرسـی مرصـاد ایـن 

اسـتان خبـر داد.
سـردار عبدالرضـا ناظـری افزود:مامـوران ایسـتگاه 
بازرسـی مرصـاد در سـه راهی رایـن هنـگام کنترل 
خودروهـای عبـوری بـه یـک دسـتگاه کامیـون 

مشـکوک شـدند و آن را متوقـف کردنـد.
او بـا اشـاره بـه اینکـه ایـن خـودرو از جنـوب عـازم 

مرکز کشـور بـود، تصریـح کرد:ماموران در بازرسـی 
تخصصـی و فنـی از خـودرو توقیفـی، یـک تـن و 
۱۰۵کیلو تریاک را کـه به صورت ماهرانـه ای در زیر 
بـار بلوک های سـیمانی جاسـاز شـده بود، کشـف و 

یـک متهـم را دسـتگیر کردند.
فرمانـده انتظامـی اسـتان کرمـان در پایـان تصریح 
کرد: پلیـس بنا بـه وظایف ذاتی خـود و با اشـرافیت 
اطلاعاتـی بـا پدیـده شـوم مـواد مخـدر مبـارزه 

. می کنـد

مدیـرکل فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی جنـوب کرمان 
از اجـرای مرحلـه دوم برگـزاری دوره هـای آموزش 

رایـگان هنـر در جنـوب کرمان خبـر داد.
بهـرام مسـلمی مهنی افزود:ایـن مرحلـه از اجـرای 
طـرح آمـوزش رایـگان هنـر در رشـته های مختلفی 
همچـون سـفالگری، بازیگـری تئاتـر، طراحـی مـد 
و لبـاس، عکاسـی دیجیتـال و مربیگـری نقاشـی 

کـودک برگـزار می شـود.
او یکـی از سیاسـت های وزارت فرهنـگ و ارشـاد 
اسـلامی برقراری عدالت آموزشـی در ارائـه آموزش 
هـای فرهنگـی و هنـری دانسـت و تصریح کـرد: بر 
همیـن اسـاس طـرح آمـوزش رایـگان هنـر بـرای 
مناطق مـرزی و محـروم و کمتر توسـعه یافتـه پایه 

ریزی شـده اسـت.
مسـلمی مهنی یکـی از اهـداف ایـن طـرح را تحقق 
شـعار تحول و عدالـت محـوری در دولت سـیزدهم 
دانسـت و گفت: همچنیـن صیانـت از هنرهای ملی، 
بومـی، محلـی و برخـورداری مناطق مـرزی محروم 

و کمتر توسـعه یافتـه از آموزش های برابر و یکسـان 
از دیگـر اهـداف این مهم اسـت.

مدیـرکل فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی جنـوب کرمان 
گفـت:در اولیـن مرحله،طـرح آمـوزش رایـگان هنر 
با هـدف کمک بـه رونـق کسـب و کارهـای هنری و 
کشـف اسـتعدادهای هنری، در رشـته های مختلف 

هنـری برگزار شـد.
او با یـادآوری این مطلب کـه تاکنون طـرح آموزش 
رایگان هنـر در ۲ بخش اجرا شـده اسـت، بیان کرد: 
بخشـی شـامل آمـوزش رشـته های مختلـف هنری 
و بخـش دیگـر نیـز کمک بـه راه انـدازی موسسـات 
هنـری  فرهنگـی  فرهنگی،هنری،کانون هـای 
مسـاجد، آموزشـگاه های هنـری و هنرسـتان های 
هنرهـای زیبـا در مناطـق محـروم و مـرزی بـوده 

اسـت.
مسـلمی مهنـی عنـوان کـرد:در برگـزاری طـرح 
آمـوزش رایـگان هنـر از ظرفیـت اسـاتید برجسـته 

جنـوب کرمـان اسـتفاده شـده اسـت.

سکینه خدیش- رئیس پلیس راهور کرمان گفت:حلقه مفقوده ای که در این استان 
وجود دارد و تاکنون برای آن اقدام زیرساختی صورت نگرفته، نبود زیرساخت مناسب 

و کافی برای پایش تصویری است.
سرهنگ اسماعیل خوشوقت در حاشیه بازدید از شرکت های خودروسازی منطقه ویژه 
اقتصادی ارگ جدید بم افزود:استان کرمان علی رغم تمام صنعت و سرمایه ای که دارد 

در حوزه پایش تصویری نسبت به سایر استان ها عقب ماندگی های زیادی دارد.
او اظهارکرد:انتظار می رود مرکز پایش تصویری اولویت نخست تمام شهرداران استان 
کرمان باشد زیرا زمانی سیستم هوشمند در تقاطع ها وجود داشته باشد دیگر نیازی به 

حضور پلیس راهور نیست و تخلف از طریق پیامک برای افراد ارسال می شود.
رییس پلیس راهور استان کرمان تاکید کرد:اگر تجهیزات هوشمند و معابر نیز به 

تجهیزات هوشمند مجهز باشند ارتقای ایمنی ترافیک را پیش رو خواهیم داشت.
او با اشاره به ارائه خدمات پلاک گذاری خودرو در استان کرمان گفت:با توجه به اینکه 
شرکت های خودروسازی منطقه ویژه اقتصادی ارگ جدید بم خدمات پلاک گذاری 
خودرو را از تهران دریافت می کنند در صورت موافقت راهور ناجا این خدمات در کرمان 

ارائه می شود.
سرهنگ خوشوقت افزود:در سال های گذشته اراده ای برای ارائه خدمات شرکت های 
خودروساز در استان کرمان نبود که با ارائه این خدمات،می توان در زمینه عوارض خودرو 

درآمد زیادی برای شهرداری ها در راستای نوسازی و حوزه ترافیک داشته باشیم.
رئیس راهور استان کرمان خاطرنشان کرد:طی سال های گذشته ظرفیت پلیس فقط 
در حوزه برخورد با تخلفات انتظام بخشی بود اما رویکرد پلیس در یک دهه گذشته 
تغییر کرده و بجز اقدامات سلبی در اقدامات ایجابی به سمت اقدامات فرهنگی می رود.
او تاکید کرد:اثراتی که اقدامات فرهنگی در کاهش تخلفات می تواند داشته باشد بسیار 

بیشتر از یک برگ جریمه خواهد بود.
به گفته او اگر طرح همیاران پلیس با همان جدیت و شدت اجرا می شد در ارتقای 

فرهنگ بسیار موثر واقع می شد و نقش بیشتری در کاهش تصادف ها خواهد داشت.
رئیس پلیس راهور استان کرمان در زمینه تصادف های داخلی بم نیز گفت:تصادفات 
این شهرستان به نسبت سال گذشته بسیار کاهش داشته و نسبت به ۲ ماه گذشته در 

تعداد مجروحین و جانباختگان وضعیت مناسبی دارد.
*شورای ترافیک جایگاه تخصصی دارد

در ادامه فرماندار بم نیز گفت:شورای ترافیک شهر بم جایگاه تخصصی دارد و از 
کاربردی ترین جلسات این شهرستان به شمار می رود که از مشکلات ترافیکی 

گره گشایی می  کند.
هادی شهسوارپور بیان کرد:کمیته فنی که زیر مجموعه شورای ترافیک شکل گرفت 
با پیشنهادات و بررسی های فنی مربوط به حل مشکلات و معضل های چندین ساله 

ترافیکی شهرستان بم بسیار کمک کرده است.
او ادامه داد:خودروسازها مشکلاتی که به دلیل وجود تحریم ها به آن ها وارد شده را پشت 
سرگذاشته و تقریبا شرایط ایده آلی را طی می کنند همچنین قرار است تولید خودرو 

به رقم قابل توجهی برسد.
به گفته او پلاک گذاری و شماره گذاری خودرو هم عوایدی برای مجموعه پلیس و هم 

شهرداری ها خواهد داشت.
فرماندار بم تاکید کرد:پیش بینی می شود تولید خودرو در سال ۱۴۰۱ به ۱۵۰ هزار 
دستگاه خودرو برسد و در برنامه پنج ساله تا سال ۱۴۰۵ تولید خودرو به ۵۰۰ هزار 

دستگاه نیز خواهد رسید.

برداشت گل محمدی از مزارع بهار

داشـتن  دلیـل  بـه  همـدان  اسـتان 
و  هوایـی  و  آب  مناسـب  شـرایط 
زمین هـای مناسـب، مسـتعد کشـت 
گیاهـان دارویـی به ویـژه گل محمـدی 

. سـت ا
برداشـت ایـن محصـول در شهرسـتان 
بهـار از اواسـط اردیبهشـت آغـاز و تا 

اواسـط خـرداد ادامـه دارد./ایرنا

سنا
: ای

بع
من

یک تن و ۱0۵ کیلو تریاک در ایست و بازرسی مرصاد کرمان کشف شد

مرحله دوم دوره های آموزش رایگان هنر 
در جنوب کرمان به مرحله اجرا درآمد

نبود زیرساخت پایش تصویری حلقه مفقوده 
زنجیره نظارت پلیس کرمان است

خبر

 مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر 
کرمان گفت:داشتن دفترچه بیمه روستائیان، صرفا برای درمان 

بوده و هیچ گونه سابقه بیمه ای محسوب نمی شود.
محمد میرجعفری،به مناسبت هفدهمین سالروز تاسیس 
صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان،روستاییان و عشایر گفت: 
۸۱ هزار خانوار روستایی،عشایر و کشاورز بیمه شده در استان 
کرمان وجود دارد. او می گوید:در استان کرمان، ۷ هزار و ۵۰۰ 
خانوار مشمول گرفتن مستمری هستند و استان کرمان، ۵ هزار 

و ۱۰۰ روستای بالای ۲۰ خانوار دارد.
او می گوید:صندوق بیمه روستائیان،عشایران و کشاورزان دولتی 
است که ۷۰ درصد؛ یعنی دو سوم حق بیمه از سوی خود دولت 

پرداخت می شود و آینده خوبی برای روستائیان دارد.
مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان روستائیان و عشایر 

استان کرمان گفت:روستائیان با مراجعه به دهیاری ها و دفاتر 
بیمه در شهرستان ها برای بیمه اجتماعی ثبت نام کنند؛ چرا 
که فرصت بسیار خوبی است تا روستائیان بتوانند از مزایای 

بازنشستگی بهره ببرند.
او گفت:شرایط سنی برای ثبت نام از ۱۸ سال تا ۵۰ ساله است و 
افراد ۷۰ سال که ۱۰ سال سابقه پرداخت بیمه دارند و افراد ۶۵ 

سال با ۱۵ سال سابقه اقدام به دریافت مستمری کنند.
او می گوید: کشاورزان غیرساکن در روستا،رانندگان حمل بار 
درون شهری و برون شهری با ارائه کارت سلامت، صنعتگران 
به خصوص قالیبافان، بسیجیان فعال،زنان سرپرست 
خانوار،ساکنان شهر های بزرگ که فاقد هرگونه بیمه اجتماعی 
هستند و… می توانند از شرایط بیمه روستاییان و عشایر 

استفاده کنند.

مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر 
استان کرمان گفت: حق بیمه برای هر فرد، پرداخت ماهانه ۵۰ 

هزار تومان و سالیانه ۶۰۰ هزار تومان است.
به گفته او هر شخصی که حتی یک سال سابقه پرداخت بیمه 
داشته و به هر دلیلی طی مدتی پرداخت ماهانه نداشته باشد، 

می تواند از مزایای این صندوق بهره مند شود.
میر جعفری گفت: ۱۰۰ هزار نفر طی ۳ سال اخیر، وام مستمری 
دریافت کرده اند و ۱۰ هزار نفر تحت پوشش کمیته امداد امام 

خمینی )ره( بیمه شده روستایی هستند.
به گفته او متاسفانه روستائیان جنوب و شرق استان کرمان یا به 
دلیل بی اطلاعی یا شرایط مالی استقبال کمتری دارند و بعضا 
مشاهده شده که در روستا های قلعه گنج )رمشک(هیچ بیمه 

شده ای نداریم.

مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر کرمان:
دفترچه بیمه روستایی، هیچ گونه سابقه بیمه ای محسوب نمی شود

کتاب همنوایی شبانه
 ارکستر چوبها

نویسنده: رضا قاسمی
انتشارات: نیلوفر

همنوایی شبانه ارکستر چوبها بی شک بهترین رمان و نوشته 
ایرانی در بیست سال اخیر است.رمان در عین بررسی روابط 
ایرانیان مهاجر در فرانسه به ویژه ایرانیان ساکن این طبقه، 
و  شخصی  مسائل  همینطور  و  آنها  رواني  و  روحي  عوالم 

غیرشخصی را بررسی می کند.
نویسنده  رمان را به صورت پازلی آغاز می کند که با گذشت 

داستان پازل کامل و کاملتر می شود.

 FASH فراخوان جایزه مد اروپا
2022 منتشر شد.

مهلت: ۱ تیر ۱۴۰۱
* جایزه FASH یکی از مهمترین جوایز بین المللی برای 
دانشجویان مد است. فرصت منحصر به فرد و تعاملی که بر 

ارتقاء استعدادهای جوان در طراحی مد تمرکز دارد.
* چه کسانی می توانند شرکت کنند؟

* تمامی دانشجویان با استعداد طراحی خاص از رشته های 
مد و نساجی می توانند در این رقابت شرکت نمایند.

لینک ها و دانلود ها:
FASH وب سایت جایزه مد اروپا

کتاب

فراخوان 


